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بنا بر نظر شورای نگهبان ، مجلس نمی تواند دولت را ملزم به فروش سهم 
20 درصدی خود در شــرکتهای خودروسازی کند، اما خصوصی سازی 
صنعت خودرو با بازار دولتی معنا ندارد.  و با آغاز سیاســت های تعدیل 
اقتصادی که در واقع انجام نوعی اصلاحات در نظام اقتصادی کشــور ، 
حرکتی در جهت کاهش مداخله دولت در فعالیت های اقتصادی صورت 
گرفت . اما این حرکت با مخالفت  عدۀ بسیاری همراه بود ، آنها که به واسطۀ 
برخورداری از حمایت های دولتی ، منافعی را کسب کرده بودند. با این 
تفاسیر به نظر می رسد تعیین نقشی مناسب برای دولت ضروری است و 
تنها در این صورت است که می توان به آیندۀ بخش های مختلف اقتصادی 
امیدوار بود . نظارت دولت بر اقتصاد باید به گونه ای باشد که نه مانع فعالیت 
سایر بخش ها گردد) منظور بخش دولتی و تعاونی است ( و نه آنها را در 
اجرای هر عملی آزاد گذارد . در واقع بکارگیری سیاســتهای مناسب 
اقتصادی به عنوان ابزاری در دســت دولت ، او را در اجرای سیاستها و 
دستیابی به هدف کمک می نماید ، اما این کافی نیست . شرط کافی برای 
رسیدن به دخالت مطلوب دولت ودستیابی به اهداف کلان اقتصادی و 
تعادل بهینه ، مکانیسم های اقتصادی هستند . همان مکانیسم هایی که 
بکارگیری نا صحیح آنها ، شــرایط موجود را رقم زدند . در واقع وظیفۀ 
مسئولین این است که به شناخت مکانیسم ها پرداخته و آنها را در نقاط 

و مکان های مناسب بکار گیرند.

شهادتیادگارکربلا،سیدالساجدین،امامزینالعابدینعراتسلیتمیگوییم

 دژپسند: بیمه؛ صنعتی رو به جلو 
و در آستانه بلوغ در کشور

عناوینخبرها سرمقاله

پس لرزه های حضور مقتدی صدر در 
مراسم شام غریبان بیت رهبری

یکپیامصریحبهغرب

 واردات 54۰ خودروی مدل بالا 
با کارت بازرگانی یک روستایـی!

صفحه 2

10 اقدام اجرایی مدیــر عامل جدید ایران 
خودرو در حالی به ســوژه اصلی رسانه ها 
تبدیل شده که برخی از این برنامه ها نیازمند 
بستر سازی و پذیرفتن تحولاتی اساسی در 

بدنه صنعت خودرو است. 
هرچند که فعالان و کارشناســان این حوزه 
معتقدند با سابقه پیشین مدیر عامل جدید 
می توان راه های جدید تری برای تحول ایجاد 
کرد، اما در عین حال موانعی وجود دارد که می 
تواند اجرایی کردن بند های ارایه شده را با 

موانع و چالش های اساسی مواجه کند.
بدون شــک تحول در هر سازمان نیازمند 
هزینه هایی اســت که این امر می تواند  در 
اشکال مختلف خود را نشان دهد اما بدون 
شک دستاورد مثبت این تحولات، منجر به 
افزایش بهره وری، بهبود فرهنگ وجود در 
صنعت خودرو، رفــع چالش های مربوط به 

قیمت گذاری و ... می شود. 
امیر حسن کاکایی، کارشناس صنعت خودرو 
در گفت وگویی با تاکید بر اینکه کلیت برنامه 
10 محوری ارایه شــده از سوی مدیر عامل 
جدید ایران خودرو، مطابق با واقعیت بوده و 
اجرای آنها در صنعت خودرو ضروری است، 
گفت: نکته ضــروری در اجرای این برنامه، 
فراهم کردن بستر ها و مقدمات اجرایی است 
اما مشــکل بزرگی که در ایران وجود دارد، 
وجود قوانیــن و مقرراتی که منجر به ایجاد 

تناقص می شود. 
وی با بیان اینکه افزایش تولید و رونق آن امری 
واضح بوده و بر همگان مبرهن است، افزود: 
هم اکنون در بســیاری از قوانین با مشکل 
مواجه هســتیم که این مشکلات، صنعت 
خودرو و دیگر صنایع را به اینجا رسانده است. 
عضو هیات علمی دانشگاه علم و صنعت ایران 
یکی از این مشکلات را موضوع قیمت گذاری 
دانســت و تصریح کرد: به تازگی نیز دوباره 
طرح سازماندهی بازار خودرو مورد تاکید قرار 
گرفته که مدل قیمت گذاری در این طرح ضد 
تولید است چراکه نحوه قیمت گذاری فعلی، 
بیشتر بر مبنای خواست جامعه و توان خرید 
مردم تعیین شــده در حالــی که واقعیت 

اقتصادی این امر را جواب نمی دهد. 
کاکایی ادامه داد: قیمت هایی که هم اکنون از 
سوی دولت اعلام می شود پایین تر از قیمت 
تمام شده خودرو ها اســت و این به معنای 
اینســت که هر تولیدی که انجام می شود 
خودرو ساز در حال زیانده بودن است که این 

امر روز به روز شــرکت و سازمان را بیشتر 
تضعیف می کند. 

وی با اشــاره به جایگاه بهره وری در صنعت 
خودرو اظهار کرد: بهره وری از ســه طریق 
سرمایه گذاری در خطوط و فناوری جدید، 
منابع انسانی و کاهش هزینه اتفاق می افتد که 
در شرایط فعلی اجرایی شدن این موارد امکان 
پذیر نیست. هرچند در مبارزه با فساد شاهد 
کاهش هزینه ها هستیم اما مشکل اصلی نبود 

این مانع در همه صنعت خودرو است. 
استادیار دانشکده مهندسی خودرو یاد آور 
شــد: وقتی هزینه ها کاهش می یابد نیاز به 
تحولاتی در فرآیند های ملی و تغییراتی است 
که در این شرایط یک عده با مشکل مواجه می 
شوند و از ســوی دیگر به دلیل بزرگ بودن 
خودرو سازی ها، هزینه های تلاشی که منجر 
به ارتقای بهره وری می شــود به مشتری 

تحمیل می شود. 
کاکایی نخستین شرط لازم برای موفقیت مدیر 
عامل جدید ایران خودرو و برنامه های اجرایی 
آن را اصلاح قیمت ها اعلام و اظهار کرد: در دو 
سال گذشته شاهد دستکاری در قیمت از یک 
ســو و همزمان با تحریم های صنعت خودرو از 
ســوی دیگر بودیم این در حالیست که قیمت 
گذاری دستوری نیز در این مدت جواب نداده اما 

مجلس بر تکرار این کار اشتباه تاکید دارد. 
وی ادامه داد: خودرو سازان در این مدت زیان 
زیادی ناشی از قیمت گذاری داشتند و این امر 
منجر به کمبود نقدینگی شدید شد و بانک ها 
نیز حاضر به همکاری نبودند ضمن آنکه قیمت 
پول نیز برای صنعت که امر مهمی به شــمار 

میرود، بالا بود چراکه وام گران قیمت از بانک، 
هزینه پول را افزایش می دهد. 

این استاد دانشگاه با تاکید بر ضرورت پیش 
بینی وام صنعتی بلند مدت گفت: نمونه اخیر 
این وام های گران، تسهیلات 4 هزار میلیارد 
تومانی بود که وام گران قیمت و کوتاه مدتی 
به شمار میرفت که زحمت های انجام شده 
برای کاهش هزینه هــای مالی را به باد داد، 
بنابراین همکاری دولت در زمینه پیش بینی 
تســهیلات ارزی و ریالی برای تحقق برنامه 

های اجرایی از موارد ضروری است. 
کاکایی با اشــاره به ارزبری صنعت خودرو و 
ضرورت واردات برخی از قطعات و مواد خاص 
تصریح کرد: وقتی مدیر عاملی شــرکتی را 
بیش از توان فعلی، سازمان به حرکت وا می 
دارد به طور قطع با تنش هایی مواجه می شود 
بنابراین نیاز به تحول با هدف بهبود احساس 
می شود در این شرایط دولتمردان و مجلسی 
ها نیز باید تحمل تنش را داشته و بستر لازم 

را برای این تحول ایجاد کنیم. 
وی ادامــه داد: باید برای عبــور از بحران، 
مدیریت باید اقدام جدی در زمینه 10 محور 
داشته باشد و دولتمردان با صبر و تحمل در 
کنار مدیر عامل جدیدقرار گیرند بدون شک 
تنش ها و اظهار نظر های غیر کارشناسی از 
مدیر انرژی می گیرد و باعث از دست رفتن 
شجاعت مدیران می شود و نظام برای تحول 
اساسی در صنعت خودرو باید تامل داشته 
باشــد البته با سابقه دیرینه این مدیر عامل 
انتظار می رود کــه نگرانی از بابت همکاری 

دولت و مجلس وجود نداشته باشد.  

 1۰ برنامه اجرایی نیازمند بستر سازی
 و مقدمات اجرایی است 
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هفتهنامهاقتصادیایران

پس لرزه های حضور مقتدی صدر در مراسم شام غریبان بیت رهبری

کتابنقدهایرهبرانقلابدربارهبرجامیک پیام صریح به غـرب
»گفتماعتمادنكنید«منتشرشد

»گفتم اعتماد نکنید« بازخوانی مســتند و جامع تدابیر، 
بیانات و نقدهای مقام معظم رهبری درباره مذاکرات هسته ای 

»دولت اعتدال« به همت انتشارات شهید کاظمی  منتشر شد.
به گزارش اعتبار به نقل از رسا، این کتاب تنها گردآوری ساده 
بیانات مقام معظم رهبری نیســت، بلکه کوشــش شده که در آن 
منطق مواجهه رهبری با مســئله هسته ای را به تصویر بکشد. این 
کتاب از ۶ فصل اصلی تشکیل شــده است. در فصل اول با عنوان 
»تحلیل کلان از شــرایط کنونی کشور« رویکرد کلان رهبری در 
تحلیل مسائل پیش روی نظام اسلامی و منطق مواجهه با هر مسئله 
روشــن می گردد. فصــل دوم با عنوان »دو نــگاه کلان برای حل 
مشکلات کشــور« به معرفی دو رویکرد کلان مدیریتی در کشور  
اشــاره دارد. فصل ســوم با عنوان »تحریم از تهدید تا فرصت« به 
مهم ترین مســئله ای که موجب گرایش دولت به سمت مذاکرات 
هســته ای شــد، می پردازد. دولت با هدف رفع تحریم برای ایجاد 
گشایش اقتصادی قدم در مسیر مذاکره نهاد، ولی تحلیل صحیحی 
از ماهیت و آثار تحریم و شیوه های درست مقابله با آن نداشت. فصل 
چهارم با عنوان  »نقد رویکرد های کلان و عملکرد دولت در سیاست 
خارجی« آسیب شناسی های راهبردی رهبری معظم انقلاب نسبت 
به نگاه کلان دولت به سیاست خارجی، آمریکا و رابطه با غرب است. 
فصل پنجم با عنوان »تدابیر مقام معظم رهبری در حوزه سیاست 
خارجی، مذاکرات هســته ای و برجــام« مهم ترین فصل کتاب را 
تشکیل می دهد. به نوعی فصل های قبل همه مقدمات رسیدن به 
این فصل بودند. در این فصل تدابیر ســه گانه مقام معظم رهبری 
نسبت به مذاکرات هسته ای در مراحل قبل، حین و بعد از مذاکرات 
و نیز آسیب شناسی جامع ایشان نسبت به برجام بیان می گردد. اما 
فصل آخر با عنوان »پیش بینی افول آمریکا« در حقیقت نشان دهنده 
تصویری از صحنه کلان مناســبات ایران و آمریکا اســت. اساس 
مذاکرات هسته ای مبتنی بر پیش فرض گرفتن قدرت مطلقه آمریکا 
در صحنه جهانی بوده است. اما مقام معظم رهبری نشان می دهند 
ما نه تنها در موضع انفعال نسبت به آمریکا قرار نداریم که در چالشی 
چهل ســاله آمریکا را به نقطه افول نزدیــک کرده ایم. این کتاب 
همزمان با هفتــه دولت در ۴۰۰ صفحه و به همت دفتر مطالعات 

گفتمان انقلاب اسلامی و انتشارات شهید کاظمی  روانه بازار شد

امنیتبرمرزهایایرانحاکماست
دشمندردسیلیمارااحساسمیکند
به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی ستاد کل ارتش، سرلشکر 
ســید عبدالرحیم موسوی در 
مراســم تقدیــر از تعــدادی از 
رزمندگان ارتش که در ماموریت 
های اخیر اطلاعاتی و عملیاتی 
حوزه های پدافند هوایی، دریایی، 
هوایی و زمینی تاثیرگذار بوده اند 
گفت: فرمانده معظم کل قوا در 
تدابیــر ابلاغــی مبنــی بــر 
ارزشمندی تلاش های خاموش 
در جهــت صیانــت از نظــام 
جمهوری اسلامی فرمودند؛ »هرجا باشیم چه آنجا نامی و عنوانی داشته 
باشد یا نداشته باشد یا کسی ما را بشناسد یا اهمیت کار ما را کسی بفهمد 
یا نفهمد، چون در جهت اقامه نظام جمهوری اسلامی و نظام اسلامی و 
حکم الهی است، ارزش والای خودش را خواهد داشت و این آن چیزی 
اســت که هر کسی را در هر جایی که هست تسلی می دهد«، »بعضی 
کارهای سنگین را کسی هم نمی فهمد. هیچ جا هم به حساب نمی آید، 
پشــت هیچ بلندگویی هم از آن ها ترویج و تقدیر صورت نمی گیرد، اما 
خدای متعال واقف و ناظر هســت و این خود یک موهبت برزگ الهی 
است، یک تسلای بزرگ است و امیدواریم ان شاءالله همه شماها با توجه 
بــه این حضور در محضر پروردگار عالم، با شــوق و نشــاط مضاعف و 

روزافزون مشغول کار باشید«. 
امیر سرلشکر موسوی فرمانده کل ارتش با بیان اینکه امنیت و 
آرامش بر مرزهای کشــور حاکم است و این شرایط مطلوب، امنیت و 
آرامش حاکم بر مرزهای میهن اسلامی، در سایه مجاهدت های مخلصانه 
و بی ریای رزمندگان بدست آمده است، افزود: برخی اقدامات اخیر ارتش 
به دلایل خاص امنیتی و ملاحظات اطلاعاتی منعکس نشــد که برای 
حفظ مصالح نظام، این رونــد در برخی اقدامات مهم و محرمانه ادامه 

خواهد داشت. 
وی ضمن قدردانی از آحاد رزمندگان ارتش که در ماموریت های 
اخیر و همچنین تامین امنیت و صیانــت از مرزهای زمینی، هوایی و 
دریایی به دور از تبلیغات و در عین حال مقتدرانه تلاش می کنند، تصریح 
کرد: اگر چه رســانه ها در تبیین و تبلیغ خدمات بخش های مختلف 
موثرند، لیکن در صورتی که بسیاری از اقدامات و خدمات به هر دلیلی 
مطرح نشود، یا امکان و میل به رسانه ای کردن آن ها وجود نداشته باشد، 
در صورتی که برای خدا و صادقانه باشد، خداوند به بهترین نحو جبران 

خواهد کرد. 
امیر سرلشکر موسوی با بیان اینکه کارهای بزرگ در گمنامی و 
بدون تبلیغات ارزشمندترند و راز محبوبیت و مقبولیت برخی اقدامات 
نیز در همیــن خدمت صادقانه و خالصانه و به دور از تبلیغات اســت 
خاطرنشان کرد: همین که مقابل دشمن سینه سپر می کنیم و دشمن 
درد سیلی ما را روی صورت خود احساس  می کند، برای ما کافی است. 
وی یادآور شد: ما به بعنوان سربازان ایران سربلند اسلامی، تنها 
باید به تکلیف و وظیفه خودمان در دفاع از این نظام، کشور، استقلال و 
تمامیت ارضی آن بیاندیشــیم و برابر رهنمودهای رهبر معظم انقلاب 
اسلامی و فرماندهی کل قوا)مدظله العالی(، ایمان داشته باشیم خداوند 

ناظر و واقف به امور ماست و این خود بزرگترین پاداش است. 
فرمانــده کل ارتش خطاب بــه تعدادی از کارکنــان موثر در 
ماموریت های ابلاغی و موفق اخیر افزود: شــما در همین وقایع زلزله و 
سیل شاهد بودید ثمره ی کار برای خدا چه دستاوردهایی داشت و چگونه 
همان نیات پاک، ارتش را در چشم ولی امر مسلمین و مردم عزیزتر کرد

خبـــرخبـــر

آیتاللهرئیســیرئیسقوهقضائیهبابیاناینکهدرحوزهزندگیفردی،اجتماعی،سیاسی،اقتصادیوکسبوکار،منکرهانبایدوجودداشتهباشد،گفت:شاخصبرایزندهومردهبودندریک
جامعهآمربهمعروفوناهیازمنکربودنواحساسمسئولیتکردندراینزمینهاست.بهگزارشخبرگزاریمیزان،ویدرگردهماییفعالانحوزهامربهمعروفونهیازمنکرباطرحاینپرسش
کهمگرمیشودیکمؤمنایمانبهخداداشتهباشد،امانسبتبهترکمعروفونهیازمنکرحسواحساسمسئولیتنداشتهباشد،تصریحکرد:اینحسداشتنامریاستکههموارهامامانو
پیشوایاندینواولیایخدابرآنتأکیدکردهاندتاجاییکهفرمودندتمامفرایضبندبهاینفریضهاست.ویادامهداد:براساساینتأکیدات،اگردرجامعهایحسمسئولیتکمرنگشد،درآن
جامعهگسترشفساد،بیاخلاقی،بداخلاقیوانواعظلمهارابایدشاهدباشید.آیتاللهرئیسیدرادامهاظهارکرد:حجتخداعلمدارامربهمعروفونهیازمنکردرجامعهاستکهجانارزشمند
خودویارانخودرابرایاینوظیفهالهیوامرخدادادهواینحسرادرجامعهایجادکردهاست.ویگفت:آیاحاضرنیستیدبرایدین،»بهتوچه«راتحملکنید؛درحالیکهحجتخداجانشیرینو
بهترینهایخودرادرراهدیندادهاست.رئیسیدربخشدیگرسخنانخودگفت:دشمندنبالاینبودکهاولفضایایستادگیدرجامعهراتضعیفکندودوماینکهدرجامعهالقاکندکهدراین
مملکتفسادموجمیزندودررسانههایخارجینسبتبهمدیر،سازمانوفرداینراتبلیغمیکردند؛امااینفضاباپرچمداریرهبرمعظمانقلاببهفضاییتبدیلمیشودکهباوجودخواست
آنهادرآنتصمیموارادهجدیدرمقابلهباهرگونهفسادهستوماهمسربازایشانهستیم.رئیسقوهقضائیهدرپایانتأکیدکرد:تمامشعبدادگستریبرایحمایتازامربهمعروفونهیاز

منکرمأمورخواهندبودونهفقطدادگستریبلکههمهسازمانهایوابستهبهدستگاهقضاییونهفقطدستگاهقضاییبلکههمهبخشهادردولتاینوظیفهراخواهندداشت.

حضور مقتــدی صدر، در مراســم 
شام غریبان بیت رهبری و همنشینی 
او با سردار سلیمانی همچنان با تحلیل 
هایی در داخل و خارج از کشور همراه 
است. حمیدرضا ترقی عضو شورای 
مرکزی حزب موتلفه با اشاره به حضور 
مقتدی صدر در بیــت مقام معظم 
رهبــری، گفــت: این امــر به نوعی 

می تواند نشان دهنده گسترش جبهه 
مقاومــت در عراق باشــد زیرا قطعاً 
نزدیک شــدن دیــدگاه صــدر به 
جمهوری اسلامی ایران روابط ایران و 
عراق را تقویــت خواهد کرد. او که با 
باشگاه خبرنگاران گفتگو کرده، ادامه 
داد: ایــن امــر همچنیــن  زمینــه 
موضع گیری جــدی ایــران در قبال 

تجاوزات صهیونیســت ها بــه عراق و 
مقابله با حشدالشعبی را فراهم  خواهد 
کرد؛ بنابرایــن در مجموع این حضور 
مثبت تلقی می شود. ترقی درباره برخی 
دیدگاه ها مبنی بر اینکه مقتدی صدر، 
حســن نصرالّله دیگــری در منطقه 
خواهد بود، گفت: طبیعتاً این موضوع 
را می تــوان نقطه امیدبخشــی در 

رسیدن به این شرایط دانست اما در 
عین حال نیز نباید در چنین تحلیلی 
عجله کرد و برای قضاوت درباره اینکه 
مقتدی صــدر چنین وضعیتی پیدا 
خواهد کرد یا نــه، به نظر کمی زود 
است. حضور »مقتدی صدر« در ایران 
همه بافته های رســانه های غربی را 
پنبــه کرد یــک عضو فراکســیون 
نمایندگان ولایی مجلس نیز می گوید: 
در مقطعی که رسانه های بیگانه مطرح 
می کردند کــه مواضع مقتدی صدر  
نســبت به ایران رادیکالی است،  این 
رهبر شیعیان عراق با حضور خود در 
حسینیه امام )ره( نشان داده است که 
تمامی بافته های این رســانه ها جز 
توهــم چیز دیگری نیســت. محمد 
اسماعیل ســعیدی که با خانه ملت 
گفتگو کرده، اظهار داشت: متاسفانه 
هژمونی رســانه ای غــرب، بی میل 
نیستند که میان رهبران عراق که در 
منطقه صاحب نفوذ هستند؛ اختلاف 
ایجاد کنند. وی در ادامه افزود: با توجه 
به نفــوذ آرمان های امام )ره( در بین 
ملت عراق، دشمنان می خواهند؛ به 
گونه ای وانمود کنند که هیچ رابطه و 
الگویی در میان رهبران عراق با انقلاب 
ایران وجود ندارد و در این سال های 

اخیرهم تجربه نشــان داده است که 
دشمنان دست به هر تبلیغات سویی 
زده اند تا به اهــداف خود پلید خود 
دست پیدا کنند. این نماینده مردم در 
مجلس دهم به تحلیل رســانه های 
بیگانه نسبت به مواضع مقتدی صدر 
درباره ایران اشاره و اظهار کرد: تجربه 
نشــان داده اســت که انقلاب ایران 
همیشه در کنار ملت عراق بوده است 
و البته رهبران سیاسی و مذهبی عراق 
هم همیشه به ایران اعتماد داشته اند. 
بنابراین اگر اختلاف سلیقه هایی در 
این مدت از ســوی مقتــدی صدر 
مشاهده شده بود، این به معنای ابراز 
مخالفت با ایران نبوده اســت، بلکه 
بخاطر شــرایطی که در کشورعراق 
وجود داشت؛ بعضا یکسری مواضعی 
را اتخاذ کردند اما این در راســتای 
مخالفت با انقلاب ایــران و رهبری 
نبوده است. وی به پیام حضور مقتدی 
صــدر در کنار رهبر انقلاب اشــاره و 
تصریح کرد: حضور »مقتدی صدر« در 
کنار رهبر انقلاب پیام صریح و شفافی 
را به غربی ها گوش زد کرد و آن هم این 
است که دشمنان هیچ گاه نمی توانند، 
بین دو ملت ایران و عراق انشقاق ایجاد 

کنند.
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تولیدداخلیایجادکند
ســعید نمکی وزیر بهداشت 
گفت: قطعا اجازه نمی دهیم 
مافیا در زمینه تولید داخلی 
دارو مشکلی ایجاد کند و نباید 
هم خیلــی روی این جریان 
حساب باز کنیم. وی در پاسخ 
به پرسشی درباره عدم کاهش 
قیمت داروها با وجود کاهش 
نرخ ارز، با رد این موضوع اظهار 
کرد: قیمت داروها معمولا با 
دلار تعیین نمی شــود و روند 
قیمت گذاری داروها بصورت ســالیانه و بر اســاس تورم انجام 
می گیرد. وی همچنین در پاسخ به پرسشی درباره شرکت هایی 
کــه به عنوان مافیای دارو معروف انــد، تصریح کرد: قطعا اجازه 
نمی دهیم تا آنها مشکلی در زمینه تولید داخلی کشور ایجاد کنند 
و نباید هم خیلی روی این جریان حساب باز کنیم. اراده مقام معظم 
رهبری و نظام بر این است که در برابر این جریان و مافیا بایستیم 
و ما نیز محکم ایســتاده ایم و آقای رئیس جمهور در این عرصه 
حمایت ویژه ای می کنند و قطعا در این عرصه موفق خواهیم شد. 
وزیر بهداشت همچنین درباره نصب کارتخوان از سوی پزشکان و 
اخبار منتشر شــده در این زمینه، اظهار کرد: این مسئله بحثی 
مرتبط با سازمان مالیاتی است و پزشکان ما در این قضیه خیلی 
مداخله نمی کنند. نمکی در پایان با اشــاره به آغاز اجرای طرح 
سیستم ارجاع و پزشــک خانواده، گفت: طرح سیستم ارجاع و 
پزشک خانواده را بعد از پرونده الکترونیک سلامت در چند استان 
به صورت پایلوت آغاز کردیم و امیدواریم تا پایان سال درصد قابل 

توجهی از طرح را اجرایی کنیم.

امكانامریهسربازیدر
شرکتهایدانشبنیانفراهمشد

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهورگفت: طبق 
تفاهم نامه ای، جوانان فعال در شرکت های دانش بنیان می توانند 
خدمت مقدس سربازی را در شرکت های دانش بنیان بگذرانند.

وی با بیان این که جوانان عضو شرکت های دانش بنیان می توانند 
ســربازی خود را در این شــرکت ها بگذرانند، افزود: این کار با 
موافقت رهبر معظم انقلاب اسلامی و همکاری سردار باقری از 
نظام وظیفه صورت گرفت تا بتوانیم به شرکت های دانش بنیان 
کمــک کنیــم. وی اظهارکرد: طرح های جایگزین ســربازی 
سال هاست که مطرح می شود. این کار از طریق بنیاد نخبگان و 
شرکت های دانش بنیان پیگیری می شود و در آخر بدون سهمیه 
خاصی متقاضیان اگر کیفیتی را که توسط بنیاد نخبگان و ستاد 
کل نیروهای مسلح مشخص شده داشته باشند، می توانند در 
این شرکت ها سرباز باشند و همان کارشان جزو سربازی آن ها 

محسوب شود.

کارمندانبیكاردرسازمانهای
دولتیباحقوق۸میلیونی

حســینعلی حاجی دلیگانی عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس با بیان اینکه برخی افراد در دستگاههای اجرایی بدون 
داشتن هیچ گونه پســت یا وظیفه ای فقط ساعت می زنند و 
حقــوق دریافت می کننــد، گفت: دســتگاههای نظارتی با 
ســازمانهایی که حقوق بدون ضابطه بــه “کارمندان بیکار” 
می دهند برخورد کنند. وی با بیان اینکه، در برخی ســازمانها 
تعدادی کارمند وجود دارد که بدون انجام کوچکترین فعالیت 
حقوق دریافت می کنند، گفت: در یکی از دستگاهها نیز افرادی 
مشاهده شده اند که هیچ گونه وظیفه ای ندارند اما ماهیانه 8 تا 
9 میلیون تومان حقوق دریافت می کنند، حتی دیده شده این 
افراد در ساعات پایانی کار نیز در دستگاه حضور دارند تا از مزایای 
اضافه کاری استفاده کنند. به گفته این عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس شورای اسلامی، این چالش مربوط به استخدام 
بدون ضابطه نیروها در ادارات دولتی بوده و در برخی سازمانها 
افرادی به کارگیری شده اند که واقعاً نیازی به حضور آنها نبوده 
است. به گزارش تسنیم، عضو کمیسیون برنامه و بودجه ادامه 
داد، سالیانه چند ده هزار میلیارد تومان صرف پرداخت حقوق 
و مزایای کارمندان دولت می شود اما مردم از کیفیت خدمات 
بسیاری از دستگاهها راضی نیستند. متاسفانه پرداخت حقوق 
به کارمندان بیکار نیز به چالشــهای نظام اداری کشور اضافه 
شده و باید برای رفع آن چاره اندیشی شود. دلیگانی گفت: این 
افراد بدون کار بر اساس ضوابط استخدامی حاضر نیستند در 
نقاط دیگر کشــور به کار گرفته شوند و بر همین اساس دیده 
می شود تعداد قابل توجهی معلم در تهران حضور دارند بدون 
آنکه از آنها استفاده شود. وی در واکنش به این موضوع که ظاهراً 
دیوان محاسبات در خصوص پرداخت حقوق به این کارمندان 
بیکار در یکی از سازمانهای زیرمجموعه   وزارت اقتصاد نیز ورود 
کرده است، گفت: دستگاههای نظارتی با سازمانهایی که حقوق 
بدون ضابطه به “کارمندان بیکار” می دهند برخورد کنند.              
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اخلالگرانارزیزیرنظربانکمرکزیفعالیتمیکردند
محسنی اژه ای معاون اول قوه قضائیه گفت: در مقاطعی گفته 
می شود که شرایط جنگ اقتصادی است و با بگیر و ببند سعی 
نکنید بر سرمایه گذاری تاثیر منفی داشته باشد یا با این اقدام 
کارها درســت نشده، فســاد از بین نمی رود و مرحله ورود 
دستگاه قضا باید آخر باشــد. ما این موارد را رد نمی کنیم و 
درســت اســت.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
دادگستری خراســان رضوی، حجت الاسلام و المسلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای امروز در مراسم تکریم و معارفه 
رئیس کل دادگستری خراســان رضوی در سالن همایش 
دادگستری این استان، اظهار کرد: جلوه های قیام و حرکت 
امام حســین)ع( در اوج و فوق العــاده بوده همه ابعاد قیام و 

نهضت ایشان عبرت آموز و تا ابد الگویی برای همگان است.
وی افزود: یک بعد از قیام امام حســین به خصوص در این 
شــرایط می تواند مورد توجه ما باشــد و اینکه اگر چنانچه 
انحرافی در اصل دین به وجــود آید، اقل دین در خطر قرار 
گیرد، شیاطین و طاغوتان کوچک قصد داشته باشند حق را 
از مدار خود خارج کرده، نااهلان در مقام حق قرار گیرند و بر 
مردم و ارزش های دینی ســیطره یابند، آنجا بر همگان لازم 
است به عنوان نهی از منکر بلکه از منکر بزرگ و انکر منکرات، 
در مقابل آن بایستند و همه چیز خود را در راه استقامت بگذارد 
که امام حسین)ع( این کار را کرد، از جان، آبرو، حیثیت، حریم 
و هرآنچه داشت در طبق اخلاص و در مقابله با ظلم و منکر 

قرار داد و در راه خدا ایثار کرد.
محسنی اژه ای ادامه داد: امروز نمونه ای از این عزت و افتخار 
آفریده شده و جبهه مقاومت و به خصوص نظام که مادر این 
مقاومت اســت، در عصر حاضر کمــر طاغوت ها را به زمین 
می زند و ابهت آن ها را می شکند، یک کشور و جبهه مقاومت 
در مقابل تمام آن ها در دنیا می ایســتد، روز به روز پیروزتر 
می شــود، قدم به قدم بالا و بالاتر می رود و دشمن ضعیف و 

ضعیف تر می شود.
معاون اول قوه قضائیه بیان کرد: آن ترامپی که شیطان بزرگ 
و راس شیطان ها بوده، امروز پیغام می دهد که حاضر هستیم 
ســلام و احوال پرســی کنیم. چرا اینگونه شــد؟ به دلیل 
استقامت، ایســتادگی، بصیرت، همدلی و هماهنگی بود. 
امیدواریم بتوانیم در مســیر تاسی از امام حسین همه با هم 
همدل شده و با روحیه انقلابی، جهادی، بصیرت، شناخت 
اولویت ها، شناخت اصول از فروع، دوست از دشمن و منافق 

از صادق، به مردم و کشور خود خدمت کنیم.
وی اضافــه کرد: این صفا، صمیمیــت، صداقت، همدلی و 
همراهــی در ایمان، قلــب و مهم تر عمل نقطــه و اتکایی 
می خواهد که همــه را دور هم جمع کند و آن ولایت و ولی 
فقیه است. اگر امروز همه حول محور ولایت و ولی فقیه چشم 
باز کنیم ببینیم، گوش باز کنیم بشنویم و فکر خود را به کار 
بیندازیم که امروز ولی فقیه ما چه می گوید، علم او به کدام 

سمت می رود.
اژه ای خاطرنشان کرد: اگر زیر این پرچم حول این محور گرد 
بیاییم، بسیاری از مسائل حل می شود والا در لفظ ممکن است 
بگوییم همدل باشیم. امام زمان واسطه بین خلق و خالق بوده، 
نایب بر حق او نماینده امام زمان امروز حجت ما است و این 
حجــت از طرف خدا و امام زمان نمایندگانی دارد. اگر حول 

این محور عمل کنیم پیروز خواهیم بود.
معاون اول قوه قضائیه با بیان اینکه نقش مدیر در هر دستگاه 

و مجموعه ای فوق العاده حایز اهمیت اســت، عنوان کرد: ما 
مرتب در قوه قضاییه می گوییم و من نیز تاکید دارم که باید 
نقش مدیر را جدی بگیریم. اگــر در یک مجموعه مدیران 
خوب، شایسته، کاردان، با روحیه انقلابی، هادی و خیرخواه 
انتخاب کنیم، با همان امکانات، قوانین و مقررات کار را به یک 
گونه پیش می برند و اگر مدیر دیگری را انتخاب کنیم، کار را 

به گونه دیگری پیش برده یا پیش نمی برد.
وی افزود: وقتی می خواهیم مدیر انتخاب کنیم باید بدانیم 
نقش مدیر چقدر در انجام امور بهتر و ســرعت بخشیدن به 
کارها موثر اســت و با توجه به آن مدیر انتخاب کنیم. کسی 
باید انتخاب شــود که با وجود مشکلات کار را پیش ببرد. به 
طور مثال اگر قرار است دادستان شهر مشهد را انتخاب کنیم، 

باید ابتدا بفهمیم که نقش مدیر چقدر مهم است.
محسنی اژه ای گفت: نقش مدیر بسیار مهم است. استاندار 
استان خراسان رضوی به موفقیت های خود اشاره کردند، آیا 
قانون عوض شــده است؟ مشکلاتی که در کل کشور وجود 
دارد در استان هم هست. بخش اعظم آن به روحیه یک مدیر 
برمی گردد از حاشــیه زده و به اولویت بپردازد. مقام معظم 
رهبری بیان می کنند که اکنون مســاله مهم اقتصاد بوده و 
نقطه کلیدی است. دشمن اقتصاد و معیشت مردم را هدف 
قرار داده، بنابراین باید از حاشیه زد و این موضوع را در اولویت 
قرار داد. تلاش می کنیم دادستان خوبی برای مشهد انتخاب 

کنیم که در همین مجرا و مسیر کار را جلو ببرد.
معاون اول قوه قضائیه بیان کرد: در مقاطعی گفته می شود 
که شرایط جنگ اقتصادی است و با بگیر و ببند سعی نکنید 
بر سرمایه گذاری تاثیر منفی داشته باشد یا با این اقدام کارها 
درست نشده، فساد از بین نمی رود و مرحله ورود دستگاه قضا 
باید آخر باشد. ما این موارد را رد نمی کنیم و درست هستند. 
قوه قضاییه از این امر که در آخرین مرحله وارد شود، استقبال 
می کند تا جایی که ســایر دستگاه ها خصوصا دستگاه های 
اجرایی کار خود را به نحو احسن انجام دهند و نیازی نباشد 

قوه قضاییه وارد شود.
وی ادامــه داد: ما از این قضیه اســتقبال می کنیم اما اگر به 
درستی عمل نکردند و مشــکلی در جهت مسایل انقلاب، 

ارزش های دینی و انقلابی و مســائل اقتصادی، فرهنگی و 
امنیتی پیش آمد، نمی توانیم وارد نشویم که خلاف وظیفه و 
وجدان ما است. اگر نوبت به قوه قضاییه نمی رسید خوب بود 

و ما استقبال می کنیم.
۳۰ میلیارد دلار ارز برای کنترل بازار ارز کشور هزینه شد

اژه ای با بیان اینکه در یکی دو سال اخیر به خصوص در سال 
9۷ و با استجازه از مقام معظم رهبری قرار شد که از قوانین 
دســت و پاشکسته عبور کنیم، تصریح کرد: محاکمات تا 
امروز چند موضوع بیشتر نبود. یک مورد مساله ارز بوده که 
در دو موضوع است. در سال 9۵ و 9۶ و اوایل سال 9۷، حدود 
۳۰میلیارد دلار برای کنترل بازار ارز کشور هزینه شد که 
عمدتا در سال 9۶ و حدود ۱8 میلیارد دلار بود. از این مبلغ 
چقدر برای کار مردم گره گشــا بوده، در سال 9۶ چقدر به 
دســت مصرف کننده رسیده و چقدر غیر قانونی از کشور 

خارج شده است؟
معاون اول قوه قضاییه اضافه کرد: زمانی خود مسئولان از بانک 
مرکــزی و غیر بانک مرکزی به نیروی انتظامی و قوه قضاییه 
متوســل شــدند که نظم بازار در خصوص ارز ملتهب است، 
قاچاقچیان ارز را می برند و برخی مسئولان نیز می گفتند که 
چمدان چمدان خارج می کنند. اگر چنانچه درســت تدبیر 

می شد و دست مردم می رسید، نباید وارد می شدیم.
وی خاطرنشان کرد: ما ورود پیدا کردیم و تعداد قابل توجهی 
از نیروهای آگاهی و عملیاتی خود را در تهران و برخی استان ها 
اختصاص به این کار دادیم. این نیروهای جان بر کف انتظامی 
تــلاش کردند تا این عناصر بر هم زننــده بازار را پیدا کرده و 
دســتگیر کنند، در نهایت به یک نقطه رســیدند و آن نقطه 
دستگیر و معلوم شد که مستقیم زیر نظر بانک مرکزی این کار 

را انجام می دهد، بعد مشکلات و گله مندی هایی پیش آمد.
اژه ای گفت: از جمله مسائل دیگر ارز این بود در شرایطی که 
شیطان بزرگ شاخ و شانه می کشد و مشکلات بانکی ایجاد 
می شود، باید به بهترین وجه از ارز موجود خود استفاده کنیم. 
ایــن بخش کنترل بازار را از قــوه قضاییه و نیروی انتظامی 
درخواست کردند تا وارد شــود. در بخش واردات بخشی از 
پرونده ها متعلق به افرادی است که ارز دولتی را گرفتند اما یا 
مطلقا جنسی وارد نکردند یا جنسی را وارد کرده و نگه داشتند 
و با وجود اینکه با ارز دولتی وارد کرده بودند اما کالا را نفروخته 
و یا با قیمت ارز روز و حتی بیشــتر به مردمی تحت فشــار 
فروختند و فشــار بیشتری بر آن ها وارد کردند و بر آن ها نیز 

نظارتی نشد.
معاون اول قوه قضاییه بیان کرد: اگر این ارز را به درســتی به 
افــرادی که کالای ضروری و مورد نیاز مردم و کشــور را وارد 
می کننــد، تخصیص داده و به همــه ارز نمی دادیم، نظارت 
می کردیم و می خواستیم بدانیم که کالایش کجاست و آیا وارد 

و توزیع کرده یا نه، در این صورت به قوه قضاییه نمی رسید.
وی با بیان اینکه یکی از مسایل عمده پرونده های بسته شده 
در ســال 9۷ افرادی هستند که تسهیلات بانک که باید به 
ســمت تولید و ســرمایه گذاری پیش رود را در این مسیر 
استفاده نکردند، عنوان کرد: تسهیلات در جای خود ننشست، 
به نیازمند نرسید، به تولید نرفت و بازار سکه و ارز را به هم زد، 
در آن شرایط که نیاز به صیانت از ذخایر داریم، با این پول ۳8 
هزار عدد ســکه می خرند که پولش از تسهیلات بانک تهیه 

شده، به تولید نرفته و بازار سکه را به هم زده است.

در تماس تلفني رئیس 
جمهوري فرانسه
روحاني:
مذاکرهبا
آمریکادر
شرایط
تحریممعنا
ندارد

رئیس جمهوري با بیان اینکه آمریکا با خروج از 
برجام به عنوان یک توافق چندجانبه بین المللي، از 
انجام تعهداتش طفره رفته است، تاکید کرد: از دیدگاه 
دولت، مجلس و مردم ایران در شرایطي که تحریم ها 
باقي باشد، مذاکره با آمریکا معنا و مفهومي ندارد. به 
گزارش پایگاه اطلاع رساني ریاست جمهوري، حجت 
الاسلام و المسلمین حسن روحاني عصر چهارشنبه 
در تمــاس تلفني "امانوئل مکرون" رئیس جمهور 
فرانسه با وي اظهار داشت: در صورتي که توافقات با 
اروپــا نهایي شــود، آماده ایم به تعهــدات برجامي 
برگردیم و جلســه ایران و ۱+۵ نیز تنها زماني امکان 
پذیر اســت که تحریم ها برداشــته شــود. رئیس 

جمهوري با تشــکر از تلاش هاي رئیس جمهوري 
فرانســه، به گام ســوم ایران براي کاهش تعهدات 
برجامي اشاره و تاکید کرد: گام سوم ایران تحت نظر 
آژانس بین المللي انرژي اتمي اســت و در عین حال 
قابلیت بازگشــت پذیــري دارد. روحاني همچنین 
استحکام برجام و امنیت در آبراه هاي جهان از جمله 
خلیج فارس و دریاي عمان را دو هدف عمده برشمرد 
و ایــن را به نفع جهان و از جمله اتحادیه اروپا و حتي 
آمریکا دانست. رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه برجام 
فرصتي بزرگ براي همگان بــود تا در اقتصاد رو به 
توسعه ایران مشارکت و سرمایه گذاري کنند، گفت: 
اتحادیه اروپا و به ویژه فرانسه ضروري است که نقش 

خود را براي حفظ برجام به خوبي ایفا کنند. فرانسه به 
تلاش هایش براي اجراي مفاد برجام و رســیدن به 
تفاهم ادامه مي دهد رئیس جمهوري فرانسه نیز در 
این تماس تلفني با تشریح اقدامات و مذاکرات فشرده 
کشــورش با مقام هاي آمریکایي درباره بسته جدید 
پیشــنهادي توافقات گفت: فرانسه به تلاش هایش 
براي اجراي مفاد برجام و رسیدن به تفاهم ادامه مي 
دهــد. امانوئل مکرون در ایــن گفت و گوي تلفني، 
اقدامات و برنامه هاي آتي کشــورش را براي تداوم 

مذاکرات و رسیدن به توافق، تشریح کرد.
روساي جمهوري دو کشــور همچنین توافق 

کردند که به رایزني هاي خود ادامه دهند.
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در دیدار مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری اعلام شد:

 همکاری شرکت های دانش بنیان برای 
طراحی وتولید خودروهای برقی

راهكارهایاصلاحنظاماقتصادیکشور رئیسکمیسیونصنایعومعادنمجلس:
وارداتباتعرفهقبلی،قیمتخودرو

را۳۰درصدکاهشمیدهد

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو 
ریاضت اقتصادی

مطالعه کشــورهایی چون ژاپن وآلمان بعد از جنگ 
جهانی نشان می دهد که تمام این کشورها یک دوره ریاضت 
اقتصادی را جهت بازســازی کشورشان که تقریبا با خاک 
یکسان شــده بود گذارنده اند کشــورما هم بعد از انقلاب 
گرفتارجنــگ هــای اقتصادی )تحریــم ( جنگ فیزیکی 
)تحمیلی ( وبرای مدت بیش از۳۰ سال بوده است باید قبول 
بکنیم به جزشهرهای مرزی درگیر جنگ که مصائب آن را با 
گوشــت و پوست و استخوان خود درک کرده بودند ما بقی 
شــهرهای ما در فضای امــن و آرامش و بــدوراز هرگونه 
فشارروانی و اقتصادی به زندگی عادی خود ادامه  می دادند 
ولی اکنون در شرایطی هستیم که باید برای ایجاد آرامش و 
رفاه نسلهای آینده که فرزندانمان هستند یک دوره ریاضت 
اقتصادی را تحمل کنیم خوشبختانه این ریاضت اقتصادی 
ازآن نوعی که درآن کشورها بعد ازجنگ داشتند نخواهد بود 
فقط با مصرف کمترو جلوگیری از اسراف چه درزمینه های 
انرژی ، دارو، وسایل بهداشتی،  غذا و ... و تولیـــــد بیشترو 
بــــهره ورترو برنامه ریزی های دقیق ترمی توانــیم به دولت 
کمک کنیـــم تا ازمحــل  صرفه جوئیهای اقتصادی بتواند 
زیرساختها را اصلاح کند و لازمه این کار این است که مردم 
هدایت شوند صرف  مطرح کردن اقتصادی مقاومتی دردی 
دوا نخواهد کرد ، همانطورکه اثرات معنی داردســتورمقام 
معظم رهبری در این رابطه را شــاهد نیستیم و ایشان چند 
بارنیزگله ای از این بابت داشتند . باید دستورالعمل تدوین 
شود قابل اجرا تا مردم به نظم اقتصادی مقاومتی عادت کنند 
و اثــرات آن را ببینند و دولت نیز در آرامش به برنامه ریزی 
اقتصادی بدون فشاراجتماعی بپردازد . آنچه که امروز دولت 
را ازکارهای زیرساختی باز داشته توجه به رفــاه و رضایت  
مردم اســت البته این از وظایف دولت است ولی باید برنامه 
ریزی دراز مدت برای نسلهای آینده  داشته باشیم و به رفاه 
کوتاه مدت صرفا فکر نکنیـــــم این دستورالعملها باید در 
سطــح فـــــردی و خانــوادگی ، بنــــگاهی و اداری و  
وزارتخانه ها و کشوری تدوین و ابلاغ شود . بیش ازهر چیز 
دراین رابطه فرهنگ سازی مهم است و الگوبودن  مسئولین 
و مدیران و رهبران جامعه می تواند اثربخش باشد . تشکیل 
ســتاد مرکزی تدوین دســتورالعملهای اجرائی اقتصادی 
مقاومتی باید در دستور کار قرار گیرد . این ستاد می تواند در 
وزارت ارشاد و یا وزارت اقتصاد و یا با  هماهنگی هر دو انجام 
شــود . چرا که اجرای اقتصادی مقاومتی نیـــــاز به یک 
زیرساخت فرهنـــــگی دارد که بایــــد  وزارت ارشاد با 
همــکاری ارگانهــای ذیربط این مهم را بــه عهده بگیرد . 
دســتورالعملها باید در ســطح زندگی فردی ، خانوادگی ، 
بنگاهی، سازمانی و کلان کشور تدوین و ابلاغ و پایش شود 
. عدم وابستگی به در آمد ، نفتی و ارزش  قابل شدن به ارزش 

کاروتلاش می تواند به این کار تسریع ببخشد . 

عزیز اکبریان رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی گفت: آزادسازی واردات با تعرفه قبلی، قیمت خودرو را 
۳۰ درصد کاهش می دهد و ما بر این اساس پیشنهاد واردات با 

تعرفه قبلی را برای ساماندهی بازار خودرو ارائه داده ایم. 
وی در حاشیه آیین تجلیل از تعاونگران برگزیده استان اردبیل 
در مصاحبه با خبرنگار ایرنا افزود: آزادسازی واردات با تعرفه قبلی 

تعادل را به بازار داخلی خودرو بر می گرداند.
وی بیان کرد: وقتی انحصار در تولید و فروش ایجاد شود، رانت 
نیز به بار خواهد آمد چرا که تولید کم و مشتری زیاد، رانت ایجاد 

می کند.
نماینده کرج، اشتهارد و فردیس همچنین با اشاره به ارائه طرح 
ساماندهی صنعت خودرو اظهار کرد: در این طرح تاکید شده که 
خودروهای هیبریدی و برقی بدون تعرفه وارد کشور شود و اگر 

این اتفاق بیافتد، قیمت و بازار داخلی خودرو سامان می یابد.
وی اضافه کرد: از موقعی که ممنوعیت در واردات خودرو به وجود 
آمد، قیمت خودرو در داخل کشور به شدت بالا رفت و این امر 
همزمان با تحریم، بر شدت ماجرا افزود در حالی که پیش از آن 

خودروها وارد می شد و عرضه و تقاضا روند مناسبی داشت.
اکبریان با اشــاره به بازگشت رونق نسبی به تولید خودروهای 
داخلی گفت: هم اکنون خودروهای تولید شــده توسط ایران 
خودرو و سایپا دیگر به علت کمبود قطعات به پارکینگ منتقل 

نشده و پس از تولید تحویل مشتری می شود.
وی در پاسخ به سوال بررسی وضعیت ۲ نماینده دستگیر شده 
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: پرونده آنها در 
دادسرا در حال رسیدگی است، تخلف آنها را دقیقا نمی دانم ولی 
کیفرخواســتی صادر شده و اجازه دهید تا به پرونده رسیدگی 

شده و از طریق قوه قضائیه اطلاع رسانی شود.
نماینده کرج، اشتهارد و فردیس با بیان این که “از علت برکناری 
مدیرعامــل ایران خودرو خبر ندارم”، اظهار کرد: بعید می دانم 
برکناری او به وضعیت این ۲ نماینده ربط داشــته باشد چرا که 
وزیر صنعت، معدن و تجــارت از مدت ها قبل دنبال جابجایی 

مدیرعامل ایران خودرو بود.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس دهم همچنین افزود: 
برکناری مدیرعامل ایران خودرو همزمان با دســتگیری این  
نماینده شــد و این شائبه را به وجود آورد که مربوط به پرونده 

آنهاست.
وی همچنین در پاسخ به رکود موجود در واحدهای پتروشیمی 
کشور گفت: صنعت پتروشــیمی ایران قدیمی بوده و روزآمد 
نشده و ما این موضوع را از طریق کمیسیون صنعت و معدن به 

وزیر نفت، رئیس جمهوری و مجلس گزارش کرده ایم.
اکبریان اضافه کرد: برخی از شرکت های پتروشیمی به یک سری 
شرکت های خصولتی و سازمان های بازنشستگی واگذار شده 
که آنها از محل درآمد این شرکت ها فقط حقوق می دهند و اگر 
به این حالت پیش بروند، در مدت نه چندان دور، به هدف افزایش 
۲ برابری تولید در محصولات پتروشیمی برابر پیش بینی برنامه 
ششم توســعه نخواهیم رسید و حتی تولید فعلی هم تا نصف 

کاهش خواهد یافت.

گفتوگوخبـــر
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قدیمیبایدمتوقفشود.

در دیدار مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
بــا معاون علمی و فنــاوری رئیس جمهوری 
همکاری شــرکت های دانش بنیــان برای 
طراحی وتولید خودروهای برقی مورد تاکید 

قرار گرفت.
همکاری شرکت های دانش بنیان برای 

طراحی وتولید خودروهای برقی 
به گزارش ایکو پرس، دکتر سورنا ستاری 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری در این 
دیدار بر همکاری با گروه صنعتی ایران خودرو 
و ایجاد حلقه های ارتباطی بین شــرکت های 

دانش بنیان و این گروه صنعتی تاکید کرد.
وی ضمن تایید فعالیت های انجام شده 
در گروه صنعتی ایــران خودرو تاکنون، برای 
همکاری و تامین فعالیت های فناورانه دانش 
بنیان با حمایت نهادهای مالی کشــور اعلام 

آمادگي کرد.
 فرشاد مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی 
ایران خودرو نیز در این دیدار با تاکید بر بهره 
مندی از ظرفیت های شرکت های دانش بنیان 
در توسعه صنعت خودرو گفت: برای ایجاد یک 
چهره خوب و مطمئن از صنعت خودرو برای 
مردم و حاکمیت نیاز به حرکت جهادی و نیز 

پشتوانه فناوری و نوآوری دانش بنیان است.
وی با اشاره به حرکت های ایجاد شده در 
گروه خودروسازی برای استفاده از دانشمندان 
و مهندسین جوان و خلاق کشور افزود: قصد 
داریــم بــا محوریــت و پرچمــداری گروه 
خودروســازی و به کارگیری توان کشور در 
حوزه های مختلــف، یک حرکت یکپارچه و 
منسجم برای دستیابی به محصولات جدید از 

جمله خودروهای برقی ایجاد کنیم.
وی  همکاری شرکت های دانش بنیان 
برای طراحــی و تولید خودروهــای برقی از 
سیاست های گروه صنعتی برشمرد و گفت: برای 
تحقق این مهــم  حمایت های مالی و معنوی 
معاون علمــی وفناوری رئیــس جمهوری و 

نهادهای قانون گذار برای توسعه زیرساخت های 
مورد نیاز آن بسیار ضروری است.

وی با اشاره به توجه به حوزه های فناورانه 
برای ارتقای کیفی و تولید محصولات جدید، 
اظهار کرد: اجرای هرچه سریع تر تعهدات به 
مشتریان، سرمایه گذاری برای توسعه محصول 

و افزایش داخلی سازی قطعات از اولویت های 
کاری ایران خودرو است.

مقیمی تصریح کرد: استفاده از جوانان 
خلاق و نخبه کشور برای طراحی محصولات 
جدید از دیگر برنامه های جدید این شــرکت 

است.

عرضه
پژو۳۰۱
تاپایان
سال

مجیدباقري:تحویلتمامخودروهايمعوقسال۹۷تاپایانماهآیندهتمامبخشنامههايمتناقضباتجارتخارجيبازنگريخواهدشد

واردات۵۴۰خــــودرویمدلبالا

باکارتبازرگانییکروستایی!

تا آخر شهریورتمام دستورالعمل های 
متناقض مربوط به تجارت خارجی یعنی 
صادرات و واردات که به گمرک ابلاغ شده، 

اصلاح یا حذف می شود.
حســین مدرس خیابانی قائم مقام 
وزیر صنعت درامور بازرگاني در حاشــیه 
جلســه معارفه سرپرست جدید سازمان 
توسعه تجارت گفت:به خاطر شرایط ارزی، 
سیاست های کشور وارد موضع جدیدی 
شد و طبیعی بود گاهی دستورالعمل های 
متعارض صادر شود. سیاست های جدید 
بر مبنای محدودیت بخش ارزی کشــور 

بوده است.
وی ادامــه داد: قــرار اســت تمام 
دســتورالعمل های دوره جدیــد دوباره 
بررسی شــده و آنهایی که متضاد یا مانع 
صادرات هستند، بازنگری شود و آنهایی که 
قابلیت داشــته باشد، باطل و بقیه اصلاح 

می شود.

قائــم مقــام وزیر صنعــت درامور 
بازرگاني با اشــاره به اینکه بخشنامه های 
متناقض چندان زیاد نیست، خاطرنشان 
کرد: این بخشــنامه ها چنــدان متعدد 
نیســتند ولی اگر با بخشنامه های صادر 
شده، ضرر و زیانی متوجه تولید شده باشد 

از جبران آن دریغ نمی کنیم.
وی همچنین در دیدار سرپرســت 
جدید ســازمان توســعه تجارت گفت: 
واردات ســال 9۷ نسبت به 9۶حدود ۲۲ 
درصد کاهش یافته و این مساله خوشایند 

تحریم کنندگان نیست.
مدرس خیابانی تصریح کرد: امروز در 
شرایطی هستیم که صادرات، بعد از تنظیم 
بازار به مهم ترین اولویت کشور تبدیل شده 
است. از سوی دیگر محدود شدن واردات 
به کالاهای اساســی و واســطه ای باعث 
تقویت و مزیت دار شــدن صادرات شده 

است.

وی با اشاره به اینکه با وجود حاکم 
بودن تمام شرایط تحریم بر حوزه صادرات، 
در این حوزه شــاهد کاهش نبوده ایم که 
موید مزیت دار شدن صادرات است، تصریح 
کرد: دشــمنان در مدل هــای تحریمی 
می خواستند کشور با محدودیت ارزی رو 
به رو شود و ایران را به واردات هرچه بیشتر 
تشویق می کردند، با این حال واردات سال 
9۷ نسبت به 9۶حدود ۲۲ درصد کاهش 
یافته و این اتفاق خوشایند تحریم کنندگان 

نبوده است.
قائــم مقــام وزیر صنعــت درامور 

بازرگاني با اشاره به اینکه دشمنان تلاش 
می کنند مسیر صادرات سخت شود، ادامه 
داد: در گذشته به محض اینکه تولیدکننده 
می خواســته کالایی تولید کند، واردات 
جلــوی آن را می گرفته؛ اما امروز بهترین 
موقعیت برای جهش تولید است. البته که 
تولیدکننده باید کالای ساخت ایران را هم 
به مشتری داخلی و هم خارجی اثبات کند.

وی ادامه داد: برای توسعه صادرات 
به موازات عقد تفاهمنامه، دســتگاه های 
اداری دو کشور هم برای اثبات استاندارد 
بودن کالاهای صادراتی خود باید با کشور 
هدف تفاهم نامــه امضا کنند. خبر داریم 
برخــی از رقبــا در کشــورهای مقصد 
تفاهمنامه اســتانداردی امضا کرده اند و 
کالاهای ایرانی برای ورود به آن کشــور با 
موانع استانداردی مواجه می شود، در حالی 
که کالاهای آن کشورها به سادگی از مرز 

عبور می کند.
مدرس خیابانی پیشــنهاد داد که 
سازمان توسعه تجارت، ستاد یا کارگروهی 
متناظر با شورای عالی صادرات به صورت 
هفتگی برگزار کند و در ادامه با انتقاد از در 
حاشیه بودن این سازمان،تاکید کرد: این 
سازمان باید به جایگاه اصلی خود بازگردد.

وی با تاکید بر اینکه برای حمایت از 
تولید و صادرات کشور هیچ نیازی به اجازه 
گرفتن نیست و مدیران باید پشت این دو 
بخش بایستند، خاطرنشان کرد: در دیدار 
با رئیس قوه قضائیه ایشان گفتند که قوه 
قضائیه هم پشتیبان تولید وصادرات بوده 
و نه تنها برای مدیران سالمی که در این دو 
بخش با نگاه ملی فعالیت می کنند، مشکل 
ایجاد نمی کند که دســت بوس آن ها هم 

هست

تحویل تمام خودروهاي معوق سال 
9۷ تا پایان ماه آینده

گــروه  مدیرعامــل  قائم مقــام 
خودروسازي ســایپا در امور فروش گفت: 
سایپا تمام خودروهاي معوق سال گذشته 
و تعهــدات مرتبط با ســال 9۷ را تا پایان 

مهرماه به مشتریان تحویل خواهد داد.
مجید باقري افزود: با توجه به تکمیل 
و تجاري سازي تعداد زیادی از خودروهاي 
داراي کســري قطعات و همچنین اجراي 
موفقیت آمیز طرح عبور مستقیم و تولید 
تمام محصولات سایپا به صورت کامل، تا 
پایان مهرماه همه تعهدات مربوط به سال 

9۷، تحویل داده خواهد شد.
وي گفــت: خودروهاي پرتیراژ قابل 
عرضه سایپا مشمول این طرح خواهند بود 
و ثبت نام کنندگان محصولات خانواده رنو، 

برلیانس و آریو که به دلیل بدعهدی و ترک 
ایران از سوی شرکای خارجی از خودروهای 
غیرقابل تولید هستند در صورت مشارکت 
در طرح تبدیل، خودروهاي تبدیلی خود را 

تحویل می گیرند.
به گفته باقری در چندماه گذشــته، 
بخشــي از محصولات خانواده پراید و تیبا 
به دلیل کمبود تعدادي از قطعات پیشرفته، 
به صورت ناقص تولید مي شد که این روند 
با تلاش مدیریت ارشد سایپا در حال حاضر 
به روال عادي بازگشته و موجب تسریع در 

تحویل خودروها شده است.
وی ادامه داد: سایپا به دلیل جایگزیني 
هر یک از محصولات برند مشترک با دو یا 
ســه محصول قابل عرضه خود، با افزایش 
تعهدات در خصوص تعــداد خودروهاي 
تحویلي مواجه شــد که ایــن امر، زمینه 

طولاني شــدن روند تحویل محصولات را 
ایجاد کرد.

گــروه  مدیرعامــل  قائم مقــام 
خودروسازي سایپا در امور فروش گفت: در 
حال حاضر به طور همزمان، پاسخ گویي به 
پیش فروش هــاي مربوط به ســال 9۷، 
فروش فوري و فروش اعتباري ســال 98 و 
همچنین اجراي طرح هــاي جایگزیني 
خودروهاي خارجي را در دستور کار داریم 
که مشمول حجمِ زیادي از محصولات قابل 

عرضه در رده هاي مختلف است.
باقري افزود: پــس از پایان تحویل 
خودروهاي معوقه سال 9۷، پاسخ گویي به 
تمام تعهدات ســال جاري را نیز به سرعت 
آغــاز خواهیم کرد تا هــم میزان تقاضاي 
موجود را به تعادل برســانیم و هم زمینه 

تنظیم بازار را فراهم کنیم.

مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان غربی با اعلام 
واردات غیرقانونی ۵۴۰ خودروی مدل بالا با 
اســتفاده از کارت بازرگانی یک روســتایی 
گفت: امسال رشد ۳۷ درصدی درآمدهای 
مالیاتی استان بدون فشار بر مؤدیان و از راه 
مقابله جدی با فرار مالیاتی و وصول معوقات 
صورت گرفت. به گزارش تســنیم، حســن 
کوماســی اظهار کرد: ظرفیت های قانونی 
بســیاری از جمله مــواد ۱۶۱ و ۱8۱ قانون 
مالیات های مستقیم و امکان قانونی رصد و 
بررسی تراکنش های بانکی برای شناسایی و 

مقابله با فرار مالیاتی وجود دارد که باید از آن 
بیش از گذشته بهره گرفت. وی تصریح کرد: 
همکاری دســتگاه های نظارتی، قضایی و 
انتظامی آذربایجان غربی برای تسهیل وصول 
مالیات و مسدود ساختن راه های فرار مالیاتی 
باید در اولویت باشد.کوماسی افزود: پرونده 
واردات ۵۴۰ دستگاه خودروی مدل بالا که از 
طریــق کارت بازرگانی یک روســتایی  در 
ارومیه صورت گرفته یکی از پرونده های قابل 
توجه فرار مالیاتی اســت که بدهی مالیاتی 
۵۰۰ میلیارد ریالی را روی دســت دستگاه 

مالیاتی آذربایجان غربی گذاشــته اســت. 
مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان غربی با اشاره 
بــه صدور بی رویه کارت هــای بازرگانی در 
مناطق مرزی استان افزود: موضوع دریافت 
مالیات بر ارزش افزوده و علی الحســاب به 
ماخذ ارز دولتی از وارد کنندگانی که از کارت 
دیگران اســتفاده می کنند، باعث تشــدید 
دلالی هــا وبه تبع آن افزایــش معوقه های 
مالیاتی در این حوزه برای آذربایجان غربی 

خواهد شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه تیم 
جدیدی در ایران خودرو مستقر شده جوان 
و سالم است، گفت: شرکت های خودروسازی 
حداکثر تا سال 99 واگذار می شوند. وی در 

جمع خبرنگاران با بیان این مطلب 
ابــراز امیــداوری کــرد که با 
واگذاری شرکت های دولتی به 
بخــش خصوصــی، تحــول 
موردنظر مردم و دولت اجرایی 
شــود. وی درباره ثبت سفارش 

ذرت هــای آلــوده نیز 
گفت:  یادآورشــد، 
هنگامی که کالایی 
ثبــت ســفارش 
 ، د می شــو
مسئولان از آلوده 
بودن یا نبودن آنها 
اطلاعــی ندارند. 

وزیر صنعت، معــدن و تجارت افزود: پس از 
ثبت ســفارش، ســازمان های غــذا و دارو، 
استاندارد و وزارت جهاد کشاورزی محصولات 
وارداتــی را از نظر کیفیت کنترل می کنند، 
ممکن است این محصولات زمان زیادی دپو 
شــده و در نتیجه آلوده یا فاسد شوند، این 
احتمالات را نمی توان روز اول تشخیص داد 
مهم این است که این فرآیند درست عمل 
کرده و به موقع از واردات کالاهای آلوده به 
کشــور جلوگیری کرد. رحمانی با بیان 
اینکه تیم جدیدی که در ایران 
خودرو مستقر شده 
جوان و سالم است 
و ، گفت: شــرکت 
های خودروسازی 
حداکثــر تا ســال 
واگــذار  آینــده 

می شوند 

واگذاریشرکتهایخودروسازیتاسال99
شــرکت صنایع تولیدی کروز، از بزرگ ترین 
قطعه سازان کشور با هدف تعمیق داخلی سازی، 

چندی پیش در فراخوانی 
از تمام کسانی که در زمینه 
طراحی و ساخت قطعات 
پیشــرفته خودرو طرح، 
پیشنهاد یا نمونه ساخته 
شــده ای دارند دعوت به 
همــکاری کــرد کــه با 

استقبال پرشور نخبگان و دانشجویان مواجه 
شــد.  شــرکت کروز، که هم اکنــون بیش از 
۲۰درصــد از قطعات خودروهای داخلی را در 
پیشــرفته ترین خطوط تولیدی کشور تولید 
می کند، در راســتای نهضت داخلی سازی و 
کاهش ارزبری طی فراخوانی از تمام کسانی که 
در این زمینه تجربیــات یا علاقه مندی دارند 
دعوت به ارسال مشخصات و پیشنهادات خود 
کرده است. در این فراخوان، دانشجویان رتبه 
بالای دانشــگاه ها و حتی نخبگانی از خارج از 

کشــور طرح هایی را ارائــه کردند که در حال 
بررسی است و به وسیله آن می توان از پیشرفت 
پویش ملی داخلی سازی 
قطعــات خــودرو برای 
نخســتین  بــار در این 
صنعت مادر خبــر داد. 
شــرکت کــروز قطعات 
الکترونیکی خودروهای 
داخلــی را طراحــی و 
هم اکنون با همکاری اساتید سه دانشگاه شریف، 
تهران و امیرکبیر فعالیت های تحقیقاتی خود را 
در این مورد انجام می دهد. همچنین این واحد 
صنعتــی بــه دنبــال پیشــرفت تخصصی 
داخلی سازی است و در مرکز تحقیقات طراحی 
قطعات الکترونیک کروز ۱۲۰ نفر نیروی فعال 
و ۳۰ نفر دانشجوی نخبه در مقاطع دکتری و 
فوق لیسانس در رشته برق، برق الکترونیک، 
بــرق کنترل، برق مخابرات و مکانیک فعالیت 

می کنند.

استقبالازفراخوانکروز

سرپرست جدیدسازمان توسعه 
تجارت ایران منصوب شد

سرپرستجانشین
سرپرستشد

با حکم وزیر صنعت، دوباره برای سازمان 
توسعه تجارت ایران سرپرست منصوب 
شد.      با حکم رضا رحمانی وزیر صنعت، 
معدن و تجارت حمید زادبوم سرپرست 
جدید ســازمان توسعه تجارت شد. بر 
اساس این خبر زادبوم پیش از این معاون 
سابق توسعه بازارهای صادراتی سازمان 
توسعه تجارت و رایزن قبلی ایران در 
ترکیه بوده اســت. این خبر می افزاید 
پیش از ایــن محمدرضــا مودودی 
سرپرستی سازمان توسعه تجارت را به 
عهده داشت. محمدرضا مودودی 9 ماه 
سرپرست سازمان توسعه تجارت بود. با 
انتصاب زادبوم به جای مودودی همچنان 
این سازمان با سرپرست اداره خواهد 

شد.



امید علی پارسا در اجلاس سراسری مدیران مالیاتی که در اصفهان برگزار 
شد، عنوان داشت: هدف اصلی نظام مالیاتی اصلاح نظام درآمدی و اقتصادی 
کشــور و حرکت به سمت توسعه و عدالت اجتماعی است و وصول مالیات 
هدف بعدی ما به شــمار می رود. وی با اشاره به اجماع و همگرایی سه قوه 
برای تحقق سیاست تامین حداکثری بودجه از محل درآمدهای مالیاتی و 
مبارزه جدی با مفاسد اقتصادی در کشور خاطرنشان کرد: امروز نگاه هر سه 
قــوه و تمام ارکان نظام به مالیات معطوف اســت و در حقیقت مهم ترین 
سیاست کشــور برای عبور از شرایط تحریم و پیروزی در جنگ تمام عیار 
اقتصادی، اتکای بودجه کشور به درآمدهای مالیاتی است.پارسا افزود: برای 
تحقق عدالت مالیاتی، مالیات باید متناســب با ثروت، درآمد و دارایی افراد 
اخذ شود و در حقیقت، با یک نظام مالیاتی کارا، منصف، عادل و شجاع می 
توان انتظار تحقق عدالت در جامعه را داشت. رییس کل سازمان امور مالیاتی 
کشور تاکید کرد: نظام مالیاتی در حال ریل گذاری مسیر توسعه و عدالت در 
کشور است و از نگاه ما، شرایط و بستر ایده آل برای تحقق این امر هم اکنون 

در کشور ایجاد شده است.

طراحی
نظامهوشمند
مالیاتی

امید علی پارسا

 ابراهیم خطابخش رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک اصفهان گفت: در حال حاضر 
بیشتر از ۵ یا ۶ برند خارجی در اصفهان فعال نیستند که به دلیل افزایش نرخ ارز، از 
فروش کالای خارجی سود زیادی کســب نمی کنند و در آینده ای نزدیک تعطیل 
خواهند شد و در خصوص وضعیت برندهای پوشاک در اصفهان، اظهار کرد: سال  های 
گذشــته حدود ۶۵ برند خارجی در اصفهان فعال بودند که با بازرسی  دقیق اتحادیه 
پوشــاک و رعایت نکردن قانون، برخی از آنها را تعطیل کردیم.  وی افزود: در حال 
حاضر بیشتر از ۵ یا ۶ برند خارجی در اصفهان فعال نیستند که به دلیل افزایش نرخ 
ارز، از فروش کالای خارجی سود زیادی کسب نمی کنند و در آینده ای نزدیک تعطیل 
خواهند شــد. رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک اصفهان با تاکید بر اینکه در حال 
شناسایی تولیدی ها و فروشگاه های داخلی هستیم تا با نام خود به برند تبدیل شوند 
و با قدرت در این عرصه پیشرفت کنند، تصریح کرد: امروز حدود ۱۵ برند مشخص 
ایرانی در اصفهان داریم، البته تعداد آنها در گذشته بیشتر بود که به دلایل مختلف 
تعطیل شدند. ایشان افزودند: کارگاه های تعطیل شده با کارگران گذشته به کار خود 
برنگشتند، اما با رونق بازار تعداد کارگران افزایش پیدا خواهد کرد. طی دو سال اخیر 

واحدی تعطیل نشده این تولیدی ها نیازمند حمایت زیاد هستند.

فروشگاههایپوشاک
برندخارجیدراصفهان
تعطیلمیشوند

 ابراهیم خطابخش

ســیدعباس صالحی پس از نشست کمیسیون فرهنگی مجلس و در جمع 
خبرنگاران با اشاره به گذر از شرایط ملتهب بازار کاغذ در کشور گفت: در یک 
ماه و نیم آینده حدود ۱۳ هزار تن کاغذ مطبوعاتی وارد کشور می شود لذا به 
طرف بازگشــت موازنه به بازار به هم ریخته کاغذ می رویم. وی در خصوص 
چگونگی تامین کاغذ و کنترل بازار افزود: طی ماه های اخیر آرامش نسبی به 
بازار کاغذ بازگشته و از شدت التهاب پیشین کاسته شده است و کمیابی کاغذ 
آزاد وجود ندارد و قیمت ها نیز متعادل تر شده اند. آقای صالحی با اشاره به توزیع 
کاغذ در ماه های اخیر ازســوی وزارت فرهنگ و ارشاد گفت: در بخش کاغذ 
دولتی نیز در دو ســه ماه اخیر و پس از آنکه کاغذ کتاب و مطبوعات در زمره 
کالا های اساســی قرار گرفتند حدود ۵۶ هزار تن تامین کاغذ ازسوی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد صورت گرفته که از این رقم بیش از ۲۰ هزار تن خریداری 
شده و در طی یک ماه و نیم آینده نیز حدود ۱۳ هزار تن کاغذ مطبوعاتی وارد 
کشــور می شود. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: امیدواریم طی چند ماه 
آینده شاهد بازار بسیار متعادل تری در حوزه کاغذ مطبوعات و کتاب باشیم 

چرا که این دو بخش مشمول کالا های اساسی شده اند.

۱۳هزارتنکاغذ
مطبوعاتیوارد
میشود

سیدعباس صالحی

پرهام رضایی نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران و هند ، با اشاره به کاهش تعداد رایزن 
های بازرگانی با کشورهای همسایه، گفت: کاهش تعداد رایزن های بازرگانی یکی 
از سیاســت های سازمان توسعه تجارت است چرا که بودجه کافی برای پرداخت 
حقوق رایزنــان بازرگانی را ندارد. او ادامه داد: یکــی دیگر از دلایل کاهش رایزن 
بازرگانی عدم هماهنگی آنها با وزارت امورخارجه بوده اســت. برای افزایش رایزن 
های بازرگانی باید اتاق بازرگانی، اتاق های مشترکی برای ارتباط آنها تعیین کند تا 
آنها با یکدیگر هماهنگ شوند و  ارتباط بگیرند. نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران و 
هند بیان کرد: از فواید افزایش رایزن های بازرگانی می توان به تسهیل کار تجار و 
بازرگانان اشاره کرد چرا که وقتی تجارت بیشتر شود برای کشور سودآوری خواهد 
داشت. باید ســعی کنیم فضای نمایشگاه بیشتری برای آنها فراهم کنیم.رضایی 
افزود:  ۲ رایزن بازرگانی داشتیم که در برخی موارد با یکدیگر اختلاف سلیفه داشتند 
از این رو باعث ارتباطات کم شود. از دید ما بازرگانان، باید رایزن بازرگانی که آموزش 
دیده است در سازمان توسعه تجارت فعالیت کند، چرا که در حفظ منابع بیشتر در 
ارتباط بوده اســت. برای ارتباط با کشورهایی مانند هند، چین و روسیه که مرواده 

مالی خوبی با آنها داریم، باید رایزن بازرگانی متخصص داشته باشیم.

کاهشچشمگیر
بازرگاناننسبتبه
سالگذشته

پرهام رضایی

 سه محصول دانش بنیان با هزینه ۳8۰ میلیارد ریال در شهرک علمی و تحقیقاتی 
اصفهان رونمایی شــد. استاندار اصفهان در مراســم رونمایی از این محصولات 
شــرکت های دانش بنیان شهرک علمی تحقیقاتی اصفهان در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت:توجه به شرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها در اولویت اصلی این 
استان قرار دارد. عباس رضایی افزود: دستگاه بازرسی ایکس ری چمدانی شرکت 
بهیار صنعت ســپاهان با نام تجاری پرتوسازان و با ارزش ۳۰۰ میلیارد ریال که با 
بومی سازی ۱۰۰ درصدی در سخت افزار و نرم افزار از حیث داشتن لامپ ایکس ری 
ساخت داخل، به عنوان دستگاه صد در صد ایرانی در نوع خود محسوب می شود. 
این دســتگاه قابل اســتفاده در کلیه مبادی ورود و خروج بار در کشور، ورودی 
ساختمان ها، ادارات و مراکز نظامی، تجاری و دولتی و به منظور استفاده در کلیه 
فرودگاه ها و ایســتگاه های راه آهن محلی در داخل کشور است. سیستم پردازش 
گندله های فولاد که توسط شرکت دیده رایان صنعتی اصفهان طراحی شده است 
قابلیت هایی نظیر به روزرســانی اطلاعات در بازه های زمانی ۵ دقیقه ای، ذخیره 
اطلاعات، نمایش نمودارهای مختلف از توزیع گندله ها، تفکیک گندله ها به چهار 

سایز از قبل تعیین شده و تهیه بانک اطلاعاتی از تصاویر گندله ها را ایجاد می کند.

۳محصولدانش
بنیاندراصفهان
رونماییشد

 عباس رضایی

سردار تقی مهری رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا گفت: مشمولان غیرغایب 
می توانند امسال بدون سپردن وثیقه در مراسم اربعین حسینی شرکت کنند.  
به گزارش پایگاه خبری پلیس، سردار تقی مهری در نشست خبری اظهار داشت: 
ســازمان وظیفه عمومی ناجا با هماهنگی های لازم، تسهیلات خروج از کشور 
برای مشــمولان غیرغایب در کشور و شرکت در مراسم اربعین حسینی )ع( را 
فراهم کرده است؛ بنابراین امسال کلیه دانش آموزان، دانشجویان و طلاب که 
قصد ســفر به عتبات را دارند می توانند بدون سپردن وثیقه از کشور خارج و در 
مراسم اربعین شرکت کنند. مهری ادامه داد: کسانی که برگه اعزام به خدمت 
گرفته اند می توانند از طریق دفاتر خدمات الکترونیکی پلیس از تاریخ ۷ مهر ماه 
تا ۱۰ آبان ماه ســال جاری در سامانه ثبت نام کنند و مجوز خروج از کشور را از 
سازمان وظیفه عمومی دریافت کنند. وی افزود: کسانی که در سال 98 متقاضی 
کنکور بودند و از سال گذشته معافیت تحصیل داشته اند به مدت یک سال برابر 
مقررات می توانند از معافیت تحصیلی  استفاده کنند پلیس فرصت داده تا مهرماه 
برای انتخاب رشــته اقدام کنند؛ همچنین کسانی که قرار بود در تیر، مرداد و 

شهریورماه به سربازی اعزام شوند این تسهیلات برای آنها فراهم شده است.

مشمولانغیرغایب
میتوانندبدونوثیقهدر
سفراربعینشرکتکنند

سردار تقی مهری

 نیره پیروزبخت، رییس سازمان ملی استاندارد ایران در این دیدار همراهی و 
مشارکت همه جانبه را در اجرای استانداردها خواستار شد و تاکید کرد: رعایت 
استانداردها برای ارتقای سطح کیفی و رعایت ایمنی خودروها لازم الاجراء 
است. پیروزبخت با اشاره به اینکه سخت گیری های ما به نفع خودروسازان 
و مردم است تصریح کرد:حتی اگر سخت و دشوار باشد ؛ باید الزامات سازمان 
ملی اســتاندارد در خودرو سازی لحاظ شود  و طبق برنامه، خودروهایی که 
ارتقا کیفیت نداده اند باید ازچرخه تولید خارج شوند. پیروزبخت، پیشنهاد 
ادامه فعالیت کمیته ارزیابی مشکلات و رفع موانع تولید را خواستار شد و ابراز 
امیدواری کرد: با همراهی سایر بخش ها در صنعت خودرو سازی، رونق تولید 
در این صنعت را شاهد باشیم. فرشاد مقیمی، مدیرعامل ایران خودرو نیز با 
بیــان اینکه رعایــت اســتانداردها در فرآینــد تولید خــودرو، ضرورتی 
انکارناپذیراست گفت : تلاش خواهیم کرد برای اجرای استانداردها، در چرخه 
تولید مکانیزمــی طراحی کنیم. مدیرعامل ایران خودرو تاکید کرد : تا حد 
امکان و ظرفیت صنعت کشــور، قول می دهیم حتی یــک قدم از اجرای 

استانداردها عقب نشینی نکنیم.

رعایتاستانداردها
تحتهرشرایطی
لازمالاجراءاست

نیره پیروزبخت

علی رهبری رئیس  مرکز توسعه تجارت الکترونیک کشور از آغاز نظارت بر تجارت 
در شبکه های اجتماعی و سایت ها خبر داد و گفت: در حال حاضر ۳۵۰۰ سایت 
خرید و فروش اینترنتی کنترل شــده است. وی اظهار داشت: در حال حاضر در 
روش نظارت سنتی بر وبسایت های خرید و فروش اینترنتی، در قالب یک پنل 
یکپارچه در اختیار دستگاه های مختلف قرار دارد و قرار است این نوع نظارت با 
آموزش به کاربران این پنل در ارگان های مختلف و اســتان ها تقویت شود. وی 
افــزود: نوع نظارت دیگری را نیزآغاز کردیم که با اســتفاده از روش های هوش 
مصنوعی و نظارت هوشمند طراحی شده است. در حال حاضر ۳۵۰۰ وبسایت 
خرید و فــروش اینترنتی که نماد اعتماد الکترونیکی از وزارت صنعت دریافت 
کرده اند، کنترل شده اســت. رئیس  مرکز توسعه تجارت الکترونیک در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت گفت: اما در همین تعداد وبسایت هم متوجه شدیم که 
حجم نسبتاً بالایی از تخلفات وجود دارد و قرار است در ادامه، همه وبسایت های 
دارای نماد اعتماد و پس از آن  وبسایت های خرید و فروش اینترنتی کالا که نماد 
اعتماد الکترونیکی را دریافت نکرده اند و همچنین کانال های تلگرامی و پیج های 

اینستاگرامی را مورد کنترل و نظارت قرار دهیم. 

۳5۰۰سایتخریدو
فروشاینترنتیتحت
کنترلقرارگرفت

علی رهبری 

شاپور محمدی رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد : آمارها نشان 
می دهد که بخشی از نقدینگی در بازار سرمایه در جریان و گردش است.  وی 
درباره روند بازار سرمایه و شاخص گفت: معمولا عوامل متعددی از جمله اخبار 
سیاسی، سودآوری شرکت ها، نقدینگی،   حتی قیمت   های  جهانی کالاهای 
اساســی، قیمت نفت،   قیمت فلزات بر روی بازار اثر گذار است و ترکیبی از 
عوامل مختلف در بازار اثر دارد اما تحلیل گران بازار معتقدند که سفر وزیر امور 
خارجه به فرانسه اثر مثبت بر بازار سرمایه گذاشته است.  ایشان درباره میزان 
جذب نقدینگی به بازار سرمایه گفت: پیش از این حجم معاملات بازار سرمایه 
مجموع بورس و فرابورس  ۱۰۰۰ میلیارد تومان بود اما امروز به ۳ هزار میلیارد 
تومان رسیده است.  وی ادامه داد: گردش روزانه نشان می دهد که بخشی از 
نقدینگی در بازار سرمایه در جریان و گردش است. محمدی با تاکید بر اینکه 
مردم انتخاب می کنند نقدینگی به چه سمتی حرکت کند، اظهار داشت: میزان 
جذب نقدینگی به رفتار مردم بستگی دارد مردم این اختیار را دارند که سهام 
بخرند، در بانک سپرده گذاری کنند، در بخش مسکن سرمایه گذاری کنند یا 

اوراق دولتی بخرند.

گردشنقدینگی
دربازارسرمایه
شدتگرفت

شاپور محمدی

ناهید خداکرمی عضو شــورای شــهر تهران از وجود ۷۰۰دکل مخابراتی 
غیرمجاز در تهران خبر داد.  وی در این رابطه به باشــگاه خبرنگاران جوان 
گفت: »تاکنون نســبت به جمع آوری برخی از این ۷۰۰دکل اقدام شده و 
برخی دیگر هم به زودی جمع آوری خواهند شد. دکل های مخابراتی به چند 
دلیل ازجمله نداشتن مجوز، قدیمی بودن و عدم رعایت فاصله استاندارد از 
ســاختمان های اطراف جمع آوری می شــوند. دکل هایی که در نزدیکی 
مدارس، مراکز آموزشی و یا بیمارستان ها قرار دارند، باید جمع آوری شوند.« 
او با اشاره به دلیل دیگر جمع آوری دکل های مخابراتی عنوان کرد:  »ممکن 
اســت که آنتن یا دکل مخابراتی از استحکام لازم برخوردار نباشد که این 
مشکل فنی است و بیشتر به آنتن هایی مربوط می شود که در گذشته بدون 
مجوز نصب شدند، چراکه آنتن های دارای مجوز همه استانداردهای موجود 
را رعایت می کنند. در برخی از موارد هم تمام ضوابط و اســتاندارد ها برای 
نصب دکل رعایت شده است، اما چون این موضوع برای اهالی محل بار روانی 
دارد و دچار استرس می شوند، با آنها وارد مذاکره می شویم و اگر قانع نشوند 

دکل را جمع آوری می کنیم.«  

وجود۷۰۰دکل
مخابراتیغیرمجاز
درتهران

ناهید خداکرمی 

حمیدرضا حاجی بابایی عضو فراکسیون »برنامه، بودجه و محاسبات« 
مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: دولت علاقه ای به حذف یارانه 
ثروتمندان ندارد و نمی خواهد آن را اجرا کند اما مجلس هم ضعف دارد 
که نظارت نمی کند. وی در گفت وگو با خبرنگار گروه سیاسی خبرگزاری 
میزان، با اشــاره به تکلیف قانونی دولت در شناسایی سه دهک بالایی 
درآمدی و حذف یارانه نقدی ثروتمندان، گفت: متأسفانه مجلس نظارت 
کافی را در اجرای این قانون انجام نمی دهد و از دولت سوال نمی کند که 
چرا به این قانون عمل نمی کند.ایــن نماینده مجلس تاکید کرد: علت 
تعلل دولت در حــذف یارانه ثروتمندان این اســت که دولت می گوید 
نمی توانیم این گروه را شناسایی کینم که ما به دولت می گویم اگر بحث 
شناسایی است و نمی تواند ثروتمندان را شناسایی کند که دیگر دولت 
نیست.عضو فراکســیون »برنامه، بودجه و محاسبات« مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: دولت علاقه ای به حذف یارانه ثروتمندان ندارد و  
نمی خواهــد آن را اجرا کند اما مجلــس هم ضعــف دارد که نظارت 

نمی کند.

دولتعلاقهایبه
حذفیارانه
ثروتمندانندارد

حمیدرضا حاجی بابایی
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وعدهمشروط
دریافتمالیات
ازخانههای
خالی

درمبارزهبافساداغماضنخواهیمداشت
ذبیح الله خداییان رئیس ســازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور در دیدار 
با اعضای شــورای عالی کانون ها و 
جوامع سردفتری گفت: در مبارزه با 
فســاد اغماض نخواهیم داشت.  به 
گــزارش اعتبار به نقــل از  روابط 
عمومــی کانــون ســردفتران و 
دفتریاران، وی در این جلسه با بیان 
اینکه جامعه سردفتری همواره مورد 
احترام و اعتماد مردم است و اسناد 
تنظیم و ثبت شــده موجب آرامش صاحبان سند است، افزود: اعتماد 
ایجادشده مرهون زحمات افراد بسیاری از گذشته تا زمان حال بوده است. 
سند رسمی در همه مراجع اعتبار دارد و اعتبار ندادن به آن جرم تلقی 
می شود؛ بنابراین از ضروری ترین وظایف ما، توسعه سند رسمی و اعتبار 
آن در جامعه است. وی با اشاره به بند ۶۷ سیاست حاکم بر برنامه ششم 
که به تاکید مقام معظم رهبری هم رســیده بر لزوم توسعه اعتبار سند 
رســمی تاکید کرد و ادامه داد: توســعه اعتبار ســند رسمی از جمله 
برنامه های سازمان ثبت و برنامه های تحولی قوه قضاییه در جامعه است. 
امروز هم طرح ارتقای اعتبار سند رسمی در دستور کار کمیسیون حقوقی 
و قضایی مجلس قرار دارد و این همه تاکید به دلیل آثار این توســعه در 
جامعه اســت که ایجاد نظم و امنیت در جامعه از جمله آن به شمار می 
رود. خداییان مبارزه با پولشویی و پیشگیری از آن را با سند عادی محتمل 
دانســت و ادامه داد: این پول ها با سند رسمی قابل ردیابی است. بانک 
های اطلاعاتی موجود و تنظیم و ثبت سند رسمی در این راستا می توانند 
با ردیابی جلوی این امر را بگیرند. همه باید در راستای ارتقا و توسعه سند 
رسمی تلاش کنیم و در این زمینه همکاری جامعه سردفتری، سازمان 
ثبت و جامعه حقوقدانان ضروری است. وی با تاکید بر به روز رسانی قوانین 
ثبتی اظهار داشت: در این زمینه همکاری جامعه سردفتری با سازمان 
ثبت در به روز رسانی قوانین و مقررات به خصوص در زمینه قانون مربوط 
به دفاتر اسناد رسمی ضروری است. رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشــور با تاکید بر حراست از اعتمادی که در بین مردم نسبت به دفاتر 
اسنادرسمی ایجاد شده است، گفت: باید این اعتماد پاس داشته شود و 
یکی از راه های افزایش این اعتماد، مبارزه با مفاسد درون دستگاهی در 
درون جامعه ســردفتری است. عمل نادرســت برخی افراد، باعث بی 
اعتمادی و بدبین شدن مردم می شود که باید با آنان مقابله کرد و در این 
راستا نباید اغماض داشت. خداییان مبارزه با فساد را یکی از اهداف ثبت 
الکترونیک اسناد دانست و  مبارزه جدی با فساد را در دستور کار مجموعه 
ثبت عنوان کرد که مورد چشم پوشی قرار نخواهد گرفت.وی در پایان 
به »اتحاد و یکپارچگی« و »شــفاف ســازی همــه کانون ها و جوامع 
ســردفتری« و در نتیجه  ایجاد اعتماد بیشتر اشاره و خاطرنشان کرد: 
اسکن دفاتر جاری یکی از دیگر موارد است که باید مورد توجه قرار گیرد 

و جلوی از بین رفتن و جعل در این موارد گرفته می شود.

حمیدرضا فولادگر :زنجیره ارزش ذوب خبـــر
آهن نیازمند سنگ آهن و معدن

دکتر حمیدرضا فولادگر نماینده مــردم اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی و رییس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی 
در حاشــیه بازدیــد از غرفــه ذوب آهــن در نمایشــگاه 
متالورژی،فولاد،ریخته گری ماشــین آلات و صنایع وابسته 
اصفهان در گفتگو با خبرنگار ما گفت : تاسیس ذوب آهن اصفهان 
به واقع مسئولیت اجتماعی به تمام معناست. این شرکت مادر 
صنعتی با جذب نیرو از سرتاسر ایران نقش موثری در اشتغالزایی 
و توسعه شهرهای پیرامون داشته است. در حوزه ورزش،ایجاد 

فضای سبز،بهره گیری از پساب و... نیز زبانزد می باشد.

وی با اشــاره به اینکه در دوران ســخت تحریم ظالمانه 
دشــمن، فرصت خوبی برای نهضت ساخت داخل ایجاد شده 
افزود : مجموعه ذوب آهن اصفهان به ویژه در ســال های اخیر 
در حوزه ساخت داخل و بهره گیری از توانمندی جوانان مستعد 

ایرانی عملکرد بسیار خوبی داشته است.  
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد : ابتکار بســیار خوبی را در غرفه ذوب آهن اصفهان شاهد 
هستیم. ارائه قطعات مورد نیاز در نمایشگاه قطعاً زمینه تبادل 
اندیشه ها و عملیاتی شدن آنها را در راستای بومی سازی در پی 

دارد. 
وی در ادامه به قانون حداکثر استفاده از تولید داخل اشاره 
کرد و خاطر نشان نمود : این قانون حدود سه ماه است که ابلاغ 
شــده است. بر اســاس این قانون اگر شرکتی بخواهد قطعه و 
تجهیــزی را از خارج وارد کند یا پــروژه ای را بخواهد با طرف 
خارجی قرارداد ببندد، ابتدا نیاز اســت از طریق ورود به سامانه 
بررسی نماید که تولید این قطعه در داخل امکان پذیر نیست و 
سپس به وارد کند یا انعقاد قرارداد داشته باشد. این قانون کمک 
شایان توجهی به ساخت داخل می کند. بر اساس این قانون ذوب 
آهن که تولید ریل منطبق با استانداردهای به روز دارد، نیاز است 
راه آهن جمهوری اسلامی از این محصول استراتژیک در توسعه 

خطوط راه آهن استفاده نماید.
دکتر فولادگر اضافه کرد : ذوب آهن اصفهان با دارا بودن 
کارگاههای ســاخت، سابقه درخشــانی در ساخت قطعات و 
تجهیزات داشته است و قطعاً به همراه شرکت های زیرمجموعه 

این روند را ادامه خواهد داد تا انشاا... طرح توازن که در گذشته 
کلید خورد تکمیل گردد. 

وی بیان کرد : تکمیل زنجیره ارزش در ذوب آهن نیازمند 
برخورداری از سنگ آهن و در اختیار گرفتن معدن است. 

دکتر فولادگر گفت : مطلع شدیم تعرفه صادرات سنگ 
آهن با پیگیری وزارتخانه افزایش یافته است که از هفته آینده 
ابلاغ می گردد و تا حدودی از خام فروشی جلوگیری می شود. 
وی خاطر نشان کرد : شرکت های فولادی همواره مسایل 
زیست محیطی دارند اما مهم برنامه ریزی موثر برای ساماندهی 

این چالش ها است.
دکتــر فولادگر ادامه داد : قانون رفع موانع تولید با لایحه 
ای که دولت آورد و طرح مجلس تصویب و ابلاغ گردید. اولین 
گزارش نظارتی را در مجلس ارائه نمودیم که قرائت شــد و به 
موضوعاتــی نظیــر بانک،بــورس و تامین مالــی اختصاص 
داشــت،گزارش دوم نیز با محوریت بدهی ها، مطالبات بخش 
خصوصی و تهاتر در نوبت برای قرائت در صحن قرار دارد. تا آخر 
ســال نیز سعی می کنیم گزارش سومی در حوزه صنعت ارائه 
نماییم. ما به عنوان کمیسیون ویژه هم قانون گذاری و هم نظارت 
آن را بــر عهده داریم. طبق گزارش در برخی از بخش ها دولت 
توانسته قانون را اجرا نماید،بعضی در دست اجراست و متاسفانه 

بخش هایی نیز اجرایی نشده که نیاز به پیگیری دارد. 
شایان ذکر است در این بازدید ، تندیس ویژه برترین غرفه 
نمایشگاه متالورژی اصفهان از سوی دکتر حمیدرضا فولادگر 

به نماینده روابط عمومی ذوب آهن اهدا شد.

حضور۱۱غولمعدنیدربرنامهاکتشافات
خداداد غریب پور رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: با معرفی 
۱۱ شــرکت معدنی به عنوان اعضای کنسرسیوم اکتشافات 
جدید در ۳۰۰ هزار کیلومتر مربع، مجموع اکتشافات ایمیدرو 
به ۶۴۰ هزار کیلومتر مربع می رســد.  به گزارش خبرگزاری 
فارس به نقل از ایمیدرو، وی تصریح کرد: شرکت های گل گهر، 
چادرملو، توســعه معادن فلزات، صبانور، گهر زمین، توسعه 
صنایع معادن غدیر، مبارکه، فولاد خوزســتان، میدکو، ذوب 
آهن اصفهان و صدر تامین، اعضای این کنسرسیوم را تشکیل 
خواهند داد. به گفته وی، طی برنامه ریزی صورت گرفته ۱۰۰ 
هزار کیلومتر مربع از اکتشــافات ۳۰۰ هزار کیلومتر مربعی 
توسط این کنسرسیوم عملیاتی خواهد شد. وی گفت: طبق 
توافق صورت گرفته، تقســیم پهنه ها در اکتشافات جدید به 

شکلی خواهد بود که ایمیدرو، شرکت تهیه و تولید مواد معدنی 
و یک کنسرسیوم متشکل از شرکت های بزرگ معدنی هر 

یک عهده دار اکتشاف در ۱۰۰ هزار کیلومتر مربع 
خواهند بود.

اکتشاف در 29 استان
بنابر این گــزارش، پیــش از این عملیات 
اکتشاف در ۲۷۰ هزار کیلومتر مربع در ۲۵ 
استان عملیاتی شد و با اکتشافات جدید، پهنه 

ها در ۲9 استان شناسایی خواهد شد. ایمیدرو 
در دوره رئیس ســابق هیات عامل این سازمان )از 

سال 9۳( عملیات اکتشاف در ۲۷۰ کیلومتر مربع را آغاز کرد. 
به دنبال آن از نیمه دوم ســال 9۷ تا مردادماه امسال نیز ۷۰ 

هزار کیلومتر مربع به گستره اکتشافات توسط ایمیدرو اضافه 
شد. با اعلام خداداد غریب پور و موافقت وزیر صنعت، معدن 
و تجــارت، ۳۰۰ هزار کیلومتــر مربع به برنامه های 
اکتشافی اضافه شد تا مجموع اکتشافات پنج سال 
گذشــته به ۶۴۰ هزار کیومتر مربع برسد. طی 
سال های 9۳ تا 9۷ عملیات اکتشافات توسط 
ایمیدرو در وسعتی بالغ بر ۲۷۰ هزار کیلومتر 
مربع انجام شــد. همچنین پــس از آن برنامه 
اکتشــاف دیگری در محدوده ۷۰ هزار کیلومتر 
مربعی از ســال 9۷ تا ابتدای تابســتان امسال کلید 
خورد. سومین گام ایمیدرو در بخش اکتشاف، عملیات جدید 

در ۳۰۰ هزار کیلومتر مربع است.

ســتاد  جلســه  دومیــن 
هماهنگی و راهبری اجرای 
نقشه مهندســی فرهنگی 
کشور به ریاست معاون اول 
رئیس جمهور برگزار شــد. 
دکتــر جهانگیــری در این 
جلسه با بیان این که برخی 
مواقع ممکن است جامعه به 
دلیل عــدم اطــلاع کافی، 
برداشــت ناقصی نسبت به 

مسائل کشور پیدا کند گفت: این برداشت ناقص ناشی از ضعف 
در اطلاع رسانی به جامعه است که باید تلاش کنیم با اطلاع رسانی 
صحیح، احساس و برداشت جامعه نسبت به مسائل کشور را به 
واقعیت ها نزدیک کنیــم. معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر 
اهمیت اطلاع رسانی صحیح به مردم در خصوص مسائل مختلف 
تصریح کرد: با وجود همه تلاش ها و اقدامات برای حل مشکلات 
مردم و ساماندهی مسائل کشور، اگر واقعیت ها به موقع و به شکل 
صحیح به اطلاع مردم نرسد ممکن است برخی سیاه نمایی ها، 
اعتماد و امید جامعه را نسبت به کارآمدی نظام خدشه دار کند. 
جهانگیری یکی از وظایف ستاد را برنامه ریزی برای اجرای نقشه 
مهندسی فرهنگی کشور برشمرد و افزود: برخورداری از آمار و 
داده هــای دقیق لازمه هر برنامه ریزی اســت از این رو باید در 
استفاده از اطلاعات و آمارها در برنامه ریزی های فرهنگی دقت 
کافــی به عمل آید. معاون اول رئیس جمهور با قدردانی از ارائه 
گزارش دبیرخانه ستاد در خصوص وضعیت فرهنگی کشور از 
دبیرخانه و اعضای ستاد خواست نظرسنجی ها و پیمایش های 
تحقیقاتی فرهنگــی ادامه پیدا کند و در صدد احصاء اطلاعات 
علمی مبتنی بر جامعه آماری کل کشور باشند تا برنامه ریزی های 
فرهنگی و اجرای نقشه مهندسی فرهنگی کشور هر چه دقیق تر 
انجام شود. جهانگیری اظهار داشت: در مباحث اقتصادی معمولاً 
داده های واقعی و کمّی در اختیار مدیران قرار دارد که می توان 
براساس این داده ها برای موضوعات مختلف اقتصادی نظیر تورم، 
نقدینگــی و... برنامه ریزی و تصمیم گیری کرد اما در مســائل 
فرهنگی نباید نظرسنجی از چند جامعه آماری محدود را معیار 
تصمیم گیری قرار دهیم بلکه باید نظرسنجی ها و اطلاعات احصاء 
شده به گونه ای باشد که همه جمعیت کشور را در بر گیرد. معاون 
اول رئیس جمهور همچنین از دبیرخانه ســتاد خواست ضمن 
اســتمرار پیمایش های تحقیقاتی علمی و مستند در خصوص 
وضعیت فرهنگی کشور، مهم ترین دغدغه های فرهنگی جامعه 
را در دســتور کار جلسات ستاد قرار دهد تا شاهد اجرای هر چه 

بهتر نقشه مهندسی کشور باشیم.

معاوناولرئیسجمهور:
برنامهریزیهایفرهنگیبایدمبتنیبر
دادههاواطلاعاتدقیقوعلمیباشد

زهرا نژادبهرام عضو هیأت رئیسه شورای شهر تهران تأکید کرد که ساختمان های مسکونی ۶طبقه 
به بالا موظف به دریافت تأییدیه ایمنی ساختمان هستند وی گفت: »ساختمان های مسکونی 
تا ۵ طبقه تأییدیه ایمنی خود را از دفاتر خدمات الکترونیکی اخذ می کنند، اما ساختمان های 
۶ طبقه به بالا باید این تأییدیه را از سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی دریافت کنند. قوانینی 
که در پیوســت ۳ مقررات ملی ساختمان آمده، جزو همین دســته است و طبق این پیوست 
ساختمان های تجاری یک طبقه نیز به طور حتم باید مجوز ایمنی خود را از سازمان آتش نشانی 
و خدمات ایمنی اخذ کنند، اما ساختمان های مسکونی تا ۵ طبقه این مجوز را از دفاتر الکترونیکی 
دریافت می کنند.« همچنین جلال ملکی، ســخنگوی ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری تهران به باشگاه خبرنگاران جوان، گفت: »پرونده ساختمان بیش از ۶ طبقه با کاربری 
مسکونی و ساختمان های کمتر از ۶ طبقه که بیشتر از ۲۰ واحد داشته باشند و ساختمان های 
غیرمســکونی با کاربری تجاری از یک طبقه به بالا باید از سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
تأیید ایمنی خود را دریافت کنند. در مرحله اول برای دریافت الزامات ایمنی پرونده ساختمان ها 
و دستور نقشه ساخت از سوی شهرداری تهران به سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
تهران ارجاع داده می شــود و این سازمان دستورالعمل های لازم ازجمله نصب سیستم اطفای 

 حریق و منبع آب، احداث خروج اضطراری و... را به سازندگان اعلام می کند.« 

بسازوبفروشهاچگونه
بایدتأییدیهایمنی
ساختمانبگیرند

زهرا نژادبهرام



محمد اســلامی، وزیر راه و شهرســازی از موافقت رهبر انقلاب برای برداشت از 
صندوق توســعه ملی جهت تسریع در تکمیل راه آهن چابهار - زاهدان خبر داد. 
اسلامی در مراسم رونمایی از ۲۱۳ دستگاه انواع ناوگان ریلی جدید در ایستگاه 
راه آهن تهران اظهار داشــت: با این اقدام، نشان دادیم که در شرایط تحریم شعار 
»رونق تولید« عملیاتی شده است. وزیر راه و شهرسازی در واکنش به اینکه چرا 
از افتتاح قطعه یک آزادراه تهران- شــمال که قرار بود پایان تابستان انجام شود، 
خبری نیست، گفت: سه هزار نفر در این پروژه در حال کار هستند. وی ادامه داد: 
ما قصد داریم سیستم مدیریت بهره برداری را پس از آنکه آزمایش ها انجام شد، 
اجرا کرده و مسیر را تا پایان تابستان باز کنیم. البته مذاکراتی هم با رئیس بنیاد 
مستضعفان صورت گرفته که وی اعلام کرد که نگفته قرار است آزادراه آزمایشی 
بهره برداری شود، بلکه بنیاد قصد دارد همه آزمایش ها را انجام دهد و روزی این 
پروژه را افتتاح کند که واقع در دهه فجر باشد؛ بنابراین حرف من و رئیس بنیاد با 
هم متفاوت نیست. به گفته اسلامی، عملیات عمرانی در قطعه یک آزادراه تهران-
شــمال در حال انجام اســت و امیدواریم تا قبل از پایان دولت دوازدهم بتوانیم 

بخش های اصلی قطعه دو آزادراه تهران-شمال را به پایان برسانیم.

موافقترهبریبابرداشت
ازصندوقتوسعهبرای
تکمیلریلچابهار-زاهدان

محمد اسلامی

رضا مسرور مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی در مراسم افتتاحیه پروژه های هفته 
دولت این منطقه با اشاره به اینکه تکمیل زیرساخت های لازم برای هر گونه فعالیت 
در محدوده منطقه نخستین رویکرد این سازمان طی این مدت بوده، اظهار داشت: 
وجود زیرساخت پایه اصلی هر نوع سرمایه گذاری است، چراکه با توجه به هوشمندی 
سرمایه گذار، این عزیزان در نقطه ای حضور پیدا می کنند که همه امکانانت موجود 
باشد. مســرور با اشــاره به بهره برداری از مجتمع بندری کاسپین که مهمترین 
زیرساخت این منطقه محسوب می شود، تصریح کرد که مجتمع بندری کاسپین 
در آینده از افتخارات کشور خواهد بود و افزود: پهلوگیری ۵۲ فروند کشتی تجاری 
در این مجتمع بندری ظرف چندماه بیانگر اســتقبال بازرگانان و تولیدکنندگان 
کشــور از این بندر می باشــد، و این در حالی است که در عرصه سرمایه گذاری در 
بخش های مختلف آن با استقبال سرمایه گذاران مواجه شده ایم. وی ظرفیت های 
گردشگری استان گیلان و منطقه متبوع خود را بسیار متنوع ارزیابی کرد و خواستار 
بهره گیری حداکثری از فرصت های مغفول مانده در گردشگری دریایی استان شد 
و گفت: با ایجاد زیرساخت های مناسب در منظرگاه ساحی منطقه اولین خط دریایی 

گردشگری میان منطقه آزاد انزلی و بندر انزلی افتتاح می شود.

تکمیلزیرساختها،حمایتاز
سرمایهگذارانازرویکردهای
اصلیمنطقهاست

رضا مسرور

وجیه الله جعفری مدیر عامل شــرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران در اولین جلسه 
هماهنگی فعال سازی معادن تعطیل کوچک مقیاس ایلام اظهار داشت: بعد از اتمام 
مطالعات پهنه های معدنی و مشخص شــدن میزان ذخایر قطعی ۶ معدن بیتومین 
تعطیل، احداث واحد فرآوری ماده بیتومین در ایلام عملیاتی می شــود و  بیش از 98 
درصد معادن کشور کوچک مقیاس هستند که به دلایلی فرایند اکتشاف و استخراج 
آنها به صورت علمی صورت نگرفته و همین امر باعث ایجاد مشکلاتی برای آنان شده 
است.  با تشکیل شورای تخصصی در جهت شناسایی مشکلات و رفع موانع آنها هستیم. 
جعفری اضافه کرد: سرمایه صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی را با هدف 
حمایت از طرح های اکتشــافی و تهیه و تجهیز ماشین آلات معادن سه برابر افزایش 
داده ایم. وی ادامه داد: از عمده مشکلات معادن، عدم اکتشاف سیستماتیک برای تعیین 
ذخیره بوده و یکی ازاهداف این تیم انجام مطالعات پهنه های اکتشافی وایجاد واحدهای 
فرآوری است. استفاده مناسب از پتانسیل های مواد معدنی استان ایلام مانند گچ و آهک 
از طریق راه اندازی کارخانجات فرآوری و تولید محصول توسط سرمایه گذاران بخش 
خصوصی را از اولویت های کارگروه احیاء و فعال سازی معادن تعطیل دانست و از ارائه 

بسته های تشویقی و حمایتی سازمان ایمیدرو برای اجرایی شدن این برنامه خبر داد.

راهاندازیواحد
فرآوریماده
معدنیبیتومین

وجیه الله جعفری

حسن ساسانی  معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان 
با  اشــاره به اینکه دبی آب خروجی از مخزن سد زاینده رود 8۵ مترمکعب در 
ثانیه اســت، گفت: با توجه به این آمار، روزانه ۶ میلیون مترمکعب آب از این 
سد کم می شود. وی در آیین افتتاح سامانه های مکانیزه جمع آوری ضایعات 
رودخانه ای زاینده رود و بیومانیتورینگ مواد سمی  در جمع خبرنگاران افزود: 
ذخیره سد زاینده رود در زمان حاضر به ۶۵۴ میلیون مترمکعب رسیده است. 
وی بیان کرد: هم اینک ورودی سد ۲8 مترمکعب بر ثانیه است و 8۵ مترمکعب 
بر ثانیه از طریق دریچه های سد به بیرون از آن انتقال می یابد. معاون حفاظت 
و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان اضافه کرد: آب زاینده رود تا پایان 
شهریورماه در رودخانه جریان دارد و برای کشاورزان غرب تا بیستم شهریور 
و برای کشــاورزان شرق منتظر اعلام نظر جهاد کشاورزی هستیم که تا چه 
زمانی آب نیاز دارند. وی بیان کرد: با توجه به اینکه سال آبی جدید از مهرماه 
شروع می شود، باید شورای هماهنگی حوضه زاینده رود تصمیم گیری مجدد 
برای ادامه جریان زاینده رود انجام دهند و هر تصمیمی که در این شورا گرفته 

شود ما آن را انجام می دهیم.

روزانه۶میلیونمتر
مکعبآبازسد
زایندهرودکممیشود

شر کت آب منطقه ای اصفهان

محمودرضا طاهری مدیرکل استاندارد تهران با اشاره به خطرآفرین بودن مخازن 
سی ان جی هشدار داد: مالکان نسبت به خرید و نصب مخازن دستکاری شده و دست 
دوم روی خودروها خودداری کنند.  وی گفت: مالکان خودروهای گازسوز در صورت 
لزوم تعویض و جایگزینی مخازن سی. ان. جی روی خودروهای خود، برای اخذ برگه 
و برچسب معاینه فنی، تحت هیچ شرایطی نباید از مخازن دست دوم، بازسازی شده 
و نظیر آن خریداری و استفاده کنند. وی با تشریح اینکه مخازن دست دوم بازسازی 
شده، گاهی به عنوان مخازن نو در مراکز صنفی غیرمجاز عرضه می شود، گفت: این 
مخازن مورد تایید سازمان ملی استاندارد نیست، خریداری و نصب آن ممنوع بوده 
و انتظار می رود شهروندان در صورت مشاهده، مراتب را از طریق سامانه گویای ۱۵۱۷ 
به اداره کل استاندارد استان تهران اعلام کنند. مدیرکل استاندارد تهران با اشاره به 
گذشت دو سال از آغاز اجرای مراحل عملیاتی طرح بازرسی و آزمون دوره ای مخازن 
سی. ان. جی نصب شده روی خودروهای گازسوز در کشور گفت: در جریان فرآیند 
معاینه فنی خودروهای گازسوز، ۲۵ هزار مخزن سی ان جی غیراستاندارد و ناایمن 
نصب شده روی خودروهای گازسوز، تنها در کلان شهر تهران شناسایی و تعدادی از 

آن ها، بدلیل عدم رفع نقص و انطباق با استاندارد، معدوم شد.

خودداریمالکانخودرو
ازنصبمخازنسی.ان.
جیدستدوم

محمودرضا طاهری

نصرالله پژمان فر عضو کمیسیون فرهنگی مجلس، در گفت و گویی با اشاره به گرانی 
کاغذ و  نبود دفتر مشق دولتی در بازار، گفت: این مسئله یکی از نگرانی های اصلی  ما 
است اما متاسفانه وزارت صنعت، معدن و تجارت تاکنون برنامه مدونی را برای حل این 
مشــکل ارائه نکرده است.  وی  افزود: کمیسیون فرهنگی مجلس از مسئولان وزارت 
صنعت، معدن و تجارت خواسته است که در جلسه ای حضور یابند و راهکارهای خود 
برای حل مشکل کاغذ را به اعضای کمیسیون ارائه دهند تا برنامه ریزی های لازم در 
این راستا اتخاذ شود. وی ادامه داد: همچنین ما با اعضای کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس صحبت کرده ایم تا جلسه ای را درباره موضوع مذکور با وزیر صنعت، معدن و 
تجارت برگزار کنند که قطعاً این جلسه پیش از آغاز سال تحصیلی جدید برگزار خواهد 
شد. پژمان فر در تشریح علت گرانی کاغذ گفت: مشکل اصلی در بازار کاغذ بی برنامگی 
و سوء مدیریت دولتمردان است چرا که کاغذ بسیار زیادی با ارز ۴۲۰۰ تومانی به کشور 
وارد شــده است اما به علت عدم نظارت کافی، این کاغذها در انبار احتکار شده است. 
وی عنوان کرد: ما خبرهایی داریم مبنی بر اینکه بسیاری از دلالان و مفسدان اقتصادی 
موقعیت حساس شروع سال تحصیلی را در نظر نمی گیرند و با احتکار کاغذ دولتی، به 

دنبال آن هستند که در اسفند ماه و ایام انتخابات آن را با قیمت بالاتری عرضه کنند.

دلالان،کاغذدولتی
رابرایانتخابات
احتکارکردهاند

نصرالله پژمان فر

محمدرضا شهرکی ثانوی مدیرکل دفتر سرمایه گذاری و نظارت بر بهره برداری 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای افزود: با حمایت های قانونی جدید روند 
اخذ موافقت نامه از سوی سرمایه گذار برای تاسیس مجتمع های خدماتی بین 
راهی آسان می شود.وی با اشاره به اینکه همچنین سازمان راهداری به احداث 
راه های دسترسی مجتمع های خدماتی رفاهی بین راهی در بزرگراه ها، آزادراه ها، 
راه های اصلی و فرعی کمک مالی می کند، گفت: برای آسفالت راه های دسترسی 
بــه مجتمع های خدماتی رفاهی بین راهی هم اعتبار لازم در اختیار ادارات کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان ها قرار می گیرد و پروژه آسفالت پس از 
طی تشــریفات مناقصه با اعتبارات ســازمان راهداری انجام می شود. به گفته 
شهرکی ثانوی، اکنون در هر ۱۱8 کیلومتر یک مجتمع خدمات رفاهی ساخته 
شده است اما تلاش سازمان راهداری این است که در هر ۷۴ کیلومتر یک مجتمع 
خدماتی- رفاهی برای رفاه حال مسافران و کاربران جاده ساخته شود. وی گفت: 
همچنین معافیت 8۰ درصدی پرداخت تعرفه صدور یا تمدید پروانه بهره برداری 
در مسیرهای فرعی و مناطق محروم از جمله کمک های مالی به سرمایه گذاران 

ساخت مجتمع های خدماتی - رفاهی است.

معافیتهایمالیاتیبرای
سرمایهگذارانساخت
مجتمعهایبینراهی

سازمان راهداری و حمل نقل 

نادر ثناگو مطلق مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه پیام که به منظور 
شرکت در چند  جلسه مشترک با نمایندگان بخش های دولتی و خصوصی 
روسیه در زمینه های فرودگاهی و بررسی مقدمات سرمایه گذاری مشترک 
در بخش تولید و به دعوت رسمی رئیس فرودگاه ژوکوفسکی به مسکو سفر 
کرده اســت در دومین روز حضور خود در روسیه با دکتر سنایی سفیر ایران 
دیدار و گفتگو کرد.  در این دیدار مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه 
پیام از ظرفیت ها و بستر های موجود در منطقه پیام و همچنین آمادگی برای 
حضور طرف های روسی برای سرمایه گذاری سخن گفت و افزود : حضور ما 
در کشــور روسیه با توجه به ابراز تمایل شرکت های سرمایه گذاری ، تجار و 
ســازمانهای مرتبط در حوزه دریای خزر بر انجام فعالیتهای مشترک با پیام 
بوده که امیدواریم با برگزاری جلسات مقدماتی زمینه حضور و فعالیت در قالب 
تفاهم نامه های مشترک صورت گیرد.  وی با اشاره به ظرفیت ها و بازارهای 
موجود نزدیک منطقه ویژه اقتصادی پیام ادامه داد: با توجه به این مهم و در 
صورت ایجاد تسهیلات لازم برای حضور سرمایه گذاران خارجی در مناطق 

ویژه اقتصادی قطعا شاهد افزایش سرمایه گذاری خواهیم بود .

مقدماتسرمایه
گذاریمشترکدر
بخشتولید

نادر ثناگو مطلق

سکینه الماسی سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی،   با اشاره به آخرین 
وضعیت حوزه انرژی و فروش نفت ایران بیان کرد: خوشبختانه امروز شرکت ملی نفت 
در حال انجام کار خود است و ایران از طریق راهکارهایی  نفت خود را می فروشد. یکی 
از اقدامات اساسی ایران رفتن به سمت فروش فرآورده های نفتی است که در این زمینه 
مجلس شــورای اســلامی نیز چندی پیش طرح توســعه و ســاخت پالایشگاه ها و 
پتروپالایشگاه با استفاده از سرمایه مردمی را به تصویب رساند. وی در ادامه اظهار کرد: 
ایران یک برنامه هوشمندانه و  ضدتحریمی برای مقابله با جنگ اقتصادی که دشمن 
علیه ما آغاز کرده است دارد. زمانی که ایران نفت خود را به فرآورده تبدیل کند به راحتی 
می تواند آن را بفروشــد. امروز یک بشکه نفت با برند ایران فروخته نمی شود اما به هر 
حال کار از طریق طرق مختلف پیش می رود و ایران در این زمینه برنامه ریزی لازم را 
داشته است.وی در ادامه با اشاره به ضرورت اقدام اروپایی ها برای تسهیل فروش نفت 
ایران، بیان کرد: برجام یک تعهد دو طرفه بود و صرفا ایران نباید به تعهدات خود عمل 
کند بلکه کشورهای اروپایی و اتحادیه اروپا باید در چارچوب برجام اقدامات لازم را انجام 
دهند. در این شرایط ایران انتظار دارد اقدامات جدی و عملی از سوی اروپا انجام شود. 

ایران دوستانی را که در شرایط سخت امروز در کنارش ایستادند را فراموش نمی کند.

نفتایرانبهطرق
مختلفبهفروش
میرود

سکینه الماسی

مهشــید پورداد دبیر سندیکای تولیدکنندگان کاغذ و مقوا   از تسهیل واردات کاغذ 
باطله خبر داد و گفت: به دنبال تســهیلاتی که در واردات کاغذ باطله به کشور ایجاد 
شده است در ماه گذشته شاهد واردات نسبتاً خوبی بودیم ، تسهیلاتی هم در بازارهای 
جهانی رخ داد و ســازمان محیط زیست هم تسهیلاتی برای واردات این ماده اولیه 
حیاتی تولید اعمال کرد. پورداد در توضیح بیشــتر افزود:  در پی یک دوره مذاکره با 
کارشناسان محیط زیست توانستیم آن ها را مجاب کنیم که واردات کاغذ های باطله 
به دلیل کیفیت بهتری که نسبت به باطله های داخلی دارند،  نه تنها مضر نیست،  بلکه 
پساب های صنعتی کم  تر آلوده ای نسبت به باطله های داخلی خواهد داشت و برهمین 
اساس آلودگی محیطی را نیز کاهش می دهد. طبق بخشنامه های داخلی ورود پسماند 
کشورهای دیگر با محدودیت هایی همراه است،  ما کارشناسان را مجاب کردیم که 
ورود این کاغذهای باطله  شرایط پسماندهای صنعتی ما را بهتر می کند. وی با اشاره 
به کمبود تولید کاغذ چاپ و تحریر و روزنامه در کشور گفت: ما تا قبل از اتفاقات سال 
گذشــته ۲8 تا ۳۰ درصد نیاز داخلی را پوشــش می دادیم، اما این آمار تولید از نظر 
سندیکا هم طی 8 ماه گذشته کاهش یافته است،  اکنون برخی کارخانجات به دلایلی 

خط تولید خود را متوقف کرده اند،  تنها کاغذ پارس بخش کوچکی تولید دارد.

کاهشتولید
کاغذطی۸ماه
گذشتهدرکشور

مهشید پورداد

تامین مالی بنگاه های تولیدی کوچک، متوسط و طرح های نیمه تمام با پیشرفت 
بالای ۶۰ درصد در چارچوب اقتصاد مقاومتی تا پایان تیر ماه امسال به میزان ۲۶۰ 
هزار و ۷۲۰ میلیارد ریال تحقق یافت که برای ۳۷ هزار و 8۴۱ درخواست تخصیص 
پیدا کرد.  براساس گزارش وزارت صنعت معدن تجارت ، چهار ماهه نخست امسال 
که توسط وزارتخانه مزبور انتشار یافت، مجموع ثبت نام برای دریافت تسهیلات 
در ۳۱ استان به همراه جنوب کرمان و مناطق آزاد تعداد ۱۵ هزار و 8۴۱ فقره ثبت 
نام بود و علاوه براین توسط نظام بانکی نیز به شکل مستقیم ۳۲ هزار و ۴۳۳ مورد  
ثبت نام انجام شده بود. تعداد درخواست های معرفی شده برای دریافت تسهیلات 
9 هزار و ۵8۳ فقره به منظور دریافت ۲۱۷ هزار و 8۲ میلیارد و 9۰۰ میلیون ریال 
بود، علاوه براین در ارتباط با طرح فرآیند رونق نیز سه هزار و ۷۶۱ فقره به منظور 
دریافــت 8۱ هزار و ۱9۲ میلیارد و 8۰۰ میلیون ریال ثبت شد.براســاس جدول 
آماری این گزارش، شمار درخواست ارایه شده مستقیم به بانک ها بالغ بر ۳۲ هزار 
و ۴۳۳ فقره به میزان ۱۶۳ هزار و 9۷۴ میلیارد ریال تســهیلات بود و همچنین 
تعداد یکهزار و ۶۴۷ فقره درخواست دریافت تسهیلات به میزان ۱۵ هزار و ۵۵۳ 

میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال از سال ۱۳9۷ به امسال انتقال یافت.

بیشاز۲۶۰.۷هزارمیلیاردریال
تسهیلاتبرایبنگاههای
تولیدیکوچکومتوسط

وزارت صنعت معدن تجارت

سید علی حسینی مدیر عامل بورس انرژی گفت: ۱۳۰۰ میلیارد از ۲۵۰۰ میلیارد 
تومان اوراق ســلف نفت خام که توسط وزارت اقتصاد به نمایندگی از دولت منتشر 
شده، پذیره نویسی  و معامله شد. قرار است ۱۲۰۰ میلیارد تومان دیگر از این اوراق 
امروز عرضه شود. گفتنی است این اوراق بر پایه عقد سلف )دریافت بهای معامله قبل 
از تحویل کالا( طراحی شده است. به این ترتیب که دارنده کالا )در این جا نفت خام( 
محصول را پیش فروش و از این طریق تامین مالی می کند. به منظور آن که خریدار 
اوراق بتواند قبل از سررسید )موعد تحویل کالا( آن را به شخص ثالثی بفروشد اوراق 
سلف موازی تعریف می شود. اکنون دولت نیز برای اولین بار با استفاده از این اوراق و 
تعریف آن روی نفت خام، اقدام به تامین مالی کرده است. وی در این خصوص اعلام 
کرد: تامین مالی مرحله نخست اوراق سلف نفت خام دولت با موفقیت انجام شد. وی 
گفت: طی روز سه شنبه، پذیره نویســی ۱۳ هزار میلیارد ریالی اوراق سلف موازی 
استاندارد نفت خام سبک داخلی توسط وزارت اقتصاد، به نمایندگی از دولت جمهوری 
اســلامی ایران آغاز و با مشارکت متقاضیان با موفقیت معامله شد و عرضه ۱۲ هزار 
میلیارد ریال دیگر از این اوراق انجام  شــد و مدت و سررسید قراردادهای مربوط به 

اوراق سلف موازی استاندارد نفت خام سبک داخلی ۱۳ ماهه است.

فروش۱۳۰۰میلیارد
توماناوراقسلفنفتی
دولتدربورسانرژی

سید علی حسینی

اقتصاد کلان
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سازمانمنطقهآزادکیشدرپیتفاهمنامههمکاریباقرارگاهسازندگیخاتمالانبیاء)ص(صاحبجزیرهمصنوعیبهابعاد۵۰۰هزارمترمربعمیشودکهبرایآنکاربریهای
تفریحیومسکونیدرنظرگرفتهشدهاست.تفاهمنامههمکاریسازمانمنطقهآزادکیشوقرارگاهسازندگیخاتمالانبیاء)ص(درزمینهلایروبیحوضچهشرقیبندرتجاری
کیشواحداثجزیرهمصنوعی۵۰۰هزارمترمربعیامضاشد.بهگزارشدفاعپرس،همزمانباهفتهدولتودرنشستمشترکباحضوردبیرشورایعالیمناطقآزاد،
تفاهمنامههمکاریبینمدیرعاملسازمانمنطقهآزادکیشو»سعیدمحمد«فرماندهقرارگاهسازندگیخاتمالانبیاء)ص(امضاشد.تکمیلمطالعاتواجرایپروژهعملیات
لایروبیحوضچهشرقیبندرتجاریکیشواحداثجزیرهمصنوعیبهصورتطرحوساخت)EPC(کهشاملطراحیومهندسیساختاینجزیرهمصنوعیاست،ساخت
دایکموقت،لایروبی،استحصالوتراکمدینامکیازجملهمفادیاستکهدرتفاهمنامهمذکوربهامضادوطرفرسید.»مظفری«مدیرعاملسازمانمنطقهآزادکیشبا
ابرازخرسندیازامضایاینتفاهمنامهگفت:باتوجهبهاینکهکیشمیزبانطرحهایبزرگودرسطحملیاست،کیفیتانجامطرحبرایسازمانمنطقهآزادکیشحایز
اهمیتاست؛بنابراین،سازمانسعیداردبابهرهگیریازظرفیتشرکتهایمطرحداخلیگامهایاساسیرادرزمینهرشدوتوسعهکیشوعملیکردنماموریتهای
اینسازمانبردارد.ویافزود:بااجراییشدناینتفاهمنامه،سازمانمنطقهآزادکیشصاحبجزیرهمصنوعیبهابعاد۵۰۰هزارمترمربعمیشودکهبرایآنکاربریهای

تفریحیومسکونیدرنظرگرفتهشدهاست.

خاتمالانبیاءسپاه
درکیشجزیره

مصنوعیمیسازد

امكانافزایش۲برابریتولیدذوبآهن
بهرام ســبحانی، رئیس هیات 
مدیــره ذوب آهــن اصفهان و 
رئیس انجمن تولیدکنندگان 
فولاد ایران گفت: ذوب آهن سه 
کوره بلند دارد که یکی از آنها را 
چند سال پیش خوابانده بودند 
که دوباره این کــوره در حال 
آماده شدن برای راه اندازی است 
و تا پایان سال آماده خواهد شد 
و در مــدار تولید قــرار خواهد 

گرفت به شرطی که مواد اولیه و سنگ آهن به آن برسد. وی با 
بیان این که با راه اندازی این کوره طبیعتاً ظرفیت ۴۵ درصدی 
غیرفعال کارخانه ذوب آهن اصفهان فعال خواهد شد، افزود: 
وقتی قیمت جهانی ســنگ آهن در بازارهای جهانی افزایش 
می یابد، تولیدکنندگان داخلی این محصول تمایل بیشتری به 
صادرات دارند چون پول بسیار بیشتری نسبت به مشتریهای 
داخلی آنها نصیبشان میشود. رئیس هیات مدیره ذوب آهن 
اصفهان تصریح کرد: با این حال اولویت باید تأمین کارخانه های 
فولاد کشــور باشد؛ چون حتی طبق دستوری که معاون اول 
رئیس جمهــور داد بایــد ابتدا به صــورت صددرصدی نیاز 
کارخانه های داخل تأمین شود سپس کارخانجات سنگ آهن 
مبادرت به صادرات این محصول بکنند. سبحانی گفت: وزارت 
صمت باید مدیریت درستی روی این موضوع داشته باشد تا 
ســنگ آهنی که مورد نیاز واحدهای داخلی )از جمله فولاد 
مبارکه، ذوب آهن اصفهان، فولاد خوزستان و فولاد خراسان( 
است تأمین بشود و اگر مازاد بود، کارخانجات سنگ آن را صادر 
کننــد، با این حــال این موضوع را بارها به دوســتان در این 
وزارتخانه گفته  و از آنان درخواســت کرده ایم که یک معدن 
جداگانه به ذوب آهــن اصفهان اختصاص دهند.وی افزود: با 
این که ۴۵ درصد فعالیت مان به دلیل نقص در کوره غیرفعال 
شده بود، ولی تاکنون به هیچ وجه تعدیل نیرو در مجموعه ما 
صورت نگرفته است؛ به همین دلیل طبیعتاً با راه اندازی کوره 
نیرویی نیز به این مجموعه اضافه نخواهد شــد ولی بهره وری 
آن افزایــش خواهد یافت. وی  گفت: ظرفیت تولید فولاد ۳۵ 
میلیون تن اســت و تولید امسال هم حداقل ۲۵ میلیون تن 
فولاد محقق خواهد شد. امســال با توجه به شرایط خاص و 
تحریم ها در تلاش هســتیم صادرات را به هشت میلیون تن 
برسانیم. آمار ها نشان می دهد میزان تولید واحد های فولادی 
بیش از نیاز بازار است و هیچ کمبودی در این رابطه وجود ندارد 
به نحوی تولیدکنندگان مازاد تولید خود را صادر می کنند. اگر 
۱۶ میلیون تن از فولاد در داخل مصرف شــود، می توان ۱۰ 

میلیون تن آن را صادر کرد.

گفتوگو افتتاح 4۰۰ و بازگشایی 2۰۰ کتابخانه در 4 سال گذشته توسط نهاد

حناچی:شهرداریتهرانآمادههمكاریباپایتختهایاروپاییاست

علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور در 
این مراسم با تقدیر از اقدام ارزشمند حاج علی اکبر کاظمینی، 
خیر کتابخانه ساز استان یزد، طی سخنانی گفت: ما در کتاب ها 
می خوانیم که در قرن های گذشته مومنینی بودند که روزه ها 
می گرفتند، عبادت ها و اعتکاف ها می کردند تا بتوانند یکی از 
اولیاء خدا، شهدا، یا بزرگان و نیکان را به خواب ببینند. ما امروز 
در زمانه ای هستیم که هزاران شهید را بر دوش حمل کرده ایم 
و در زمانه ای هستیم که می توانیم دست بزرگانی مانند امثال 
آقای حاج علی اکبر کاظمینی را بگیریم و از نزدیک لمس کنیم. 

باید قدر این جامعه و این نعمت را دانست.
وی درباره ظرفیت های علمی و فرهنگی موجود در استان 
یزد، افزود: این استان به لحاظ برخورداری از علما، دانشمندان، 
نویسندگان، مدیران جوان و مسئولان اهل فرهنگ، از ظرفیت 

بسیار خوبی برخوردار است.
مختارپور با اشــاره به ارائه گزارش شــهردار و مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی یزد در مراسم پایتخت کتاب در تهران 
نیز گفت: ما چند پایتخت کتاب در سال های گذشته داشتیم، 
اما واقعیت این است که هنوز به نقطه ایده آل نرسیدیم؛ آرزوی 
من این است که یزد نه تنها امسال به این نقطه برسد، بلکه در 
سال ها بعد نیز ببینیم که باز هم یزد در مقام اول رقابت پایتخت 
کتاب ایران است؛ ولی چون در انتخاب مجدد یک شهر به عنوان 
پایتخت کتاب محدودیت وجود دارد، بالاجبار این مقام به شهر 

دیگری اعطا شود.
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور با اشــاره به 
صحبت های حاج علی اکبر کاظمینی در این مراســم، عنوان 
کرد: ایشان به یک نکته کلیدی تعلیمی و تربیتی اشاره کردند؛ 
جامعه ما امروز در معرض میانســالگی و کهنســالی به لحاظ 

جمعیتی قرار دارد؛ یعنی جمعیت بزرگسال ما در حال افزایش 
است. اگر این جمعیت بزرگسال، جمعیتی باشد که مانند جناب 
آقای کاظمینی و اجدادشان اهل علم و مطالعه و کتاب باشند، 

آنها دچار آلزایمر نمی شوند.
استان یزد آماده افتتاح کتابخانه مرکزی در سال جاری

علیرضا مختارپور درباره پروژه کتابخانه مرکزی یزد نیز 
گفت: در طول چهار ســال گذشته ۶۰۰ کتابخانه افتتاح شده 
که شامل ۴۰۰ کتابخانه جدید و ۲۰۰ کتابخانه بازسازی شده 
است که تنها یکی از آنها کتابخانه مرکزی پارک شهر بوده است؛ 
همچنین در هفته دولت ۲9 کتابخانه افتتاح شده که شامل ۲۷ 
کتابخانه و ۲ کتابخانه سیار و همچنین 8 پروژه جدید دیگر نیز 
بوده است. در مورد کتابخانه مرکزی یزد هفته گذشته مجوز 
برگزاری مناقصه به اســتان داده شــده کــه در همین هفته 
می توانند مناقصه را برگزار کنند و با مشخص کردن پیمانکار، 

کار را شروع کنند.
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور تأکید کرد: 
امیدوارم که در سالی که یزد به عنوان پایتخت کتاب کشور 
معرفی شده، کتابخانه مرکزی یزد به بهره برداری برسد. البته 
همانطور که استاندار و ســایر عزیزان گفتند این موضوع 
نیازمند حمایت و کمک سایر دستگاه ها نیز هست، که البته 
اگر این کمک ها هم نرســد، ما تلاش می کنیم این کار به 

انجام برسد.

پیروز حناچی در حاشــیه سفر به وین برای شرکت در اجلاس 
بین المللی رهبران شــهرها گفت: ما در بســیاری از زمینه ها 
بخصوص در زمینه پسماند و چالش هایی که در سطح شهر تهران 
است مانند ترافیک و آلودگی نیازمند استفاده از تجربیات هستیم. 
به طور مثال در متروی تهران و اتصال آن به متروهای شهرهای 
دیگر مانند پردیس، پرند و هشتگرد تجربیات خوبی داریم اما در 
خصوص کاهش مصرف انرژی و کاهش مصرف سوخت فسیلی 
و کم کربن تجربیات بسیار بی بدیلی در وین و برلین وجود دارد 
که سعی می کنیم از این ظرفیت ها استفاده کنیم. شهردار تهران 
درباره ســفر خود به وین اظهارکرد: ما برای شرکت در اجلاس 
یونیدو به اتریش آمدیم و موضوع این گردهمایی، هوشمندسازی 
و فناوری های نوین به مثابه پلی برای شهرها است. به این معنا 
که موضوع شهر هوشمند تحول عظیمی را در شهرها به وجود 
آورده اســت. حناچی در ادامه اظهارکــرد:  ما تلاش کردیم در 
شهرداری تهران بازار خوبی را برای جوانان فراهم و فضای کسب 
و کار را آمــاده کنیم. با وجود همه مشــکلاتی که وجود دارد 

جهت گیری عمومی این است که در بحران ها و مشکلاتی که در 
شــهر تهران پیش رو داریم از این ظرفیــت از جمله در حوزه 
پســماند، ترافیک و آلودگی هوا استفاده کنیم. شهردار تهران 
درباره سفر خود به برلین که در روزهای آینده انجام می شود نیز 
گفت: این شــهر در حوزه های پســماند، آلودگی، استفاده از 
تجربیات در حوزه دوچرخه و کاهش مصرف انرژی و سوخت های 
فسیلی تجربیات بسیار غنی دارد. شهردار تهران افزود: نسل اول 
صنایع در کشــور ما توسط آلمانی ها کار شده و بسیاری از این 
صنایع دیگر تولید نمی شوند. آلمانی ها بسیار علاقه مند هستند 
که آثار خود را در خارج از کشور حفظ کنند و ما هم می خواهیم 
آن هایی را که میراث صنعتی هستند حفظ کنیم. به همین دلیل 
در حال انجام گفت و گو هستیم تا بتوانیم در مورد صنایعی که 
داخل ایران داریم و بسیاری از آنها در تهران و اطراف آن قرار دارد 
با طرف آلمانی همکاری کنیم. حناچی در پاسخ به سؤالی درباره 
آلودگی شهر تهران و بحران اقلیمی اظهارکرد:  اگر مسئولان ما 
موضوع آلودگی هوا را امسال هم جدی نگیرند سال بعد مجبور 

می شوند که جدی بگیرند. شهردار تهران گفت:  ما تلاش کردیم 
راه هــای کم هزینه تری را مطرح کنیم. عادت کردیم برای حل 
مشکلاتمان به دنبال »سوپرمن« باشیم اما این سوپرمن هیچ 
وقت نخواهد آمد و حل تمام این مشــکلات با دادن اطلاعات و 
کمک خواستن از سرمایه های اجتماعی مردم و افرادی که روی 
مردم تأثیر گذار هستند، امکان پذیر است. حناچی اظهارکرد: 
۴۰ درصد از آلاینده های تهران مربوط به خودروهای شخصی 
است که عمدتاً تک سرنشین هستند و رسیدگی به این موضوع 
نقطه هدف ماســت. وی افزود: در حال حاضر ۲ میلیون ســفر 
درون شهری با مترو پوشش داده می شود که نقطه هدف ما ۶.۵ 
میلیون ســفر است. برای رسیدن به این هدف باید مشکلات را 
برطرف کنیم. حناچی همچنین در حاشیه حضور در نشست 
»بازاندیشی در نوآوری شهری« با آنالیسا بونی، دبیر کل مجمع 
شهرهای اروپایی دیدار و بر لزوم گسترش روابط در زمینه های 
مختلف شهری تأکید کرد.  حناچی از بونی برای بازدید از تهران 

و آشنایی با ظرفیت های پایتخت دعوت کرد.

قاضیمسعودیمقام:

»بیتکوین«بامقررات
کشورانطباقندارد

اسداله مسعودی مقام استاد دانشگاه و قاضی دادگاه رسیدگی 
به مفاســد اقتصادی معتقد است »بیت کوین« در کشور ما 
بومی سازی نشده و انطباق صحیحی نیز با قوانین و مقررات 

داخلی ندارد.
وی درباره سرمایه گذاری مردم در حوزه های پول دیجیتال به 
ایرنا گفت: هنوز بیت کوین در کشور ما بومی سازی نشده است 
و اگر بتوانیم با قوانین و مقررات داخلی، آن را همسان کنیم، 
ممکن اســت اثرگذار باشــد اما مقوله هــای وارداتی بدون 
بومی سازی قطعاً مضرات و مشکلاتی خواهد داشت و در چنین 

مواردی دولت باید قوانین و مقرراتی تصویب کند.
ایشان با  اشاره به مصوبه اخیر هیئت دولت در زمینه خرید و 
فروش رمز ارزها، افزود: مسئله مهم در این زمینه، فراهم کردن 
سازوکار آن است. اکنون بیت کوین یک مقوله مجهول برای 
مردم است و هنوز انطباق صحیحی با قوانین و مقررات فعلی 

ما در همه حوزه ها ندارد.
وی درباره کنار کشیدن دولت از هرگونه مسئولیتی در زمینه 
خرید و فروش رمز ارزها توسط مردم، گفت: این نوع برخورد 
باعث ایجاد ناامنی در میان مردم می شود و باید برای مقوله ای 
که مورد تصویب قرار می دهند، ضمانت هایی را پیش بینی 
کنند تا کســانی که در این زمینه سرمایه گذاری می کنند، 
اطمینان داشــته باشــند. رئیس شعبه ســوم دادگاه ویژه 
رسیدگی به جرائم اخلالگران و مفسدان اقتصادی ادامه داد: 
باید برای مردم تبیین شود که این مقوله چیست، از کجا آمده 
و ســیر تحول آن چگونه بوده تا مردم با آگاهی آن را انتخاب 
کنند اما اکنون کسی آگاهی ندارد و چون اکثر مردم به دنبال 
سود زودرس هستند و می خواهند به سرعت ثروتمند شوند، 
در این زمینه فکر می کنند هر مســیری که در کشور برای 
سرمایه گذاری باز می شود، سودی در آن وجود دارد در حالی 
که در کشورهای دیگر اینگونه نیست و آنان به گونه ای وضعیت 
سرمایه گذاری خود را تنظیم می کنند که مردم در این مسیر، 
هم ســود و زیــان را در نظر بگیرند و هم مشــکلات آن را 

پیش بینی کنند.
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مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه : رویکرد جدید 
فولاد مبارکه  بومی سازی فرآیندهاست

معاوناقتصادیوزارتاطلاعات:
حمایتازصنایعیهمچونذوبآهن
اصفهان،یکامرحیاتیبرایکشوراست

مرتضیابراهیمیمدیرعامل
شرکتپالایشنفتاصفهان

۱۱میلیونلیتربنزینتولیديشرکت
درحداستانداردبینالملليیورو۴و۵

 معاون اقتصادی وزارت اطلاعات 
و هیات همــراه ضمن حضور در 
ذوب آهن اصفهــان و گفتگو با 
مهندس یــزدی زاده مدیرعامل 
شرکت ، از خط تولید ریل  بازدید 

نمودند .
معاون اقتصادی وزارت اطلاعات 
در این دیدار ،  ذوب آهن اصفهان 
را یــک مجتمع صنعتی موثر در 
اقتصاد کشور دانست و گفت : در 
شرایط کنونی که کشور ما درگیر جنگ اقتصادی با استکبار جهانی 
است ، صنایع کشــور نقش مهمی در این جنگ اقتصادی دارند و 
حمایت از آنها ، مهمترین اقدام در جهت موفقیت و سربلندی کشور 

در این برهه حساس است .
وی با اشاره به نامگذاری سال جاری با عنوان رونق تولید که با تدبیر 
مقام معظم رهبری صورت گرفت ، اظهار داشت : امید است با حل 
مشکلات ذوب آهن اصفهان ، شاهد افزایش تولید این شرکت باشیم 
تا ذوب اهن بتواند نقش خود را در  اشتغال و شکوفایی اقتصاد کشور 

ایفا نماید.
مهنــدس یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن نیز در این دیدار گفت : 
تولید سال گذشته  این مجتمع عظیم صنعتی بالغ بر ۲ میلیون و 
۴۰۰ هزارتن فولاد با دو کوره بلند بود که یک رکورد محسوب می 
شود . این موفقیت در حالی حاصل شد که این شرکت با مشکلاتی 
همچون بحران آب و کمبود شــدید مواد اولیه به ویژه سنگ آهن 

مواجه بود .
وی افزود : مشــکل تامین مواد اولیه در سال جاری نیز ، مهمترین 
مشکل این واحد صنعتی است و موجب شده که ۴۰ درصد ظرفیت 
تولیدی این شرکت معطل بماند . امید است با تدابیر دولت محترم 
سنگ آهن مورد نیاز همه واحدهای تولیدی کشور ازجمله ذوب 

آهن اصفهان مرتفع گردد.

به گزارش روابط عمومی 
شــرکت پالایــش نفت 
اصفهان،  در این بازدید که 
به منظور اطلاع یافتن از 
روند اجــراي پروژه هاي 
زیســت محیطــي این 
شــرکت انجــام شــد، 
نشســتي بــا حضــور 
مدیرعامــل و و مدیران  
پالایشــگاه  نیــز برگزار 

گردید.
مرتضــی ابراهیمی مدیر 
عامل شــرکت پالایش نفت اصفهان با اشاره به سیاست هاي 
وزرات نفت مبني برالزام  تولید محصولات بر اساس استاندارهاي 
روز دنیا، گفت: با وجود تمام مشــکلات پیش  رو و تحریم هاي 
دشــمن خوشــبختانه توانســته ایم پروژه هاي مهمي را  به 
سرانجامي نیک برسانیم. به طوري که در حال حاضر تمامي ۱۱ 
میلیون لیتر بنزین تولیدي شرکت در حد استاندارد بین المللي 

یورو۴و۵ است. 
وی همچنین طرح جامع زیست محیطي شرکت را  که 

موجب ارتقاء کمي و کیفي محصولات پالایشگاه 
می شــود تشــریح کرد و اظهار داشــت: درحال حاضر 
پالایشگاه اصفهان، روزانه به طور متوسط ۳۷۵ هزار بشکه نفت 
خــام، دریافت نموده و پس از فــرآورش محصولاتي همچون 
بنزین، گازوئیل، نفت سفید، گاز مایع و نفت کوره تولید مي نماید 
که  با انجام طرح جامع، محصولات ارزشــمند این شــرکت 
همچون گازوئیل و بنزین تولیدي از لحاظ میزان و کیفیت در 

حد استانداردهاي روز دنیا مي شود.  
    وی اظهار امیدواری نمود که با حمایت سازمان حفاظت 
محیط زیست، بتوانیم طرح هاي مهم زیست محیطي  را اجرا 

و به اتمام برسانیم.
   مدیر کل حفاظت از محیط زیست استان نیز با تاکید بر 
اجراي الزامات زیست محیطي تصریح کرد: ارتباط سازمانهاي 
بزرگ استان باید با سازمان حفاظت محیط زیست، مستمر و 

موثر باشد.  

استانداراصفهاندردیدارمدیرعاملومعاونینشرکتفولادمبارکه:

استفادهازروشهاینوینبازاریابیو
بروزرسانیتجهیزاتفولادمبارکهدر
افزایشتولیدوبهرهوریموثراست

استانداراصفهان بر اســتفاده از روش های نوین بازاریابی، 
بروزرسانی تجهیزات، مصرف بهینه آب و جایگزین پساپ و 
حفظ مسائل زیست محیطی در جهت ارتقای بهره وری و 
افزایش تولید تاکید کرد. به گزارش اداره کل روابط عمومی 
و امور بین الملل استانداری اصفهان، دکتر عباس رضایی در 
دیدار با مدیرعامل و معاونین شرکت فولاد مبارکه با ایشان 
ضمن تشــکر از زحمات مدیران این شرکت، اظهار داشت: 
فولاد مبارکه افتخار کشــور است و امیدواریم با حمایت و 
تلاش و همدلی کارکنان آن، همچنان در کشور پر آوازه باشد. 
استانداراصفهان با اشاره به گزارش مدیرعامل فولادمبارکه 
عنوان کرد: هر زمانی نیاز به کمک مدیریت استان به صنعت 
فولاد باشــد وارد عمل می شویم و در خصوص تأمین مواد 
اولیه نیز به زودی جلساتی را با دستگاه های ذیربط خواهیم 
داشت. وی افزود: امروز در شرایط جنگ اقتصادی و تحریم 
های ناجوانمردانه استکبارجهانی قرار داریم و همه جانبه در 
مقابل این ظلم های آشکار ایستاده ایم. در این شرایط باید 
با تدبیر و ایده های نو در جهت تقویت این صنعت گام برداریم 
تا چشم دشمنان نظام مقدس جمهوری اسلامی کور شود. 
رضایی تاکید کرد: شرکت فولاد مبارکه باید برای افزایش 
تولیدات خود و کاهش مســائل زیســت محیطی تلاش 
مضاعف تری باید  داشته باشد و با به روز رسانی تجهیزات 
در جهت ارتقای بهره وری بیشتر گام بردارد. وی ضمن ابراز 
خرسندی از حمایت این شرکت در مسئولیت های اجتماعی 
اضافه کرد: شرک فولاد مبارکه در خصوص مسئولیت های 
اجتماعی نقش مهمی ایفا می کند ولی باتوجه به مشکلات 
و برخی محرومیت ها در مناطق اســتان انتظار می رود در 
جهت توسعه پایدار در این مناطق عنایت ویژه تری داشته 
باشد. استاندار اصفهان صرفه جویی و مصرف بهینه آب در 
شرکت فولاد مبارکه را قابل تقدیر دانست و گفت: در این 
خصوص اقدامات مطلوبی در این شرکت صورت گرفته و 
از پســاپ فاضلاب اســتفاده شده اســت امابا توجه به 
محدودیت آب باید گام های بیشــتری در این خصوص 
برداشته شــود تا بتوان بهره وری مطلوب تری را در این 
حوزه شاهد باشیم. وی در ادامه خطاب به مدیران شرکت 
فولاد مبارکه، تصریــح کرد: امروزه روش های نوینی برای 
بازاریابی و فروش محصولات در جهان عرضه شده است به 
همین دلیل روش های سنتی دیگر نمی تواند جوابگوی نیاز 
بازار باشــد بنابراین باید با استفاده از ابزارهای نو، بازارهای 
جدیدی برای خود تعریف کنید. رضایی خاطرنشان کرد: 
کیفیت زندگی کارکنان و بازنشستگان و تأمین رضایتمندی 

آنان باید بیش از پیش مورد توجه باشد.

خبـــرخبـــر

زهراســعیدی،عضوکمیسیوناقتصادیمجلسمیگویدعلیرغماینکهکمیسیوناقتصادیباانبوهیازدستورکارهاروبهرواستامادرصورتتداومرفتاربانکهامبنیبرسرپیچیاز
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یازدهمین نمایشگاه بین المللی متالورژی، 
فولاد، ریخته گری، ماشیـن آلات و صنایـــع 
وابسته با حضـــور مدیرعامل فـــولاد مبارکه، 
مدیرکل دفتر صنایع معدنی و مشاور معاونت 
امور معادن و صنایع معدنی، مدیرکل سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان و بیش 
از ۱۲۰ شرکت فعال در حوزۀ فولاد، متالورژی 
و صنایع وابسته از ۱۰ تا ۱۳ شهریورماه در محل 
دائمی برگــــزاری نمایشگاه های اصفهان 
برگزار شد. به گزارش خبرنگار فولاد، در آئین 
افتتاحیۀ این نمایشگاه مدیرعامل فولاد مبارکۀ 
طی سخنانی گفت: رویکرد جدید فولاد مبارکه 
بومی سازی فرایندهاست و در نظر داریم از 
تمامی کسانی که در این زمینه توانایی دارند 
کمک بگیریم تا از ابتدا تا انتهای این صنعت را 
بومی سازی کنیم. مهندس عظیمیان با تأکید 
بر این که از آغاز بهره برداری تاکنون تولید در 
این شرکت از مرز ۱۱۰ میلیون تن فولاد خام 
عبور کرده و از یک تولیدکنندۀ صرف خارج 
شده است، اظهار امیدواری کرد که در آینده 
صاحب دانش فنی در عرصۀ فولاد )تکنولوژ( 
در جهان معرفی شویم. وی ادامه داد: در سال 
۱۳۵۷ رتبۀ کشور در رنکینگ جهانی فولاد 
جهان چهلم بود و اکنون به رتبۀ دهم ارتقا یافته 
است. مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر این که 
تأمین بازار داخل با افزایش حداکثری تولید و 
تنوع محصولات و دست یابی به دانش فنی 
ساخت کارخانه فولاد در رأس اهداف فولاد 
مبارکه است، گفت: رویکرداین شرکت این 
است که از بومی سازی قطعات و تجهیزات به 
بومی سازی فرایندها برسد. این در حالی است 
از  بخشی  بومی سازی  حاضر  حال  در  که 
است.  آغاز شده  این شرکت  در  فرایندها 
مهندس عظیمیان با اشاره به توانایی های 
کشور در تأمین نیاز بازار داخل تصریح کرد: در 
سال ۱۳9۲ میزان ۴ میلیون تن فولاد وارد 
شده است که در حال حاضر این میزان به 8۰۰ 
هزار تن کاهش یافته است و در تلاشیم تا این 
رقم را به صفر برسانیم. وی اظهار امیدواری کرد 
ذی ربط  مسئولان  همکاری  و  حمایت  با 
فولادسازان کشور بتوانند بهتر از قبل در تأمین 
نیاز صنایع پایین دست و بازار داخلی به کار 

خود ادامه دهند.
مشکل مواد اولیۀ تولید کنندگان فولاد 

حل خواهد شد
مدیرکل دفتر صنایع معدنی و مشاور 
معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
طبق  گفت:  نیز  تجارت  و  معدن  صنعت، 
تقسیم بندی هایی که انجام دادیم مشکل مواد 
اولیۀ تولیدکنندگان فولاد حل خواهد شد. 
سیف الله امیری با تأکید بر این که به هیچ عنوان 
صادرات را ممنوع نکرده ایم و به دنبال ارزآوری 
و صادرات هستیم، اظهار داشت: سعی کرده ایم 
در زمینۀ صادرات، امور را  ساماندهی کنیم. وی 
اضافه کرد: وزارت صمت به دنبال رفع نیاز مادۀ 
اولیۀ فولادسازان است و در این خصوص 
یا  رسمی  نمایندۀ  عهدۀ  به  را  صادرات 
صادرات  است.  گذاشته  تولیدکنندگان 
سنگ آهن برای تولیدکنندگان دولتی ممنوع 
شده تا نیاز واحدهای تولیدی داخل تأمین شود 
و دیگر در این زمینه مشکلی ایجاد نشود.
امیــــری افزود: وزارت صمت صـادرات را 
به تمامی گمرکات  ساماندهی کرده است. 
کشور اعلام شده است و فقط تولیدکنندگان 
و یا نمایندگان رسمی آن ها می توانند صادرات 
انجام دهند؛ البته باید شرط تأمین نیاز داخل 

را انجام دهند.
امیری افزود: در وزارت صمت مشکل 
الکترود گرافیتی واحدهای تولید را تا یک سال 
آینده رفع کرده ایم و بر اساس قرارداد جدیدی 

که بسته شده، قیمت واردات این ماده کاهش 
یافته است.

وزارت  معدنی  دفتر صنایع  مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت گفت: وزارت صمت 
مجوز جدیدی برای واحد تولید فولاد صادر 
نمی کند. مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت تأکید کرد: در سند 
چشم انداز ۱۴۰۴ باید ۵۵ میلیون تن فولاد 
تولید کنیم که به ۱۵۵ میلیون تن سنگ آهن 
نیاز دارد و اگر صادرات را سازمان دهی نکنیم، 
۱۰ سال بعد از این چشم انداز، با مشکل تأمین 

مادۀ اولیۀ سنگ آهن مواجه می شویم.
صنعت فولاد ۳۶ درصد اشتغال استان 

را دربردارد
و  معدن  صنعت،  سازمان  مدیرکل   
تجارت استان اصفهان با اشاره به این که صنعت 
فولاد ۳۶ درصد اشتغال استان را دربردارد 
اظهار داشت: ۲۲ درصد سرمایه گذاری و ۵۰ 
درصد محصولات فولادی در استان اصفهان 

تولید می شود.
ایرج موفق افزود: جا دارد که توجه ویژه 
به بخش صنعت داشته باشیم.وی در ادامه با 
اعلام این که اصفهان رتبۀ اول کشور را در زمینۀ 
از  باید  داشت:  بیان  دارد  فولاد  تولید 
تولیدکنندگان فولاد حمایت کنیم، به گونه ای 
که مسیرشان برای توسعه هموارتر شود.موفق 
افزود: اکنون صنعت فولاد هم به لحاظ تولید و 
هم صادرات رتبۀ اول را به خود اختصاص داده 
است. استان اصفهان با داشتن بیش از ۱۰ هزار 
واحد صنعتی و بیش از هزار و ۱۰۰ واحد در 
صنایع فولاد و صنایع وابسته، برترین استان 

کشور به شمار می رود.
وی با بیان این که ۵۰ درصد فولاد کشور 
و محصولات فولادی کشور در استان اصفهان 
تولید می شود، تصریح کرد: مسئولان باید 
مسیر تولیدکنندگان را تسهیل کنند.رئیس 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان 
اظهار داشت: دنبال ممنوع شدن صادرات مادۀ 
اولیۀ خام نیستیم، اما باید به تأمین مادۀ اولیۀ 
واحدهای شاخص کشور به خصوص استان 
اصفهان توجه شود و این امر در دستور کار قرار 
گیرد. ضمن این که نباید تا زمانی که با این 
احداث  برای  مجوز  روبه روییم،  موضوع 
گفت:  شود.موفق  صادر  جدید  واحدهای 
درحالی که واحدهای موجود با کمتر از ظرفیت 
موجود خود کار می کنند، نباید به فکر احداث 
واحدهای جدید باشیم.وی با تأکید بر این که 
تولیدکنندگان داخلی باید بتوانند با رقبای 
خارجی رقابت کنند اضافه کرد: واحدهای 
تولیدی موجود علاوه بر کار با تمام ظرفیت، 
باید توسعه یابند.رئیس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان اصفهان تأکید کرد: برای 
تحقق این مهم در ابتدا نیازمند تأمین مواد اولیه 
هستیم. نباید علی رغم وجود مواد معدنی 

موردنیاز در کشور، برای تأمین مواد اولیه با 
مشکل مواجه شویم.رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان اصفهان توجه ویژه به 
بزرگ  واحدهای  توسعۀ  عامل  را  صادرات 
دانست و افزود: باید به دنبال اعمال تعرفه های 
بازدارنده برای واردات محصولات فولادی 

باشیم تا بازار فولاد متعادل شود.
تخریب و تضعیف فولاد مبارکه به ضرر 

صنعت و منافع ملی است
حمیدرضا فولادگر، رئیس کمیسیون 
ویژۀ حمایت از تولید ملی مجلس و نمایندۀ 
مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی، در 
حاشیۀ نمایشگاه بین المللی متالورژی، فولاد، 
ریخته گری، ماشین آلات و صنایع وابستۀ 
اصفهان گفت: فولاد مبارکه یکی از ارکان اصلی 
صنعت فولاد کشور و این نمایشگاه است.وی 
افزود: در شرکت فولاد مبارکه زنجیره ای از 
صنایع بالا و پایین دست معدن و صنایع معدنی 
وجود دارد؛ بنابراین حضور مجموعۀ فولاد 
مبارکه در چنین نمایشگاهی و به اشتراک 
گذاشتن تجارب آن می تواند برای صنعت 

فولاد کشور مفید واقع شود.
نمایندۀ مردم اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی اصفهان را قطب فولاد کشور دانست و 
با بیان این که در حال حاضر دوسوم فولاد کشور 
در اصفهان و در شرکت های فولاد مبارکه و 
ذوب آهن تولید می شود، تصریح کرد: با توجه 
به این که فولاد مبارکه بزرگ ترین شرکت 
صنعتی کشور است و اهمیت زیادی برای 
استان و کشور دارد، در سال های اخیر که 
نوسانات ارزی و مشکلات صادرات و واردات و 
تأمین و بازگشت ارز مطرح شد، از سوی مجلس 
شورای اسلامی هم تلاش های زیادی برای 
حمایت از صنعت و به ویژه فولاد مبارکه به 
عمل آمد.وی اظهار امیدواری کرد فولاد مبارکه 
کیفی  و  کمی  رشد  مسیر  در  همچنان 
محصولات، ارتقای بهره وری و همچنین در 
مسیر تکمیل زنجیرۀ فولاد با همان شتاب 
مناسب حرکت کند.فولادگر در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به دستاوردهای فولاد 
مبارکه در حوزۀ استفادۀ بهینه از منابع آبی 
گفت: این شرکت خوشبختانه در این حوزه هم 
با سرمایه گذاری های مناسب، به موفقیت های 
زیادی دست یافته و توانسته با بازچرخانی آب 
در سیکل تولید و کاهش حداکثری آن به 
الگوی جهانی مبدل شود. ضمن این که این 
شرکت در راستای مسئولیت های اجتماعی 
خود در طرح تأمین آب، ازجمله احداث تونل 
سوم کوهرنگ نیز مشارکت قابل ملاحظه ای 
دارد.وی در ادامه تصریح کرد: فولاد مبارکه 
بزرگ ترین شرکت صنعتی کشور است و 
بالطبع اگر این مجموعه تضعیف و تخریب 
شود، به ضرر صنعت و منافع ملی است. اگر 
چرخۀ تولید در این شرکت متوقف شود، 

بسیاری از صنایع و مشاغل با مشکل مواجه 
خواهند شد. ازاین رو باید حمایت های لازم از 
این صنعت به عمل آید.فولادگر در خاتمه 
اظهار امیدواری کرد، مدیریت و کارکنان این 
تلاش  با  بتوانند  صنعتی  بزرگ  مجموعۀ 
فزایندۀ خود جایگاه فولاد کشور را ارتقا دهند.
 نمایشگاه یازدهم، فرصتی برای بهبود

مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه 
فولاد،  متالورژی،  بین المللی  نمایشگاه 
ریخته گری، ماشین آلات و صنایع وابسته را 
فرصتی برای مذاکره، بهبود و تقویت هم افزایی 

بین صنایع این حوزه دانست.
ایرج ترابی در چهارمین روز از نمایشگاه 
ریخته گری،  فولاد،  متالورژی،  بین المللی 
ماشین آلات و صنایع وابسته در اصفهان در 
پاسخ به این پرسش که آیا یازدهمین نمایشگاه 
فولاد توانسته مراحل رشد و بلوغ خود را 
نسبت به سال های گذشته طی کند، گفت: 
نمایشگاه یازدهم نسبت به سال های قبل با 
و  شرکت کنندگان  خوب  بسیار  استقبال 
که  همچنان  بود؛  مواجه  بازدیدکنندگان 
نظرسنجی های به عمل آمدۀ همکاران ما در 
غرفۀ گروه فولاد مبارکه گویای این پیام است.
وی با تأکید بر اهمیت برگزاری هرچه 
قدرتمندتر و هدفمندتر نمایشگاه در سال های 
آتی تصریح کرد: در نظر داریم شرایطی فراهم 
کنیم که نمایشگاه دوازدهم با کیفیت و بازدهی 
بیشتری برگزار شود. بدین منظور از هم اکنون 
برنامه ریزی دقیق  در این زمینه و تبیین اهداف 
شرکت فولاد مبارکه از حضور در نمایشگاه را 
در دستور کار و مورد مطالعه و بررسی قرار 
داده ایم تا متناسب با فضای نمایشگاهی با 
مخاطبان، ذی نفعان و شرکت های سازنده و 
دانش بنیانی که به نوعی می توانند به ارتقای 
ارتباط  کنند،  کمک  کشور  فولاد  صنعت 
مؤثرتری برقرار کنیم و در نهایت خروجی این 
اقدامات به تحقق اهداف کلان سازمان و 

صنعت فولاد کشور کمک کند.
همکاری با مراکز تحقیقاتی و 

شرکت های دانش بنیان راهکار غلبه بر 
تحریم هاست

واحد  مدیر  توحیدی  محمدعلی 
متالورژی و روش های تولید شرکت فولاد 
مبارکه نیز گفت: تعامل نزدیک با مشتریان، 
دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی و شرکت های 
دانش بنیان نقش مؤثری در عبور از تنگناها و 

راهگشای برون رفت از تحریم ها ایفا می کند.
وی نمایشگاه بین المللی متالورژی، فولاد، 
وابستۀ  صنایع  و  ماشین آلات  ریخته گری، 
این عرصه  را نمایشگاهی فعال در  اصفهان 
توصیف کرد و گفت: قطعا برگزاری همایش، 
سمینار و کارگاه های تخصصی در هم افزایی و 
تعامل  فضای  گسترش  است.  مؤثر  توسعۀ 
تولیدکنندگان،  با  دانش بنیان  شرکت های 
مصرف کنندگان و سایر ذی نفعان به توسعه 

پایدار منجر می شود.
وی با اشاره به نقش واحدهای متالورژی 
و روش های تولید در کارخانه های تولید فولاد 
گفت: در این مجموعه ها طراحی مشخصات و 
پارامترهای تولید محصولات جدید شکل 
می گیرد. متخصصان و کارشناسان این حوزه 
می توانند با همکاری شرکت های دانش بنیان 
و مراکز علمی و تحقیقاتی در تولید محصولات 
جدیدی که در حال حاضر از خارج از کشور 
وارد می شود، ایفای نقش کنند. به عنوان مثال 
در حال حاضر مطالعۀ طرح تولید حداقل ۱۵ 
محصول جدید در فولاد مبارکه در دستور کار 
و در حال بررسی است که می تواند در ارتقای 
صنعت فولاد کشور و خودکفایی مؤثر واقع 

شود.

زهراسعیدی:
کمیسیوناقتصادی
سرپیچیبانکهااز
پرداختوامازدواج
راپیگیری

میکند
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اصفهانمیتواندپرچمداردیپلماسیآبدرآسیایمرکزیباشد
دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو درایران 

دکتر حجت اله ایوبی در جلسه کمیته فنی و اجرای 
اولین دوره مسابقات مهارت های فنی و تخصصی 
شرکتهای آب و فاضلاب کشور که در اصفهان برگزار 
شــد اعلام کــرد: در ســالهای اخیر  بــا توجه به 
محدودیت  دسترسی به منابع حیاتی آب در دنیا  ، 
دیپلماسی آب از اهمیت بسزایی برخوردار بوده و در 
این زمینه اصفهان می تواند پرچم دار دیپلماسی 
آب در میان کشــورهای آســیای مرکزی مانند 
ازبکستان،تاجیکســتان، ترکمنستان ،افغانستان 

و.........باشد.
دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو در ایران با 
بیان اینکه آب صرفا یک کالای مصرفی نیست بلکه 
موضوعات پیرامون آن بیانگر تمدن و فرهنگ هر 
کشور است خاطر نشان ساخت: نحوه مصرف آب 
در برگیرنده موضوعاتی همچون اخلاق آب ،احترام 
وقداســت آب ،اقتصاد آب ،دانش آب می باشدکه 
خوشــبختانه تاریخ گوای آن است ایران باستان از  
فرهنگ وتمدن غنی  در راســتای چگونگی  بهره 

مندی از آب برخوردار بوده است.
وی با اشاره به جایگاه فرهنگ مصرف آب در 

میان  ایرانیان گفت: در فرهنگ ایران زمین، اخلاق 
و قداســت آب دارای جایگاه رفیعی بوده و در فقه 
اسلامی هم  یکی از موضوعات اساسی، آب می باشد 

که بر عدم آلوده کردن آب تاکید می شود.
دکتر ایوبی با تاکید بر دیپلماســی آب اعلام 

کرد: در حال حاضر بســیاری از کشور ها  در دنیا با 
توجه به محدودیت دسترســی به منابع آب های 
شیرین اقدام به رایزنی و دیپلماسی آب نمودند چرا 
که آب مانند دیگر منابع زیرزمینی همچون نفت 

ثروتی کمیاب محسوب می شود.

دبیر کل کمیســیون ملی یونسکو در ایران 
پیرامون برگزاری اولین دوره مسابقات مهارت های 
فنی و تخصصی شرکتهای آب و فاضلاب کشور ، در 
اصفهان اظهار داشت: اصفهان نه تنها مرکز فرهنگ 
،هنر و معماری در کشــور محسوب می شود  بلکه 
قدیمی ترین شــرکت  ، صنعت آب وفاضلاب در 
کشور بشمار می آید که بر این اساس بهترین گزینه 

برای برگزاری این دوره از مسابقات می باشد.
وی به دســتاوردهای برگــزاری اولین دوره 
مسابقات مهارت های فنی و تخصصی شرکتهای 
آب و فاضلاب کشورپرداخت و بیان داشت: یکی از 
مهمترین دســتاوردهای این مســابقات مباحث  
آموزشی است بطوریکه شرکت کنندگان با آخرین 
آموزش های روز دنیا آشنا می شوند این در حالیست 
که  با برگزاری  این مسابقات زمینه مناسبی ایجاد 
می گردد تا کیفیت آموزش فعالان صنعت آبفا در 

کشور ، دردنیا مطرح شود.
دکتر ایوبــی به ضرورت  تشــکیل کمیته 
تخصصی آب در ایران اشــاره کرد و خاطر نشــان 
ســاخت: اعضای کمیته تخصصی آب ، متشکل از 

افرادی کاردان،باسواد،باتجربه و بی حاشیه است که 
تلاش های آنان بــه جهت زیربنایی بودن آنچنان 
دیده نمی شــود در صورتی که اگر یک  لحظه آب 
شرب منطقه ای قطع شود کشور در معرض تنش 
های اجتماعی بســیاری قرار می گیرد که  این امر 
نشانگر اهمیت و حساســیت نوع خدمت رسانی 

فعالان صنعت آبفا در کشور است.
در ادامه مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان گفت: شرکت آب وفاضلاب استان 
اصفهان بعنوان قدیمی ترین شــرکت صنعت آبفا 
کشــور با تمام توان ، تلاش خود را برای استاندارد 
سازی و باشکوه برگزار شدن اولین دوره مسابقات 
مهارت هــای فنی و تخصصی شــرکتهای آب و 
فاضلاب کشــورمی نماید و در حال حاضراعضای 
کمیته اجرایی مســابقات  مشــغول آماده سازی، 
سایتی که  محل برگزاری  این مسابقات است ،می 

باشند
مهندس هاشــم امینی افــزود:  با مدیریت 
مهندس حجازی بنیانگذار صنعت آب و فاضلاب 
کشور، در دهه چهل شرکت آب و فاضلاب استان 

اصفهان تاسیس شد. از آن زمان تا کنون صنعت آبفا 
در اصفهان در بسیاری از بخش ها در کشور پیشرو 
می باشــد به گونه ایی که در سالهای اخیر شاهد 
موفقیت های مســتمر آبفا اصفهان در زمینه های 

مختلف در کشور هستیم.
وی با بیان اینکه راه اندازی  و آماده ســازی 
ســایت تنها برای برگزاری اولین دوره مســابقات 
مهارتهای فنی و تخصصی شرکتهای آب و فاضلاب 
کشورنمی باشد اعلام کرد: شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان درصدد اســت با راه اندازی سایت 
برگزاری مســابقات  ،این محل از این پس، مکانی 
باشد برای آموزش و گذاراندن دوره های تخصصی 
در صنعت آبفا کشــور ،تا شاهد افزایش روز افزون 

مهارت فعالان صنعت آبفا در  کشور باشیم .
مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان 
ارتقا مهــارت در بین فعالان صنعت آبفا کشــور را 
ضروری دانســت وگفت: با افزایــش مهارت های 
تخصصی تلاشگران صنعت آب و فاضلاب کشور قطعا 
شاهد ارتقا سطح خدمات به مردم خواهیم بود که این 

رویکرد هدف غایی تمام مسئولان امر می باشد.

پیشگامان،تعاونیبرترملیکشورشد
شرکت تعاونی پیشگامان کویر یزد، تعاونی برتر کشور در 

گرایش خدماتی شد.
به گزارش روابط عمومی گروه تعاونی پیشگامان،در آیین 
تجلیل از تعاونی های برتر ملی در ســال 98 از شرکت تعاونی 
پیشگامان کویر یزد با اهدای تندیس و لوح تقدیر به مدیرعامل 
گروه تعاونی پیشگامان،توســط معــاون اول رییس جمهور 
قدردانی شد. دکتر رضایی نژاد در سخنانی در این مراسم تاکید 

کرد: تعاون می تواند بستر مناسب توسعه در کشور باشد.
مدیرعامل گروه تعاونی پیشگامان بسیج اعتماد و همکاری 
مردم را در قالب تعاون در شرایط کنونی اقتصاد کشور گره گشا 
دانســت و گفت:همان گونه که در جنگ تحمیلی توانستیم با 
بسیج اعتقادات مردم پیروز شــویم امروز نیز تعاون می تواند 

بسیاری از مشکلات اشتغال و اقتصاد را مرتفع کند.
در ادامه مراسم با حضور دکتر جهانگیري سامانه تامین 
مالي خرد رونمایي شد و حاضرین ضمن بازدید از دستاوردهاي 
تعاون از نزدیک با فعالیت هاي بازرگام )ســامانه آنلاین فروش 

میوه و تره بار (آشنا شدند.
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»صندوقتامینخسارتحوادثطبیعی«تدوینوبهمورداجرابگذاردبهنحویکههمهبدانندمشارکتدراینصندوقبهنفعفردفردخانوارهاوافرادجامعهاست.ویدرادامهباقدردانیازنظارتانجام
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بیمه؛صنعتی
روبهجلوودر
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درکشور

بیمه»ما«؛پایداردرمداررشدوتوسعه
شرکتبیمه»ما«درسالجاریتوانستبالغبرسههزاروچهارصدمیلیاردریالحقبیمه
تولیدکندکهنسبتبهمدتمشابهسالقبلرشد47درصدیرانشانمیدهد.بهگزارش

روابطعمومیبیمه»ما«وبراساسآمارعملکردارائهشده،اینشرکتتوانستباصدورحدود46۰هزار
فقرهبیمهنامهدرانواعرشتههایبیمهایبالغبر۳4۰۰میلیاردحقبیمهتولیدکندکهنسبتبهمدتمشابه
ســالقبلرشد47درصدیداشتهوبرایناساسموفقبهتحققبیشاز۱۰۰درصدیبرنامههایعملیاتی
شد.اینمهمدرشرایطیمحققشدهاستکهشرکتبیمه»ما«توانستهاستبامدیریتموثرریسکو
حفظترکیببهینهپرتفوینسبتخسارتشرکتراتاحدودزیادیبدونتغییرحفظکردهونسبتخسارتی
بهمراتبپایینترازمتوسطصنعتبیمهداشتهباشد.گفتنیاستبراساسآمارهایاستخراجشدهشرکت

بیمه»ما«درزمینهصدوربیمهنامه۵۳درصدرشددر۵ماههنخستسال۱۳9۸داشتهاست.

باامضاءتفاهمنامهفیمابین؛دامنهارائهخدماتبیمهایتجارتنوبهپستبانکگسترشیافت
تفاهمنامههمکاریمشترکمیانشرکتبیمهتجارتنووموسسهصندوقرفاهوتامینآتیهکارکنانپستبانکایرانباهدفارتقاءسطحکیفیوکمیخدماتبیمهایبهکارکناناینبانکوهمچنینتمرکزارائهخدمات
تخصصیبااستفادهازظرفیتهایصندوقبهمدت۵سال،امضاشد.بهگزارشروابطعمومی؛ازتوافقاتاصلیاینتفاهمنامهفراهمکردنکلیهپوششهایبیمهایموردنیازپستبانکایران،کارکنانومشتریانآنها

درتمامیرشتههابادرنظرگرفتنتامینمنافعمشترکازطریقتاسیسشرکتخدماتبیمهایاستکهاینمهمبااستفادهازابزارهاوکانالهایمتعددفروشدرچارچوبمصوباتشورایعالیبیمهوبیمهمرکزیمحققمیشود.
گفتنیاست،براساستوافقاتصورتگرفتهتجارتنودرمقامبیمهگر،ضمندرنظرگرفتنشرایطویژهبرایارائهتسهیلاتوتخفیفاتدرکلیهرشتههایبیمهایمقررشدهتمامیگردشمالیتفاهمنامهرانیزنزداینبانکتجمیعکند.
ایجادبسترمناسبوانجامهماهنگیبینشبکهفروشدرسراسرکشورمبنیبرارائهسرویسمطلوببهپستبانکنیزطبقمفادتفاهمنامهتوسطبیمهگرتحققخواهدیافت.درهمینراستاکلیهشعبوباجههایخدماتبانکیپست
بانکنیزباهدفتوسعههرچهبیشترهمکاریواستفادهحداکثریازظرفیتهایاینتفاهمنامه،طرحفوقراهمراهیخواهندکردکهانتظارمیرودباشروعتعاملاتمذکورضمنتجمیعبیمهنامهها،جهتجلوگیریازاتلافمنابعمتراکم
سازیاموربیمهایمرتبطباموضوعتفاهمنامهنیزمحققشود.ازویژگیهایقابلتوجهتفاهمنامهاینکه؛ازطریقشرکتخدماتبیمهایمتعلقبهصندوقرفاهوتامینآتیه،کارکنانپستبانکذینفعاناینهمکاریشدهوباتوجهبه
جغرافیایگستردهمجموعهدفاترخدماتبانکیفرصتاستفادهازظرفیتموجودجهتجذببیمهگذارانازکلیهنقاطکشورفراهموهمکاریمناسبیباهدفبهبوداقتصادشبکهفروشوارتقاءحجمفعالیتبیمهگریدرتجارتنوو

شبکهپستبانکایجادخواهدشد.

رحیمزارع:صندوقحوادث
طبیعیبرایکشورلازماست

رحیم زارع، عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با 
اشــاره به قرار گرفتن ایران جزو ۱۰کشور حادثه خیز دنیا، وجود 
صندوق حوادث طبیعی را برای کشور ضروری دانست. وی با تاکید 
بر ضرورت وجود صندوق حوادث طبیعی گفت: با توجه به شرایط 
کشور ما این صندوق لازم است و مجلس باید از آن دفاع کند. ایشان 
گفت: بیمه در جهت رونق بخشی به اقتصاد نقش موثری دارد و البته 
ارزش افزوده که در بیمه وجــود دارد در خیلی از موارد مربوط به 
صنعت نیست.  وی افزود: به اعتقاد بنده در جا هایی که ارزش افزوده 
مرتبط با بیمه در حوزه صنعت مد نظر است باید با نرخ ترجیحی ۳ 
درصد و یا به کل به آن ها معافیت بدهیم و  در جا هایی که مربوط به 
بخش های غیر صنعت است باید مالیات پایین پرداخت شود لذا این 
امر می تواند به رونق تولید کمک کند. عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس شــورای اسلامی با اشــاره به صندوق حمایت از حوادث 
طبیعی گفت: ما جزو ۱۰ کشــور حادثه خیز دنیا هستیم لذا این 
صندوق ها می تواند موثر باشد و مردم باید این صندوق ها را مد نظر 

قرار داده و مجلس هم باید از این صندوق ها حمایت کند.

خبـــر
9 دهه پیش آرزوی مردم ایران رهایی از سلطه اقتصادی و سیاسی بیگانگان 
و جلوگیری از تسلط آنها بر منابع حیاتی و ذخائر کشور با تاسیس یک بانک 

ملی بود و حالا 9۱ سال پرافتخار از تاسیس »بانک ملی ایران« و تحقق این آرزوی دیرینه می 
گذرد. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، اکنون 9۱ سال است که از تأسیس بانک ملی 
ایران می گذرد. بانکی که روزگاری تنها در چند گیشه خلاصه می شد و با سرمایه های مردمی 
راه اندازی شده بود. این بانک نهادهایی مانند بانک مرکزی، بانک کشاورزی و... را در دل خود 
داشت که بعدها با تصویب لایحه اساسنامه بانکی و پولی ایران در مجلس، وظایف بانک مرکزی 
مانند حق انحصاری انتشار اسکناس و تنظیم جریان پول کشور از آن منتزع شد. همچنین با 
افزایش شعب بانک، بانک فلاحتی یا همان بانک کشاورزی امروزی نیز متولد شد. بانک ملی 
ایران امروز  با تکیه بر اعتماد مردمی ، در بسیاری از طرح های توسعه ای، عمرانی و زیربنایی 
در کشــور ایفای نقش می کند و بسیاری از پروژه های عام المنفعه مانند ساخت مدارس، راه 
های روستایی، خانه های بهداشت و ... با حمایت های این بانک برای آبادانی ایران اجرا شده 
است.به جرات می توان گفت امروز این نهاد مالی یکی از عظیم ترین و استوارترین بنگاه های 
اقتصادی کشور است و به اذعان بسیاری از مقامات بلند پایه، بازوی اقتصادی دولت تلقی می 

شود و نقش آن در اجرای سیاست های توسعه ای کشور انکارناپذیر است.

بانکملیایران9۱سالهشد

کاروان تیم ملّی تیراندازی که با حمایت بانک رفاه برای کسب دومین 
سهمیه بازی های المپیک۲۰۲۰ توکیو به رقابت های جام جهانی 

برزیل اعزام شده بود، با کسب یک سهمیه المپیک به میهن بازگشت.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، آرمینا صادقیان تیرانداز شایسته کشور 
در آخرین رقابت های جام جهانی که در برزیل برگزار شد با درخشش در میان رقبا 

توانست دومین سهمیه بازی های المپیک ۲۰۲۰ توکیو را به نام خود ثبت کند.
این بانوی المپیکی به همراه کاروان تیم ملیّ تیراندازی بامداد ۱۵ شــهریور ماه از 

طریق فرودگاه امام خمینی )ره( وارد خاک ایران شد.
در مراسم استقبال از تیم ملیّ تیراندازی اعزامی به این دوره از رقابت ها که با حضور 
آرضــا ملک محمدی دبیر فدراســیون، نمایندگان بانک رفاه و دیگر مســئولان 
فدراسیون برگزار شد، از افتخار آفرینان تیم تیراندازی با اهدای دسته گل قدردانی 

شد.
گفتنی اســت، بانک رفاه با هدف ترویج ورزش و در راستای ایفای مسئولیت های 
اجتماعی، حمایت از ورزش به ویژه ورزش های کارگری را در ســطوح ملّی و بین 

المللی در دستور کار خود دارد.

کسبدومینسهمیهبازیهایالمپیکتوکیوباحمایتبانکرفاه

بانک توسعه صادرات رتبه چهارم بانکهای منطبق با شریعت در جهان 
را به خود اختصاص دادسه بانک ایرانی از جمله بانک توسعه صادرات ایران بر اساس 
آخرین رتبه  بندی برترین موسسات مالی اسلامی در جهان جزو ۱۰ بانک برتر جهان 
قرار گرفتندبه گزارش نشــریه بین المللی بنکر، به دنبال بررسی رشد دارایی های 
موسسه های کاملا اسلامی و موسسات با باجه های اسلامی در سال ۲۰۱8 ، بانک 
قرض الحســنه مهرایران، توسعه صادرات و گردشگری از ایران از نظر رشد دارایی 
منطبق با شــریعت اسلام در بین ۱۰ بانک و موسسه مالی برتر جهان قرار گرفتند.

بانک قرض الحسنه مهرایران به عنوان بانک کاملا اسلامی با ۶۱.۱ درصد رشد و ۳ 
هزار و 8۷8 میلیون دلار دارایی منطبق بر شریعت، در رتبه نخست بانک های ایران 
و رتبه برتر موسسات کاملا اسلامی دنیا قرار گرفت.بانک توسعه صادرات نیز با ۶۰.۰۵ 
درصد رشد و دارایی ۶ هزار و 8۵۵ میلیون دلار در رده دوم بانک های ایرانی منطبق 
با شــریعت و رتبه چهارم جهان قرار گرفته است.بانک گردشگری نیز با ۵۲ درصد 
رشد و سرمایه ۶ هزار و ۳۱۲ میلیون دلاری در رده سومین بانک اسلامی ایران و رده 
هفتم جهانی جای گرفته است.بر اساس گزارش موسسه بین المللی بنکر، بانک های 

زراعت ترکیه و السلام الجزایر در رده های نخست و دوم جهان جای گرفتند.

بانکتوسعهصادراترتبهچهارمبانکهایمنطبقباشریعتدرجهان

مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان با مدیرعامل بانک اقتصاد نوین، 
دهم شهریور 98 در دفتر بانک اقتصاد نوین دیدار کرد. به گزارش 

معدن نیوز، علیرضا بلگوری مدیرعامل بانک اقتصاد نوین ضمن استقبال از علی 
محمدی مدیرعامل فولاد خوزستان و هیئت همراه، این شرکت را به عنوان یکی 
از مشتریان اصلی و مشتری برتر در ایفای تعهدات اعلام و ضمن تمایل به توسعه 
کمی و کیفی همکاری های تجاری فی مابین، بانک اقتصاد نوین را یک شــریک 
تجاری و در کنار فولاد خوزســتان توصیف نمود. علی محمدی مدیرعامل فولاد 
خوزستان در ادامه اظهار داشــت: این شرکت به عنوان بزرگترین عرضه کننده 
شمش فولادی و صادر کننده نمونه کشور، همواره بانک اقتصاد نوین را از مجموعه 
های بسیار خوشنام و فعال دانسته و این بانک یک شریک تجاری ارزنده برای گروه 
فولاد خوزستان است. محمدی افزود: همکاری بانک ها فرصتی کلیدی در جهت 
توسعه قابلیت های تولید در سال رونق تولید می باشد و باید از این فرصت بهترین 
بهره را کسب نمود. گفتنی است، در این جلسه مدیران دو بنگاه اقتصادی کشور، 
ضمن مذاکره و بیان نقطه نظرات، راه های توسعه و تقویت روابط و همکاری  های 

آتی را مشخص نمودند.   

همکاریبانکهافرصتیکلیدیدرجهتتوسعهقابلیتهایتولیدمیباشد

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی ایران ، از اهتمام و همراهی 
روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزی در اجرای عملیات بانکی و انتقال 

مالی پروژه ملی یون درمانی ایران قدردانی کرد. به گزارش روابط عمومی و همکاری های بین 
الملل بانک کشــاورزی، دکتر علی اکبر صالحی با اهدای لوح قدردانی، همراهی،همدلی بانک 
کشاورزی را در اجرای این پروژه  بزرگ ملی که با موفقیت در حال پیگیری است پاس داشت و 
از تعامل برادرانه و هم کنشی صادقانه مدیر عامل این بانک برای به ثمر نشستن این اقدام خیر 
خواهانه و خداپســندانه قدردانی کــرد. معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی 
ایران،برتداوم این تعامل ســازنده و اقدامات ارزشمند برای شتاب بخشیدن به پیشرفت پروژه 
مذکور و تسریع در فرآیند کاستن درد و رنج دردمندان ونیازمندان تأکید کرد.با عاملیت بانک 
کشاورزی از ابتدای فصل برداشت گندم تا نیمه شهریور ماه  بیش از ۷.۶ میلیون تن گندم به ارزش 
تقریبی ۱۳۲ هزار میلیارد ریال از کشاورزان خریداری شده است. به گزارش روابط عمومی بانک 
کشاورزی، از آغاز فصل خرید گندم  تا کنون ،  ۱۷8۱ مرکز خرید در کشور از طریق سامانه جامع 
الکترونیکی خرید تضمینی گندم بانک کشاورزی ، بیش از ۷.۶ میلیون تن گندم به ارزش ۱۳۱۶۲۰ 
میلیارد ریال را در قالب ۱۲۷۳ هزار محموله از کشاورزان خریداری کرده اند که ۱۱۴ هزار میلیارد 

ریال معادل 8۶ درصد بهای آن در شعب بانک کشاورزی به حساب گندمکاران واریز شده است.

قدردانیرئیسسازمانانرژیاتمیایرانازبانککشاورزی

پانزدهم شهریور ماه امسال مصادف با آغاز شصت و هشتمین سال 
تاســیس بانک صادرات ایران است که در سال ۱۳۳۱ به صورت سهامی عام و با نام 
بانک صادرات و معادن ایران با سرمایه اولیه ۲۰ میلیون ریال تاسیس شد. این سرمایه 
با خرید ۷۶ سهم توسط دو نفر از اعضای هیات موسسان بانک و سرمایه گذاری بقیه 
اعضای هیات مدیره تامین شد و سهامداران با واگذاری سفته به هیات مدیره تعهد 
کردند درصد بقیه تعهد خود را از محل سود سالانه پرداخت کنند. بنابراین گزارش 
بنیانگذاران بانک صادرات ایران در ۲۲ آبان سال ۱۳۳۱ با ۱۳ نفر کارمند شروع به 
کار کرد.ارائه تسهیلات بانکی بهتر به مردم، ایجاد شبکه گسترده بانکی در سراسر 
کشور، جلب سرمایه های داخلی و پس اندازهای هر چند کوچک، ایجاد فرصت های 
سرمایه گذاری در کلیه فعالیت های اقتصادی ازاهداف اولیه بانک صادرات اعلام شده 
بود. اســتقرار اولین شــعبه بانک صادرات در بازار تهران به عنوان مرکز معاملات و 
گردش پولی کشور مورد توجه موسسان بانک بود. به این ترتیب اولین شعبه بانک 
در ۲۲ آبان ۱۳۳۱ در یک ساختمان استیجاری به مساحت حدود ۲۰۰ متر مربع، 
با چند اتاق در طبقه دوم ســرای بنایی بازار تهران واقع در کوچه تکیه دولت، کوی 

مرغی ها آغاز به کار کرد. 

بانکصادرات6۸سالهشد

به گزارش روابط عمومی بانک  پاســارگاد، این بانک با ارایه خدمات 
گشایش اعتبار اسنادی داخلی در قالب بسته حمایتی، زمینه  ایجاد 

فضایی قابل اعتماد و بدون ریسک را در معاملات تجاری فراهم کرد ه  که مورد استقبال 
تجار و فعالان اقتصادی قرار گرفته اســت؛ به طوری که با توســعه خدمات رسانی و 
گشــایش بیش از ۲۴ هزار میلیارد ریال اعتبار اسنادی داخلی، در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته شاهد رشد ۱۰۰9 درصدی در ارایه این خدمت در بانک پاسارگاد 
هستیم. همچنین در پی استقبال بسیار خوب مشتریان، رشدی معادل ۲۴۰ درصد 
در تعداد پرونده ها و مشــتریان استفاده کننده از این خدمات حاصل شده است. بر 
اســاس این خبر، در این طرح، خریداران با بهره مندی از خدمات گشــایش اعتبار 
اسنادی داخلی می توانند از مزایایی نظیر تأمین کالا یا مواد اولیه با حداقل نقدینگی، 
دریافت اعتبار با کارمزد کمتر از تسهیلات و پرداخت وجه به فروشنده بعد از اجرای 
کامل تعهدات توسط ایشان و اطمینان از کیفیت کالای مورد معامله برخوردار شوند. 
فروشــندگان نیز ضمن اعتماد به خریدار از دریافت کامــل مبلغ قرارداد فروش، 
اطمینان حاصل می کنند. تسهیل مبادلات تجاری و انعطاف پذیری متناسب با نیاز 

مشتری از دیگر ویژگی های اعتبار اسنادی داخلی بانک پاسارگاد هستند.

رشد۱۰۰9درصدیدرمیزانگشایشاعتباراسنادیداخلی

مدیرعامل بانک ایران زمین در بازدید از شعب استان گیلان با بیان 
اینکه شیوه ارتباط بانک با مشتری تغییر کرده است، اظهار داشت: در گذشته ارتباط 
ما با مشتری مســتقیم و فیزیکی بود، اما امروز شــاهد آن هستیم که 9۷ درصد 
تراکنش های مالی خارج از شــعب انجام می شود و این موضوع نشان از یک تحول 
بزرگ دارد. به گزارش روابط عمومی بانک ایران زمین، در این بازدیدها عبدالمجید 
پورسعید مدیرعامل با بیان اهمیت ارتباط بین مشتری و بانک، گفت: ما در حال گذار 
از شیوه ارتباط سنتی بین مشتری و بانک هستیم، شعب بانک و بانکداران ارائه کننده 
خدمت به مشتری با نقش های جدید همچون مشاوران مالی در شعب حضور خواهند 
داشــت، و این نیازمند تلاش بیشــتر همکاران برای بالابردن دانش بانکی خود و 
مشتریان خواهد بود. وی افزود: در شرایط فعلی همکاران ما در شعب باید دانش خود 
را در خصوص مســائلی مانند بانکداری دیجیتــال، فناوری های نوین، بلاکچین، 
بانکداری باز، هوش مصنوعی و ... ارتقاء دهند تا بتوانند در آینده نقش خود را به خوبی 
ایفا کنند.عبدالمجید پورسعید مدیرعامل با همراهی هادی قدیمی معاون عملیات 
بانکی، محمد حسینی کناروئی مدیر امور شعب استان ها، محمد جواد انوجی مدیر 

شعب استان گیلان و هیئت همراه از شعب این استان بازدید کردند. 

مادرحالگذارازشیوهارتباطسنتیبینمشتریوبانکهستیم

گروه مالی ســامان در هجدهمین نمایشگاه بین المللی شیرینی و 
شکلات ایران به معرفی خدمات مالی متنوع خود به فعالان این عرصه 

می پردازد. به گزارش روابط عمومی بانک ســامان، در هجدهمین دوره نمایشگاه 
بین المللی شیرینی و شکلات، مدیران و کارشناسان گروه مالی سامان در حوزه های 
بانکداری شــرکتی، بانکداری بین الملل، بانکداری خرد و صنفی، بیمه و خدمات 
پرداخت با حضور در غرفه  اختصاصی این بانک پذیرای بازدیدکنندگان و پاسخگوی 
مدیران سازمان ها و شرکت ها و سایر علاقه مندان خواهند بود. بر اساس این گزارش، 
بانک سامان طی سال های اخیر نگاه ویژه ای به صنایع غذایی و دارویی کشور داشته 
و خدمات مالی گسترده ای در حوزه های داخلی و بین المللی برای فعالان این عرصه 
طراحی و اجرا کرده اســت. ازاین رو، بانک سامان به انتخاب اول شرکت های فعال 
صنایع غذایی کشــور تبدیل شده است.گفتنی است. نرخ حق الوکاله بانک سامان 
حداکثر ۳ درصد تعیین شد هیئت مدیره بانک سامان نرخ حق الوکاله سال ۱۳99 
را حداکثر ۳ درصد تعیین کرد.به گزارش روابط عمومی بانک سامان، هیئت مدیره 
این بانک در مصوبه ای، نرخ حق الوکاله به کارگیری ســپرده های ســرمایه گذاری 

مدت دار برای سال ۱۳99 را حداکثر ۳ درصد تعیین کرد.

خدماتگروهمالیسامانبرایفعالانصنعتشیرینیوشکلاتایران

جشــنواره »ارمغان مهر نوین« که به فروش ویژه بیمه  های عمر و 
سرمایه گذاری اختصاص دارد، از تاریخ ۲۳شهریورماه، اجرایی می 

شود و تا ۳۰مهرماه ادامه دارد. به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه نوین، 
این شــرکت در راســتای ایجاد خلق ارزش بــرای مشــتریان، بیمه  های عمر و 
سرمایه گذاری خود را در بازه زمانی ۲۳ شهریور الی ۳۰ مهر ماه سال جاری با شرایط 
و تخفیفات ویژه ارائه می دهد. در جشــنواره »ارمغان مهر نوین«، بیمه های عمر و 
سرمایه گذاری بیمه نوین با ۳۰ درصد تخفیف در هزینه های بیمه گری در بازه زمانی 
مذکور به فروش می رســند. شرکت بیمه نوین، همچنین مزایای ویژه ای همچون 
امکان تهیه بیمه درمان تکمیلی در قالب طرح شــایگان و نیز ایجاد شرایط خرید 
اقســاطی بیمه نامه اتومبیل در قالب طرح ستایش نوین، برای دارندگان بیمه های 
عمر و سرمایه گذاری خود در نظر گرفته است.علاقه مندان جهت تهیه بیمه نامه عمر 
و سرمایه گذاری و یا کسب آگاهی  های بیشتر از طرح ها و مزایای اعلام شده علاوه 
بر مراجعه به شعب و نمایندگی های بیمه نوین، می توانند با خط تلفن ویژه ۲۳۰۴۷-
۰۲۱ تماس حاصل کرده و یا به پایگاه تخصصی بیمه های زندگی بیمه نوین به آدرس  

life.novininsurance.com مراجعه کنند.

فروشویژهبیمههایعمروسرمایهگذاریبیمهنوین
بانک آینده، از زمان پیوستن به سامانه ازدواج بانک مرکزی تا پایان مردادماه 
سال جاری، بیست و هشت هزار فقره وام قرض الحسنه ازدواج پرداخت کرده 

اســت. به گزارش اخباربانک، بانک آینده، هم زمان با روز بانکداری اسلامی، در راستای تحقق 
مواد قانونی عملیات بانکداری بدون ربا و هم چنین توســعه و ترویج سنت الهی قرض الحسنه، 
اعلام کرد؛ بانک آینده، از زمان پیوستن به سامانه ازدواج بانک مرکزی تا پایان مردادماه سال 
جاری، بیســت و هشت هزار فقره وام قرض الحســنه ازدواج پرداخت کرده است. به گزارش 
اخباربانک، بانک آینده، هم زمان با روز بانکداری اسلامی، در راستای تحقق مواد قانونی عملیات 
بانکداری بدون ربا و هم چنین توســعه و ترویج ســنت الهی قرض الحسنه، اعلام کرد؛ از زمان 
پیوستن به ســامانه ازدواج بانک مرکزی، )سال ۱۳9۴(، تا پایان مردادماه سال جاری، تعداد 
بیست و هشت هزار فقره وام قرض الحسنه ازدواج و با مبلغی بالغ بر سه هزار و هشتصد و شصت 
میلیارد ریال، پرداخت و توانســته است؛ نقش خویش را در ایفای مسئولیت اجتماعی از این 
طریق ایفا کند. ضمناً، از ســال ۱۳98 نیز با توجه به افزایش سقف وام ازدواج براساس تبصره 
)۱۶( قانون بودجه، بانک آینده، داوطلبانه، مبلغ تعهدات ماهانه خویش را به مبلغ ۴۵9 میلیارد 
ریال در ماه افزایش داده و به منظور تســریع و تسهیل فرآیند پرداخت برای متقاضیان، تعداد 

شعب ارائه دهنده خدمات وام قرض الحسنه ازدواج را به ۱8۰ شعبه گسترش داده است.

اعطای4/2۰۰میلیاردریالوامقرضالحسنهتوسطبانکآینده

بانک ملت و صندوق نوآوری و شــکوفایی، با هدف افزایش ســطح 
تعامــلات، تفاهمنامه همکاری امضا کردند تا فاز جدیدی از همکاری های این دو 
مجموعه، آغاز شــود. به گزارش روابط عمومی بانک ملت، بر اساس این تفاهمنامه 
که به امضای دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت و دکتر علی وحدت رییس 
هیات امنای صندوق نوآوری و شکوفایی رسید، تعاملات بین دو مجموعه در زمینه 
خدمات مالی و بانکی و همچنین ارائه انواع تسهیلات در قالب عقود اسلامی، صدور 
ضمانتنامه، گشایش اعتبارات اسنادی ریالی و ارزی و ارائه انواع خدمات الکترونیک 
و ... گسترش خواهد یافت. بر اساس این گزارش، اعتبار زمانی تفاهمنامه یادشده، 
دو ســال شمسی تعیین شده است که با توافق طرفین برای سال یا سال های بعد 
قابــل تمدید خواهد بود. دکتر بیگدلی در مراســم امضای این تفاهمنامه با اظهار 
خرسندی از برداشتن گامی دیگر از سوی بانک ملت برای حمایت از کارآفرینان و 
افرادی که برای رونق تولید در کشــور تلاش می کنند، اظهار داشت: شرکت های 
دانش بنیان می توانند با فعالیت خود به رونق تولید و رشد و توسعه اقتصادی کشور 
کمک کنند و بانک ملت هم آمادگی دارد تا در قالب این تفاهمنامه، به شرکت های 

معرفی شده از سوی صندوق نوآوری و شکوفایی، تسهیلات اعطا کند.

آغازفازجدیدهمکاریهایبانکملتوصندوقنوآوریوشکوفایی

حجت الله مهدیان رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بانک توسعه تعاون: 
پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی به عنوان یک طرح ملی مهم و کمک 

به رونق تولید و اشــتغال در قالب این طرح و بند الف تبصره ۱8از اولویت های اول بانک 
توسعه تعاون است. مدیرعامل بانک توسعه تعاون که صبح امروز درمراسم تودیع و معارفه 
مدیریت شــعب استان مرکزی سخن می گفت با اعلام مطلب فوق اظهار داشت: فلسفه 
وجودی یک بانک توسعه ای و هدف از ایجاد آن کمک به توسعه یک بخش اقتصادی در 
قالب ایحاد، توسعه و تکمیل طرح های اقتصادی است بنابراین عاملیت بانک توسعه تعاون 
در طرح های ملی توسعه ای و پرداخت تسهیلات اعتباری از محل طرح ها به متقاضیان و 
استمرار حضور بانک توسعه تعاون یک ضروریت است.وی توفیق بانک توسعه تعاون را 
در برگزاری مجمع عمومی سالیانه عادی و تصویب صورت های مالی را در سطح عالی و با 
کیفیت مطلوب و تصویب صورت های مالی را حاصل تلاش صادقانه مجموعه کارکنان 
بانک یاد کرد و در این باره گفت:بررسی عملکرد بانک طی فعالیت ده ساله و در قالب دو 
دوره پنج ساله حاکی رشد کمی و کیفی در همه شاخص ها و بزرگ شدن اندازه و ظرفیت 
بانک است که امروز شاهد این واقعیت می باشیم که شناخت و اعتماد نسبت به این بانک 

در سطوح مختلف حاکمیتی ابجاد شده است.

اشتغالروستاییاولویتاولبانکتوسعهتعاون

سازمان همکاری اسلامی )OIC( جایزه نخبه اقتصادی جهان اسلام را به دلیل 
تلاش هاي قابل توجه در ترویج بانکداري اســلامي، حمایت از توسعه تولید صنعتي، اقتصادي، 
اجتماعي و اشتغالزایي و کارآفریني به دکتر مرتضي اکبري مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهرایران 
داد. به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، در نهمین نمایشگاه و کنفرانس تجارت 
سرمایه گذاري جهان اسلام »Muslim World Biz«، جایزه نخبه اقتصادي جهان اسلام به 
دکتر مرتضي اکبري مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهرایران تعلق گرفت. نهمین نمایشگاه تجارت 
سرمایه گذاری جهان اسلام، با حضور نمایندگان ۵۷ کشور اسلامي در مرکز تجارت بین الملل 
سازمان همکاري  اسلامي از ۱۳ تا ۱۶شهریور ماه سال جاري مطابق با ۴ تا ۷ سپتامبر ۲۰۱9 در 
کشور مالزي برگزار شد. در این نمایشگاه نمایندگان کشور های اسلامي توانمندي ها و دستاورد هاي 
خود در زمینه هاي مختلف علمي، اقتصادي، ســرمایه گــذاري، فرهنگي، تجاري و بازرگاني و 
گردشگري را ارائه کرده اند و بانک قرض الحسنه مهرایران نیز با دائر نمودن غرفه، دستاوردها و 
تجربیات خود را در زمینه بانکداري اسلامي به نمایش گذاشت. در بخش جایزه نخبه اقتصادی 
جهان اسلام، دکتر مرتضی اکبری مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران به علت تلاش هاي 
قابل توجه در ترویج بانکداري اسلامي، توسعه تولید صنعتي، اقتصادي، اجتماعي و اشتغالزایي و 

کارآفریني رتبه نخبه اقتصادي جهان اسلام امسال را بدست آورد.

اعطایجایزهنخبهاقتصادیجهاناسلامبهمدیرعاملبانکقرضالحسنهمهرایران

مدیر مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر از انتشار شماره ۴۱ 
نشریه داخلی بانک “ شهرآوا” به عنوان نخستین شماره الکترونیک 

این نشریه خبر داد. به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، حمید رضا 
عظیمی با بیان این مطلب اظهار کرد: با توجه به اهمیت توسعه اطلاعات ، افزایش 
دسترسی به انتشارات و با در نظر گرفتن اقبال عمومی جامعه امروز از فضای مجازی 
و همچنین در راستای صرفه جویی هر چه بیشتر در مصرف کاغذ، این بانک ، انتشار 
نشــریه داخلی به صورت الکترونیک را در دستور کار قرار داد. وی افزود: به همین 
منظور، چهل و یکمین شماره نشریه داخلی بانک شهر ) شهر آوا ( به عنوان نخستین 
شــماره به صورت الکترونیکی در سایت بانک قرار گرفت و از این پس نسخه چاپی 
نخواهد داشت. عظیمی با اشاره به ویژگی های این نشریه اظهار کرد : دسترسی به 
این نشــریه از طریق رایانه و همچنین تلفن همراه وجــود دارد و امکان ورق زدن 
صفحات بدون محدودیت برای مطالعه کل نشــریه یا صفحه ای خاص امکان پذیر 
است. مدیر مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر در ادامه ابراز امیدواری کرد تا 
درآ ینده نزدیک ، شماره های بعدی نشریه “ شهرآوا” به صورت مولتی مدیا ) قابلیت 

انشار مطالب به صورت ویدئو( نیز قابل دسترس باشد.

نشریهبانکشهرالکترونیکیشد

  محســن پورکیانی رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل 
بیمه ایران  در مشهد مقدس از اداره کل بیمه ایران خراسان رضوی، شعبه 
ممتاز غدیر و پایانه خســارت بیمه های اتومبیل بازدید و ضمن دیدار و 
گفتگو با همکاران و بررسی عملکرد استان در سال 9۷ و ۴ ماهه سال 98 
از پروژه های ساختمانی مجتمع مشتمل بر فرآیند بازسازی ساختمان 
مرکزی و پروژه احداث پایانه خسارت بیمه های اتومبیل دیدن و از نزدیک 
شــرایط پیشرفت این پروژه ها را بررسی کرد. به گزارش روابط عمومی 
بیمه ایران، مدیرعامل این شرکت در بازدید از شعبه ممتاز غدیر مشهد 
که در زمره قدیمی ترین بناهای بیمه ایران در کل کشــور است بر لزوم 
اجرای سیاست ها و برنامه های کلان بیمه ایران و توسعه بیش از پیش 
خدمات رسانی به مردم تاکید کرد و افزود: بهبود وضع نسبت و شرایط 
نقدینگی و سطح فنی و تخصصی شرکت ، نتیجه زحمات همه همکاران 
و کلیه ارکان شرکت و اراده حرکت در مسیر اصلاح و بهبود است. محسن 
پورکیانی با بیان اینکه خدمات بیمه ایران برای زائران و مجاوران حضرت 
ثامن الائمه )ع( باید با بهترین کیفیت ارائه شود، افزود: سرمایه گذاری 
برای توسعه امکانات و ظرفیت های بیمه ایران در مشهد مقدس، سرمایه 
گذاری برای کل کشور تلقی می گردد و رویکرد بیمه ایران در این زمینه 
توأم با نگاه توسعه مدار و جامع نگر است. مدیرعامل بیمه ایران همچنین 
در بازدید از پروژه ساختمانی مشهد از تلاش های صورت پذیرفته برای 
پیشبرد امور توسعه ساختمانی تا این مرحله قدردانی کرد. گفتنی است 
پایانه خسارت بیمه های اتومبیل مشهد در زمینی با مساحت 8۰۰۰ متر 
مربع پس از اجرای عملیات ساختمانی به مرحله تحویل موقت رسیده و 
با پیش بینی تجمیع و اختصاص و اســتقرار همه واحدهای خســارت 
مجتمع و تجهیز امکانات مناســب و کافی، از بزرگترین مراکز خدمات 

رسانی خسارت بیمه ایران به ویژه در شرق کشور است.

بازدیدمدیرعاملبیمهایرانازمراکز
خدمترسانیاینشرکتدرمشهد

رئیس هیات مدیره بیمه سرمد با مدیر شعب بانک 
صادرات استان همدان دیدار کرد. به گزارش روابط عمومی بیمه 
ســرمد، در این جلســه که در ادامه روند سفر استانی به همدان 
تشکیل شد، دکتر کاتب و جعفرآبادی مدیر شعب بانک صادرات 
این استان، گسترش تعاملات مشترک بانک و بیمه را مورد توجه 
قرار دادند و موانع و مشــکلات پیش رو را مورد بحث و تبادل نظر 
قرار دادند. رئیس هیات مدیره بیمه سرمد ضمن اظهار خرسندی 
از حضور در بانک صادرات همدان، هدف از برگزاری این نشست 
مشــترک را تداوم و تقویت ارتباطات متقابل دانســت و گفت: 
خوشبختانه بانک صادرات، بیمه سرمد را عضوی از خانواده خود 
می داند و همواره درک متقابل میان خانواده بزرگ گروه صادرات 
به بهترین نحو ممکن وجود داشته است. وی، به ارائه خلاصه ای 
از عملکرد بیمه سرمد در سال 9۷ و اقدامات پیش رو در سال جاری 
پرداخت و ادامه داد: امیدواریم تا پایان سال جاری نسبت به توسعه 
فروش محصولات مشترک بانک-بیمه همچون بیمه عمر مانده 
بدهکار در استان همدان اقدام کنیم.دکتر کاتب در پایان از اجرای 
ســاز و کارهای جدیدی به منظور اتوماتیک کردن سیستم ها و 

کاهش خطاهای احتمالی در آینده ای نزدیک خبر داد.

تداوموتقویتارتباطاتمتقابل
بیمهسرمدبابانکصادرات

محمدیانارکی:مالیاتبرارزشافزوده
بایدازبیمههاحذفشود

محمدی انارکی، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با تاکید بر نقش 
خدمات رسانی بیمه، مخالفت خود با اخذ مالیات بر ارزش افزوده از 
صنعت بیمه را اعــلام کرد. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل بیمه مرکزی،  اگر بخواهیم خدمت رسانی را هدف اصلی 
بیمه ها تعریف کنیم، قطعاً باید مالیات بر ارزش افزوده از بیمه ها حذف 
شــود چرا که هدف بیمه ها خدمات رسانی به مردم است و نباید این 
خدمات رســانی به هر دلیلی متوقف شــود. وی تاکیــد کرد: البته  
شرکت هایی که فعالیت های اقتصادی تجاری زیادی دارند باید مالیات 
بر ارزش افزوده را پرداخت کنند، اما هدف اصلی بیمه  خدمات رسانی 
اســت و باید فاقد مالیات بر ارزش افزوده باشد.  وی با بیان اینکه باید 
بیمه ها را مورد حمایت قرار داد، اظهارداشت: باید بیمه ها مورد حمایت 
و کمک قرار گیرند و به سمتی برویم که هزینه بر مردم منتقل نشود. 
محمدی انارکی در ادامه با اشــاره برضرورت وجود صندوق حوادث 
طبیعی گفت: صندوق حوادث طبیعی با توجه به شــرایط کشور ما 
ضروری است و در شرایط بحرانی می تواند کمک شایانی به وضعیت 
اقتصادی کشور نماید. وی تاکید کرد: این صندوق ها باید طوری عمل 
کنند که مردم هم در نوع فعالیت آنها مشارکت داشته باشند. همچنین 

دولت نیز باید بر حمایت از صندوق حوادث طبیعی اهتمام بورزد.
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صبر بر سه گونه است: صبر بر مصیبت، و صبر بر اطاعت، و صبر بر ]ترک[ معصیت.امامعلی)ع(: بْرُ عَلَی الْمَعْصِیَهِ.«  بْرُ عَلَیالطّاعَهِ، وَ الصَّ بْرُ عَلَی الْمُصیبَهِ، وَ الصَّ بْرُ ثَلاثَهٌ: اَلصَّ »اَلصَّ

۲۰شهریورسالروزشهادتشهیدمدنی

سکهوارز

معاونعمرانوتوسعهامورشهریوروستاییوزیرکشور:
تعدادجانباختگانتصادفات۲روزجادهای
کشوربرابرباسقوطیکفوکر۱۰۰است

جمالی نژاد گفت: میزان جانباختگان تصادفات ۲ روز کشور ما برابر با سقوط 
یک فوکر ۱۰۰ است. 

 به گــزارش اعتبــار بــه نقــل از روابط عمومــی وزارت کشــور، 
مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور 
و رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور در نشست فصلی مدیران 
عامل ســازمان پایانه های مســافربری شهرداری های کشــور در توضیح 
برنامه های راهبردی و سیاست های کلان دولت در حوزه پایانه های مسافربری 
گفت: تمام دستگاه ها می توانیم با یکدیگر تعامل کنیم تا حداقل ها در حوزه 

ناوگان حمل و نقل عمومی اتفاق بیفتد و این نزاع کاهش پیداکند.
او با تأکید بر اینکه در حوزه های مختلف شاهد تحول هستیم، گفت: 
به دلیل آن که من خود شــهردار بودم و تجربه مدیریت شــهری را دارم، 
احساس می کنم در بحث پایانه های مسافربری ما نیاز به تحول داریم و این 
گفته من بدین معنا نیســت که بخواهم زحمــت همکارانم در این حوزه 

)پایانه های مسافربری( را تا به امروز نادیده بگیرم.
جمالی نژاد گفت: در بحث پایانه های مســافربری و مدیریت آن به 
موازات حرکت نکردیم و چند سالی است که نگاه تحولی در این حوزه صورت 
نگرفته است و ما می خواهیم در این حوزه اقدامی همراه با نوآوری تجربه 
کنیم. بیشتر بخوانید: ۱9۰ هزار تاکسی و ۱۵ هزار اتوبوس تا انتهای سال 
98 به عمر فرسودگی می رسند او افزود: موضوعات به این شکل در حوزه 
پایانه های مســافر بری با سرعت بیشتری حل می شود و خواسته من این 
اســت که پس از این نشســت کمیته مشــترک بین پلیس، سازمان و 
اتحادیه های پایانه های مسافربری در بازه زمانی کوتاهی تشکیل شود تا حل 
مشکلات سرعت گیرد.  معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر 
کشــور و رئیس سازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور تاکید کرد: 
ضرب الاجل من این اســت که تا پایان سال این کمیته تشکیل شود، زیرا 
اعتقاد دارم کار های زیبایی را می توانیم پایه گذاری کنیم. جمالی نژاد تاکید 
کــرد: نه تنها ما باید وظایف خود را در این حوزه جدی بگیریم، بلکه دیگر 
دســتگاه ها که به صورت مستقیم و غیر مســتقیم نیز درگیر این حوزه 
)پایانه های مسافربری( هســتند، باید حضور موثری برای کاهش تلفات 
جاده ای داشته باشند. او با اشاره بر اینکه بروز حادثه ای در ناوگان حمل و 
نقل عمومی موجب تأثر و تألم شهروندان و هموطنان می شود، گفت: زمانی 
که یک فروند فوکر ۱۰۰ سقوط کرد، موجب تأثر و تألم همه شد، اما باید 
به این نکته توجه کرد که میزان جانباختگان تصادفات ۲ روز کشور ما برابر 

با سقوط یک فوکر ۱۰۰ است.

خبـــر

 آيت الله طالقاني)ره( از سوي امام خمینی )ره( 
به عنوان ابوذر و مالك اشتر انقلاب اسلامي نامیده  شد


